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ı 4725 (12/PNC-000572) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e dous deputados/as máis 
Sobre as medidas que debe adoptar a Xunta de Galicia en 2024 para axustarse ás recomendacións 
do Consello de Contas relativas á mellora da transparencia e eficiencia das entidades instrumentais 
do sector público autonómico e, en concreto, á xestión do Igape e de Sodiga                          44122 
 
ı 11789 (12/PNC-001122) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, José Daniel e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre a ampliación da planta xudicial de Carballo e o incremento do cadro de persoal dos seus 
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COMISIÓN 2ª, ORDENACIÓN TERRITORIAL, OBRAS PÚBLICAS, MEDIO AMBIENTE E SERVIZOS 
 
Aprobación por unanimidade sen modificacións 
 
ı 6107 (12/PNC-000739) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Rodríguez Martínez, Roberto e oito deputados/as máis 
Sobre a demanda que a Xunta de Galicia debe dirixir ao Goberno central co obxecto de que elabore  
un estudo  dos  custos que suporía o rescate e a gratuidade da autoestrada AP-9                  44123 
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Rexeitamento da iniciativa 
 
ı 5431 (12/PNC-000656) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e dous deputados/as máis 
Sobre determinadas actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego en relación coa xestión 
do parque natural das Fragas do Eume                                                                                             44123 
 
ı 11638 (12/PNC-001108) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e dous deputados/as máis 
Sobre a demanda á Xunta de Galicia da inclusión na nova licitación do transporte público da 
Barbanza dun servizo de conexión entre os concellos desta comarca e a estación de ferrocarril 
de Catoira                                                                                                                                   44124 
 
1.4. Procedementos de información 
1.4.4. Preguntas 
1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito  
 
Admisión a trámite e publicación 
 
ı 12503 (12/PRE-002647) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia canto ás melloras infraestruturais, docentes e de 
transporte escolar nos centros de ensino público do concello de Burela                                    44143 
 
ı 12549 (12/PRE-002648) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ríos Santomé, Paulo e Queixas Zas, Mercedes 
Sobre o estado en que está o cruceiro da Roza, situado no concello de Bueu, e as previsións 
do Goberno galego no referido á súa restauración e ao compromiso de protección deste ben 
patrimonial                                                                                                                                 44146 
 
ı 12563 (12/PRE-002649) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 3 máis 
Sobre a cantidade de convenios de colaboración na modalidade de concesión directa de subven-
cións que o Goberno galego asinou nos últimos anos con determinados concellos, a súa xustifica-
ción e as consecuencias para o equilibrio territorial da comunidade                                          44149 
 
ı 12575 (12/PRE-002650) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna e 2 máis 
Sobre a política de prevención no ámbito da saúde visual da poboación menor de 18 anos e as pre-
visións da Xunta de Galicia ao respecto                                                                                             44153 

XII lexislatura. Número 103. 18 de outubro de 2024 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

44113

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-2
AM

gL
w

tc
o-

3
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2AMgLwtco-3


ı 12585 (12/PRE-002651) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e 2 máis 
Sobre a disposición da Xunta de Galicia a investir na mellora e no aproveitamento dos espazos 
exteriores dos centros públicos de ensino de Vigo co fin de convertelos en verdadeiros espazos 
educativos                                                                                                                                       44157 
 
ı 12593 (12/PRE-002652) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre a construción do edificio que albergará en Ourense as dependencias administrativas da Xunta 
de Galicia                                                                                                                                                 44159 
 
ı 12623 (12/PRE-002653) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 4 máis 
Sobre o estudo realizado pola consultora Eptisa en relación coa autoestrada AP-9                 44162 
 
ı 12636 (12/PRE-002654) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Taibo Corsanego, Iria e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre a situación actual da dotación de profesorado de apoio dos centros de educación infantil e 
primaria de Oleiros e as previsións da Xunta de Galicia ao respecto                                           44166 
 
ı 12650 (12/PRE-002655) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna e 4 máis 
Sobre a caída dos prezos do leite galego no mes de outubro, o diferencial existente cos prezos das 
restantes comunidades do Estado e as medidas que está tomar a Xunta de Galicia para reconducir 
esta situación                                                                                                                                          44168 
 
ı 12694 (12/PRE-002656) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e 3 máis 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante a proposta de dotación de todos os centros educati-
vos de Vigo de persoal de orientación e de especialistas en Pedagoxía Terapéutica e en Audi-
ción e Linguaxe                                                                                                                          44172 
 
ı 12705 (12/PRE-002657) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 3 máis 
Sobre a valoración da Xunta de Galicia da actuación da policía durante os altercados dos ultras do 
Málaga na Coruña o día 6 de outubro de 2024 e as accións que o executivo galego levou a cabo 
                                                                                                                                                                  44174 
ı 12734 (12/PRE-002658) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
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Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre as características, o orzamento e os recursos humanos da fundación para o impulso da cien-
cia que anunciou o presidente da Xunta de Galicia o 8 de outubro de 2024                              44177 
 
ı 12740 (12/PRE-002659) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre a integración no Servizo Galego de Saúde da rede asistencial galega de atención a dro-
godependentes                                                                                                                          44179 
 
ı 12750 (12/PRE-002661) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e 3 máis 
Sobre a política prevista pola Xunta de Galicia en relación coa Formación Profesional, e concreta-
mente na cidade de Vigo                                                                                                                      44182 
 
ı 12755 (12/PRE-002662) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e 3 máis 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante o estado dos aseos dos centros públicos de ensino da ci-
dade de Vigo e a proposta dunha reforma integral desa parte das súas infraestruturas         44184 
 
ı 12765 (12/PRE-002663) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre as recomendacións recollidas no sexto informe do Comité de Expertos do Consello de Europa 
relativas á situación da lingua galega no ensino, a actitude do Goberno galego nesta materia e as 
súas previsións respecto do cumprimento das devanditas advertencias                                    44187 
 
ı 12773 (12/PRE-002664) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre a resolución dos problemas de estacionamento no Centro Integral de Saúde de Lalín, a súa 
dotación de servizos e os sobrecustos do proxecto                                                                        44190 
 
ı 12780 (12/PRE-002665) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 2 máis 
Sobre a execución e as condicións das últimas convocatorias das axudas agroambientais á agricul-
tura ecolóxica e as previsións que ten a Xunta de Galicia para a de 2025                                   44193 
 
ı 12787 (12/PRE-002666) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante a eventual asunción das unidades municipais de atención 
a drogodependentes pola Administración autonómica                                                                  44197 
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ı 12799 (12/PRE-002667) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre os datos dos resultados acadados coa política de promoción de vivenda pública que vén de-
senvolvendo o Goberno galego, as súas previsións e a súa valoración respecto da execución orza-
mentaria e das necesidades de investimento nesta materia                                                         44200 
 
ı 12831 (12/PRE-002668) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre o estado en que está a elaboración do Rexistro de Instalacións Deportivas de Galicia (Ridega) 
e as razóns de que aínda non estea publicado                                                                                 44203 
 
ı 12839 (12/PRE-002669) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 4 máis 
Sobre a situación dos expedientes de solicitude de axudas agroambientais derivadas do Plan es-
tratéxico da PAC 2023-2027 e as previsións do Goberno galego respecto da convocatoria de 2025 
                                                                                                                                                                  44205 
ı 12844 (12/PRE-002670) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Taibo Corsanego, Iria e 3 máis 
Sobre a transparencia e os obxectivos dos contratos menores subscritos pola Secretaría Xeral 
da Lingua                                                                                                                                    44210 
 
ı 12864 (12/PRE-002671) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre o número de vivendas de promoción pública que foron adxudicadas entre o 13 de abril e o 
22 de xullo nas diferentes fases da súa construción                                                                       44214 
 
ı 12868 (12/PRE-002672) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Longueira Castro, Silvia 
Sobre a evolución do número de profesionais médicos con títulos homologados que chegaron a 
Galicia entre 2009 e 2023 para exercer a súa profesión                                                                 44216 
 
ı 12873 (12/PRE-002673) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Taibo Corsanego, Iria e 3 máis 
Sobre o sexto informe do Comité de Expertos do Consello de Europa respecto da situación das lin-
guas rexionais ou minoritarias e o traballo do Goberno galego no ámbito da normalización lingüís-
tica na Administración de xustiza                                                                                                        44217 
 
ı 12880 (12/PRE-002674) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
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Presas Bergantiños, Noa Olalla e 3 máis 
Sobre o grao de desenvolvemento da atención psicolóxica ás vítimas de violencia machista e o 
cumprimento do artigo 25 da Lei galega para a prevención e o tratamento integral da violencia 
de xénero                                                                                                                                        44224 
 
ı 12901 (12/PRE-002675) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 3 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego respecto da posta en marcha do polo de emprende-
mento de I+D en enerxías renovables e almacenamento comprometido para Ferrol              44230 
 
ı 12907 (12/PRE-002676) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre as funcións, a estrutura, os programas e o orzamento da anunciada Fundación Pública para 
o Impulso da Ciencia de Galicia                                                                                                           44233 
 
ı 12914 (12/PRE-002677) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre a situación da vivenda para a mocidade e a poboación universitaria na Coruña, os programas 
desenvolvidos polo Goberno galego nos últimos quince anos nesta materia e os compromisos que 
está disposto a adquirir co obxectivo de superar o contexto actual                                             44236 
 
ı 12935 (12/PRE-002678) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a evolución en Galicia da perda de capital humano cualificado e as medidas adoptadas ata 
agora polo Goberno galego, así como as proxectadas cara adiante, para frear a fuga de talento 
                                                                                                                                                                  44240 
ı 12940 (12/PRE-002679) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Valcárcel Armesto, Montserrat e 4 máis 
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia ante a situación das telecomunicacións e da tele-
fonía fixa no ámbito rural                                                                                                                     44243 
 
ı 12947 (12/PRE-002680) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Taibo Corsanego, Iria e 2 máis 
Sobre o contido do sexto informe do Comité de Expertos do Consello de Europa sobre o cumpri-
mento da Carta europea para as linguas rexionais ou minoritarias en relación coa lingua galega e 
as medidas que prevé pór en marcha o Goberno galego ao respecto                                         44247 
 
ı 12953 (12/PRE-002681) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
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Sobre acordo da Consellería de Economía, Industria e Innovación para a materialización do seu 
apoio á construción do novo polígono industrial do concello de Ribeira, o financiamento previsto e 
o prazo en que podería estar dispoñible                                                                                           44252 
 
ı 12960 (12/PRE-002682) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre a execución da obra de construción da senda peonil do río Barbaña, treito Os Remedios-Ex-
pourense, do eixe de mobilidade sostible en Ourense                                                                   44255 
 
ı 12962 (12/PRE-002683) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre a xestión, a programación do financiamento e a planificación dos recursos humanos na po-
lítica de I+D+i que ten en vigor a Xunta de Galicia                                                                           44259 
 
ı 12970 (12/PRE-002684) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago e Queixas Zas, Mercedes 
Sobre a candidatura da Ribeira Sacra a Patrimonio Mundial da Unesco elaborada pola Xunta de Ga-
licia e os seus proxectos para o futuro deste territorio                                                                   44262 
 
ı 12982 (12/PRE-002685) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre o estado do tellado do CEIP Rosalía de Castro, da Coruña, con anterioridade ao paso da bo-
rrasca Kirk, as reparacións levadas a cabo pola Xunta de Galicia e os traballos que agora prevé aco-
meter despois das desfeitas causadas por este temporal                                                              44265 
 
ı 13011 (12/PRE-002686) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, José Daniel e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre a situación do IES Agra de Leborís, da Laracha, no que atinxe á súa dotación docente, á atención 
ao alumnado con necesidades de apoio específicas e ás condicións dos seus espazos educativos 
                                                                                                                                                                  44268 
ı 13016 (12/PRE-002687) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego para 2025 verbo do reforzamento das liñas de au-
tobús interurbano que van desde O Milladoiro e Bertamiráns, concello de Ames, a Santiago de 
Compostela                                                                                                                                          44272 
 
ı 13019 (12/PRE-002688) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e Fernández González, Ariadna 
Sobre o número de persoas beneficiarias, as contías e a distribución xeográfica do Bono Coidado 
no Fogar                                                                                                                                                   44274 
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ı 13024 (12/PRE-002689) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e Fernández González, Ariadna 
Sobre o atraso na publicación das memorias anuais da Consellería de Política Social e Igualdade 
                                                                                                                                                                  44277 
ı 13075 (12/PRE-002690) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre a caída da produtividade nos bancos de libre marisqueo da ría de Arousa, os estudos realizados 
pola Xunta de Galicia co fin de coñecer a súa orixe e as actuacións que prevé levar a cabo nesta materia 
                                                                                                                                                                  44279 
ı 13033 (12/PRE-002691) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a titularidade e o tipo de xestión que a Xunta de Galicia vai garantir no Centro de Atención a 
Persoas con Discapacidade de Ourense                                                                                            44282 
 
ı 13054 (12/PRE-002692) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Vidal Lamas, Sonia e 4 máis 
Sobre a postura e as medidas da Xunta de Galicia ante a aplicación do Real decreto 1051/2022 en 
Galicia e o tipo de apoio que vai poñer á disposición do sector gandeiro para unha transición tec-
nolóxica nas explotacións e garantir a súa viabilidade económica                                               44284 
 
ı 13061 (12/PRE-002693) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e 4 máis 
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para impedir que a limpeza e o baleirado dos 
encoros sigan afectando o sector marisqueiro e a súa postura ante as demandas para establecer 
un protocolo que regule estes procedementos nas bacías da súa competencia                       44289 
 
ı 13068 (12/PRE-002694) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia en caso de decidir a reparación das vías de servizo 
da estrada PO-533 entre Lalín e o alto do Faro                                                                                44293 
 
ı 13080 (12/PRE-002695) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e 4 máis 
Sobre a escaseza de polbo nas rías galegas nos últimos anos e a redución de capturas na actual 
campaña, o grao de cumprimento por parte do Goberno dos acordos parlamentarios nesta materia 
e as investigacións que leva a cabo para determinar as razóns desta situación                        44296 
 
ı 13084 (12/PRE-002696) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
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Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre as medidas que leva a cabo a Xunta de Galicia para garantir a presenza da lingua galega en 
todos os ámbitos e, en concreto, no seu uso oral e escrito nas relacións da cidadanía coa Adminis-
tración xeral do Estado                                                                                                                         44300 
 
ı 13089 (12/PRE-002697) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Vidal Lamas, Sonia e 2 máis 
Sobre a crise dos sectores da pataca e do millo forraxeiro derivada do exceso de chuvia, especial-
mente na comarca da Limia, e os plans que pensa pór en marcha o Goberno galego para afrontar 
esta situación                                                                                                                                          44303 
 
ı 12886 (12/PRE-002698) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e 2 máis 
Sobre a postura do Goberno galego ante a propagación entre a xente nova dos discursos de odio 
e as medidas que cre oportuno adoptar, especialmente no ámbito educativo                          44307 
 
ı 13097 (12/PRE-002699) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e 3 máis 
Sobre as demandas da comunidade educativa dos centros de ensino de Vigo respecto dunha mellor 
dotación docente e a valoración da Xunta de Galicia ante estas peticións                                  44311 
 
ı 13103 (12/PRE-002700) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e 2 máis 
Sobre a situación no CEIP do Castro de Ouro, de Alfoz, e da eventual rectificación da Xunta de Galicia 
para cumprir coa Resolución do 10 de xaneiro de 2024 da Dirección Xeral de Centros e Recursos 
Humanos                                                                                                                                                 44315 
 
ı 13108 (12/PRE-002701) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e 2 máis 
Sobre as peticións do Concello de Foz á Xunta de Galicia referidas á cesión e ao uso de terreos por-
tuarios                                                                                                                                                      44319 
 
ı 13115 (12/PRE-002702) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Méndez López, Lara 
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego orientadas a afrontar os danos producidos no 
sector agrario da Limia polas condicións meteorolóxicas deste ano                                            44324 
 
ı 13120 (12/PRE-002703) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
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Sobre as previsións que ten o Goberno galego respecto do uso das instalacións do Hospital Provin-
cial de Pontevedra logo do traslado dos servizos sanitarios ao novo Hospital Gran Montecelo 
                                                                                                                                                                  44327 
ı 13126 (12/PRE-002704) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego en relación cos compromisos que adoptou respecto 
da aprobación dun estatuto e do impulso dun plan estratéxico para a muller rural galega    44330 
 
ı 13134 (12/PRE-002705) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre a acumulación da dobre discriminación, por idade e por xénero, que sofren as mulleres maio-
res e as medidas que está a tomar o Goberno galego dirixidas a mellorar a súa calidade de vida 
                                                                                                                                                                  44333
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1. Procedementos parlamentarios 
1.1. Procedementos de natureza normativa 
1.1.2. Propostas de normas 
1.1.2.1. Proxectos e proposicións de lei 
1.1.2.1.2. Proposicións de lei  
 
A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 15 de outubro de 2024, adoptou o seguinte acordo: 
 
Admisión a trámite 
 
- 12733 (12/PPL-000004) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Proposición de lei de modificación da Lei 5/2013, do 30 de maio, de fomento da investigación e da 
innovación de Galicia pola que se crea a Fundación Galega para a Ciencia (Innogal) 
 
A Mesa toma coñecemento da referida iniciativa e, dado que vén presentada nos termos previstos 
no artigo 122 do Regulamento da Cámara, acorda:  
 
1º. Admitir a trámite a Proposición de lei de modificación da Lei 5/2013, do 30 de maio, de fomento da 
investigación e da innovación de Galicia pola que se crea a Fundación Galega para a Ciencia (Innogal) 
 
2º. Dispoñer o seu traslado á Xunta de Galicia para que emita o informe previsto no artigo 22 da 
Lei 7/2023, de 30 de novembro, para a igualdade efectiva de mulleres e homes de Galicia, e para 
que manifeste o seu criterio e a súa conformidade respecto da súa tramitación nos termos previstos 
no artigo 123.2 do Regulamento. 
 
3º. Ordenar a súa publicación no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia. 
 
Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2024 
Miguel Ángel Santalices Vieira 
Presidente 
 
1.3. Procedementos de control e impulso 
1.3.6. Proposicións non de lei 
1.3.6.2. Proposicións non de lei en Comisión 
1.3.6.2.4. Proposicións tramitadas 
 
COMISIÓN 1ª, INSTITUCIONAL, DE ADMINISTRACIÓN XERAL, XUSTIZA E INTERIOR 
 
A Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior, na súa sesión do 16 de ou-
tubro de 2024, adoptou os seguintes acordos: 
 
Rexeitamento da iniciativa 
 
- 4725 (12/PNC-000572) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e dous deputados/as máis 
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Sobre as medidas que debe adoptar a Xunta de Galicia en 2024 para axustarse ás recomendacións 
do Consello de Contas relativas á mellora da transparencia e eficiencia das entidades instrumentais 
do sector público autonómico e, en concreto, á xestión do Igape e de Sodiga 
BOPG nº 31f2, do 29.05.2024 
 
Sométese a votación e resulta rexeitada por 8 votos a favor, 9 votos en contra e 0 abstencións. 
 
- 11789 (12/PNC-001122) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, José Daniel e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre a ampliación da planta xudicial de Carballo e o incremento do cadro de persoal dos seus 
xulgados 
BOPG nº 95f1, do 02.10.2024 
 
Sométese a votación e resulta rexeitada por 8 votos a favor, 9 votos en contra e 0 abstencións. 
 
Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2024 
María Montserrat Prado Cores 
Vicepresidenta 2ª 
 
COMISIÓN 2ª, ORDENACIÓN TERRITORIAL, OBRAS PÚBLICAS, MEDIO AMBIENTE E SERVIZOS 
 
A Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos, na súa sesión 
do 16 de outubro de 2024, adoptou os seguintes acordos: 
 
Aprobación por unanimidade sen modificacións 
 
- 6107 (12/PNC-000739) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Rodríguez Martínez, Roberto e oito deputados/as máis 
Sobre a demanda que a Xunta de Galicia debe dirixir ao Goberno central co obxecto de que elabore  
un estudo  dos  custos que suporía o rescate e a gratuidade da autoestrada AP-9 
BOPG nº 43f1, do 26.06.2024 
 
Sométese a votación e resulta aprobada sen modificacións pola unanimidade dos 17 deputados e 
deputadas presentes. 
 
O texto aprobado é o seguinte: 
 
«O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a dirixirse ao Goberno de España para que elabore 
un estudo, serio e minucioso, sobre o custo que suporía o rescate e a gratuidade da autovía do At-
lántico (AP-9) e a dar traslado do seu resultado ás forzas políticas con representación nesta Cá-
mara.» 
Rexeitamento da iniciativa 
 
- 5431 (12/PNC-000656) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e dous deputados/as máis 
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Sobre determinadas actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego en relación coa xestión 
do parque natural das Fragas do Eume 
BOPG nº 37f1, do 12.06.2024 
 
Sométese a votación e resulta rexeitada por 8 votos a favor, 9 votos en contra e 0 abstencións. 
 
- 11638 (12/PNC-001108) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e dous deputados/as máis 
Sobre a demanda á Xunta de Galicia da inclusión na nova licitación do transporte público da Barbanza 
dun servizo de conexión entre os concellos desta comarca e a estación de ferrocarril de Catoira 
BOPG nº 95f1, do 02.10.2024 
 
Sométese a votación e resulta rexeitada por 8 votos a favor, 9 votos en contra e 0 abstencións. 
 
Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2024 
María Montserrat Prado Cores 
Vicepresidenta 2ª 
 
1.4. Procedementos de información 
1.4.4. Preguntas 
1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito  
 
A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 15 de outubro de 2024, adoptou os seguintes acordos: 
 
Admisión a trámite e publicación 
 
- 12503 (12/PRE-002647) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia canto ás melloras infraestruturais, docentes e de 
transporte escolar nos centros de ensino público do concello de Burela 
 
- 12549 (12/PRE-002648) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ríos Santomé, Paulo e Queixas Zas, Mercedes 
Sobre o estado en que está o cruceiro da Roza, situado no concello de Bueu, e as previsións 
do Goberno galego no referido á súa restauración e ao compromiso de protección deste ben 
patrimonial 
 
- 12563 (12/PRE-002649) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 3 máis 
Sobre a cantidade de convenios de colaboración na modalidade de concesión directa de subven-
cións que o Goberno galego asinou nos últimos anos con determinados concellos, a súa xustifica-
ción e as consecuencias para o equilibrio territorial da comunidade 
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- 12575 (12/PRE-002650) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna e 2 máis 
Sobre a política de prevención no ámbito da saúde visual da poboación menor de 18 anos e as pre-
visións da Xunta de Galicia ao respecto 
 
- 12585 (12/PRE-002651) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e 2 máis 
Sobre a disposición da Xunta de Galicia a investir na mellora e no aproveitamento dos espazos 
exteriores dos centros públicos de ensino de Vigo co fin de convertelos en verdadeiros espazos 
educativos 
 
- 12593 (12/PRE-002652) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre a construción do edificio que albergará en Ourense as dependencias administrativas da Xunta 
de Galicia 
 
- 12623 (12/PRE-002653) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 4 máis 
Sobre o estudo realizado pola consultora Eptisa en relación coa autoestrada AP-9 
 
- 12636 (12/PRE-002654) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Taibo Corsanego, Iria e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre a situación actual da dotación de profesorado de apoio dos centros de educación infantil e 
primaria de Oleiros e as previsións da Xunta de Galicia ao respecto 
 
- 12650 (12/PRE-002655) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna e 4 máis 
Sobre a caída dos prezos do leite galego no mes de outubro, o diferencial existente cos prezos das 
restantes comunidades do Estado e as medidas que está tomar a Xunta de Galicia para reconducir 
esta situación 
 
- 12694 (12/PRE-002656) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e 3 máis 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante a proposta de dotación de todos os centros educativos 
de Vigo de persoal de orientación e de especialistas en Pedagoxía Terapéutica e en Audición e 
Linguaxe 
 
- 12705 (12/PRE-002657) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
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Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 3 máis 
Sobre a valoración da Xunta de Galicia da actuación da policía durante os altercados dos ultras do 
Málaga na Coruña o día 6 de outubro de 2024 e as accións que o executivo galego levou a cabo 
 
- 12734 (12/PRE-002658) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre as características, o orzamento e os recursos humanos da fundación para o impulso da cien-
cia que anunciou o presidente da Xunta de Galicia o 8 de outubro de 2024 
 
- 12740 (12/PRE-002659) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre a integración no Servizo Galego de Saúde da rede asistencial galega de atención a dro-
godependentes 
 
- 12750 (12/PRE-002661) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e 3 máis 
Sobre a política prevista pola Xunta de Galicia en relación coa Formación Profesional, e concreta-
mente na cidade de Vigo 
 
- 12755 (12/PRE-002662) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e 3 máis 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante o estado dos aseos dos centros públicos de ensino da ci-
dade de Vigo e a proposta dunha reforma integral desa parte das súas infraestruturas 
 
- 12765 (12/PRE-002663) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre as recomendacións recollidas no sexto informe do Comité de Expertos do Consello de Europa 
relativas á situación da lingua galega no ensino, a actitude do Goberno galego nesta materia e as 
súas previsións respecto do cumprimento das devanditas advertencias 
 
- 12773 (12/PRE-002664) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre a resolución dos problemas de estacionamento no Centro Integral de Saúde de Lalín, a súa 
dotación de servizos e os sobrecustos do proxecto 
 
- 12780 (12/PRE-002665) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 2 máis 
Sobre a execución e as condicións das últimas convocatorias das axudas agroambientais á agricul-
tura ecolóxica e as previsións que ten a Xunta de Galicia para a de 2025 
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- 12787 (12/PRE-002666) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante a eventual asunción das unidades municipais de atención 
a drogodependentes pola Administración autonómica 
 
- 12799 (12/PRE-002667) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre os datos dos resultados acadados coa política de promoción de vivenda pública que vén de-
senvolvendo o Goberno galego, as súas previsións e a súa valoración respecto da execución orza-
mentaria e das necesidades de investimento nesta materia 
 
- 12831 (12/PRE-002668) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre o estado en que está a elaboración do Rexistro de Instalacións Deportivas de Galicia (Ridega) 
e as razóns de que aínda non estea publicado 
 
- 12839 (12/PRE-002669) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 4 máis 
Sobre a situación dos expedientes de solicitude de axudas agroambientais derivadas do Plan es-
tratéxico da PAC 2023-2027 e as previsións do Goberno galego respecto da convocatoria de 2025 
 
- 12844 (12/PRE-002670) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Taibo Corsanego, Iria e 3 máis 
Sobre a transparencia e os obxectivos dos contratos menores subscritos pola Secretaría Xeral da Lingua 
 
- 12864 (12/PRE-002671) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre o número de vivendas de promoción pública que foron adxudicadas entre o 13 de abril e o 
22 de xullo nas diferentes fases da súa construción 
 
- 12868 (12/PRE-002672) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Longueira Castro, Silvia 
Sobre a evolución do número de profesionais médicos con títulos homologados que chegaron a 
Galicia entre 2009 e 2023 para exercer a súa profesión 
 
- 12873 (12/PRE-002673) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Taibo Corsanego, Iria e 3 máis 
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Sobre o sexto informe do Comité de Expertos do Consello de Europa respecto da situación das lin-
guas rexionais ou minoritarias e o traballo do Goberno galego no ámbito da normalización lingüís-
tica na Administración de xustiza 
 
- 12880 (12/PRE-002674) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla e 3 máis 
Sobre o grao de desenvolvemento da atención psicolóxica ás vítimas de violencia machista e o cum-
primento do artigo 25 da Lei galega para a prevención e o tratamento integral da violencia de xénero 
 
- 12901 (12/PRE-002675) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 3 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego respecto da posta en marcha do polo de em-
prendemento de I+D en enerxías renovables e almacenamento comprometido para Ferrol 
 
- 12907 (12/PRE-002676) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre as funcións, a estrutura, os programas e o orzamento da anunciada Fundación Pública para 
o Impulso da Ciencia de Galicia 
 
- 12914 (12/PRE-002677) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre a situación da vivenda para a mocidade e a poboación universitaria na Coruña, os programas 
desenvolvidos polo Goberno galego nos últimos quince anos nesta materia e os compromisos que 
está disposto a adquirir co obxectivo de superar o contexto actual 
 
- 12935 (12/PRE-002678) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a evolución en Galicia da perda de capital humano cualificado e as medidas adoptadas ata 
agora polo Goberno galego, así como as proxectadas cara adiante, para frear a fuga de talento 
- 12940 (12/PRE-002679) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Valcárcel Armesto, Montserrat e 4 máis 
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia ante a situación das telecomunicacións e da tele-
fonía fixa no ámbito rural 
 
- 12947 (12/PRE-002680) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Taibo Corsanego, Iria e 2 máis 
Sobre o contido do sexto informe do Comité de Expertos do Consello de Europa sobre o cumpri-
mento da Carta europea para as linguas rexionais ou minoritarias en relación coa lingua galega e 
as medidas que prevé pór en marcha o Goberno galego ao respecto 
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- 12953 (12/PRE-002681) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre acordo da Consellería de Economía, Industria e Innovación para a materialización do seu 
apoio á construción do novo polígono industrial do concello de Ribeira, o financiamento previsto e 
o prazo en que podería estar dispoñible 
 
- 12960 (12/PRE-002682) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre a execución da obra de construción da senda peonil do río Barbaña, treito Os Remedios-Ex-
pourense, do eixe de mobilidade sostible en Ourense 
 
- 12962 (12/PRE-002683) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre a xestión, a programación do financiamento e a planificación dos recursos humanos na po-
lítica de I+D+i que ten en vigor a Xunta de Galicia 
 
- 12970 (12/PRE-002684) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago e Queixas Zas, Mercedes 
Sobre a candidatura da Ribeira Sacra a Patrimonio Mundial da Unesco elaborada pola Xunta de Ga-
licia e os seus proxectos para o futuro deste territorio 
 
- 12982 (12/PRE-002685) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre o estado do tellado do CEIP Rosalía de Castro, da Coruña, con anterioridade ao paso da bo-
rrasca Kirk, as reparacións levadas a cabo pola Xunta de Galicia e os traballos que agora prevé aco-
meter despois das desfeitas causadas por este temporal 
 
- 13011 (12/PRE-002686) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, José Daniel e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre a situación do IES Agra de Leborís, da Laracha, no que atinxe á súa dotación docente, á atención 
ao alumnado con necesidades de apoio específicas e ás condicións dos seus espazos educativos 
 
- 13016 (12/PRE-002687) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego para 2025 verbo do reforzamento das liñas de autobús 
interurbano que van desde O Milladoiro e Bertamiráns, concello de Ames, a Santiago de Compostela 
 
- 13019 (12/PRE-002688) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e Fernández González, Ariadna 
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Sobre o número de persoas beneficiarias, as contías e a distribución xeográfica do Bono Coi-
dado no Fogar 
 
- 13024 (12/PRE-002689) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e Fernández González, Ariadna 
Sobre o atraso na publicación das memorias anuais da Consellería de Política Social e Igualdade 
 
- 13075 (12/PRE-002690) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre a caída da produtividade nos bancos de libre marisqueo da ría de Arousa, os estudos reali-
zados pola Xunta de Galicia co fin de coñecer a súa orixe e as actuacións que prevé levar a cabo 
nesta materia 
 
- 13033 (12/PRE-002691) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a titularidade e o tipo de xestión que a Xunta de Galicia vai garantir no Centro de Atención a 
Persoas con Discapacidade de Ourense 
 
- 13054 (12/PRE-002692) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Vidal Lamas, Sonia e 4 máis 
Sobre a postura e as medidas da Xunta de Galicia ante a aplicación do Real decreto 1051/2022 en 
Galicia e o tipo de apoio que vai poñer á disposición do sector gandeiro para unha transición tec-
nolóxica nas explotacións e garantir a súa viabilidade económica 
 
- 13061 (12/PRE-002693) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e 4 máis 
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para impedir que a limpeza e o baleirado dos 
encoros sigan afectando o sector marisqueiro e a súa postura ante as demandas para establecer 
un protocolo que regule estes procedementos nas bacías da súa competencia 
 
- 13068 (12/PRE-002694) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia en caso de decidir a reparación das vías de servizo 
da estrada PO-533 entre Lalín e o alto do Faro 
 
- 13080 (12/PRE-002695) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e 4 máis 
Sobre a escaseza de polbo nas rías galegas nos últimos anos e a redución de capturas na actual 
campaña, o grao de cumprimento por parte do Goberno dos acordos parlamentarios nesta materia 
e as investigacións que leva a cabo para determinar as razóns desta situación 
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- 13084 (12/PRE-002696) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre as medidas que leva a cabo a Xunta de Galicia para garantir a presenza da lingua galega en 
todos os ámbitos e, en concreto, no seu uso oral e escrito nas relacións da cidadanía coa Adminis-
tración xeral do Estado 
 
- 13089 (12/PRE-002697) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Vidal Lamas, Sonia e 2 máis 
Sobre a crise dos sectores da pataca e do millo forraxeiro derivada do exceso de chuvia, especial-
mente na comarca da Limia, e os plans que pensa pór en marcha o Goberno galego para afrontar 
esta situación 
 
- 12886 (12/PRE-002698) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e 2 máis 
Sobre a postura do Goberno galego ante a propagación entre a xente nova dos discursos de odio 
e as medidas que cre oportuno adoptar, especialmente no ámbito educativo 
 
- 13097 (12/PRE-002699) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e 3 máis 
Sobre as demandas da comunidade educativa dos centros de ensino de Vigo respecto dunha mellor 
dotación docente e a valoración da Xunta de Galicia ante estas peticións 
 
- 13103 (12/PRE-002700) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e 2 máis 
Sobre a situación no CEIP do Castro de Ouro, de Alfoz, e da eventual rectificación da Xunta de Galicia 
para cumprir coa Resolución do 10 de xaneiro de 2024 da Dirección Xeral de Centros e Recursos 
Humanos 
 
- 13108 (12/PRE-002701) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e 2 máis 
Sobre as peticións do Concello de Foz á Xunta de Galicia referidas á cesión e ao uso de terreos 
portuarios 
 
- 13115 (12/PRE-002702) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Méndez López, Lara 
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego orientadas a afrontar os danos producidos no 
sector agrario da Limia polas condicións meteorolóxicas deste ano 
 
- 13120 (12/PRE-002703) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego respecto do uso das instalacións do Hospital Provin-
cial de Pontevedra logo do traslado dos servizos sanitarios ao novo Hospital Gran Montecelo 
 
- 13126 (12/PRE-002704) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego en relación cos compromisos que adoptou respecto da 
aprobación dun estatuto e do impulso dun plan estratéxico para a muller rural galega 
 
- 13134 (12/PRE-002705) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre a acumulación da dobre discriminación, por idade e por xénero, que sofren as mulleres maio-
res e as medidas que está a tomar o Goberno galego dirixidas a mellorar a súa calidade de vida 
 
Santiago de Compostela, 15 de outubro de 2024 
María Elena Candia López 
Vicepresidenta 1ª
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego, a través da súa 

portavoz, ao abeiro do disposto no artigo 122 do Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Proposición de lei de modificación da Lei 5/2013, do 30 de maio, de 

fomento da investigación e da innovación de Galiza pola que se crea a Fundación 

galega para a ciencia (Innogal). 

 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Sen ciencia non hai futuro. Eis unha das leccións que Galiza, Europa e o 

mundo tiramos da pandemia provocada pola Covid-19. Foi o coñecemento científico 

o que permitiu comprender e enfrontar a maior crise sanitaria do último século e 

foron os países que investiron durante as últimas décadas en I+D+i os que mellor 

resposta deron á crise económica derivada da pandemia. 

Porén, malia a importancia da ciencia e a investigación como motor e panca 

de desenvolvemento, Galiza sitúase aínda moi lonxe dos niveis de investimento dos 

países da nosa contorna e da media europea. Así, fronte ao 1,10% do PIB galego 

(IGE, 2021), a media estatal sitúase no 1,43% (IGE, 2021) e a europea 2,3%.   

Neste senso, é preciso situar a ciencia e a investigación como unha aposta 

estratéxica e de País priorizando a I+D+i como panca esencial de desenvolvemento e 

modernización económica que permita reforzar a nosa capacidade produtiva, crear 

emprego de calidade e construír unha economía sólida e competitiva a longo prazo 
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asentada nas potencialidades que temos como país tanto en sectores tradicionais 

como emerxentes. 

Concibir, en definitiva, a xeración de coñecemento como un sector produtivo 

fundamental para o presente e futuro de Galiza a través da garantía de investimento 

estábel e suficiente mais tamén do desenvolvemento dun programa de recursos 

humanos integral que abranga todas as etapas da carreira investigadora dando 

certezas e un horizonte profesional claro e planificado. 

Hoxe en día, atopámonos diante dun momento transcendental, marcado por 

catros grandes transformacións que están xa en marcha: a sanitaria-social, a dixital-

tecnolóxica, a enerxético-climática e a industrial-produtiva. 

Neste senso, é evidente que as decisións que tomemos agora van marcar o 

futuro das seguintes xeracións. E aí, Galiza ten que adquirir unha posición de 

fortaleza para abordar, de maneira autocentrada –é dicir, en base ás propias 

capacidades-- ese futuro que xa é presente. E partimos, como país dunha posición 

inzada de oportunidades grazas a un ecosistema de I+D+i que, con todas as 

dificultades, foi fortalecéndose e consolidándose nun escenario altamente 

competitivo. 

É por esta razón que desde o Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego impulsamos, a través desta Proposición de lei, a reforma da Lei 5/2013, do 

30 de maio, de fomento da investigación e da innovación de Galiza para impulsar a 

creación da Fundación galega para a ciencia. 

Un organismo público concibido como unha fundación desde a que as 

persoas investigadoras e todos os axentes que conforman o ecosistema galego de 

I+D+i poidan contribuír á xeración de coñecemento impulsando tanto a ciencia 
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básica como a aplicada, tecendo sinerxias e procurando unha xestión máis eficaz e 

eficiente tanto dos recursos económicos como humanos e materiais. 

Pór no centro das políticas en materia de ciencia e investigación as persoas 

promovendo as condicións laborais necesarias para reter o persoal investigador 

formado en Galiza mais tamén captando talento de excelencia e permitindo o retorno 

do talento emigrado cara á outros países do mundo. 

En definitiva, a creación da Fundación galega para a ciencia (Innogal) 

procura introducir nas políticas públicas de I+D+i unha visión integral converténdoa 

nun elemento dinamizador do ecosistema investigador galego e, sobre todo, 

impulsando a cooperación entre centros e grupos de investigación públicos, as tres 

universidades públicas galegas, os centros tecnolóxicos de Galiza e o tecido 

produtivo do noso país. 

A presente lei componse dun artigo único que incorpora á Lei 5/2013, do 30 

de maio, de fomento da investigación e da innovación de Galiza, un novo capítulo 

polo que se crea a Fundación galega para a ciencia (Innogal), dúas disposicións 

adicionais, dúas disposicións derradeiras e unha disposición derrogatoria única. 

Así, na nova norma defínese e denomínase a Fundación galega para a ciencia 

(Innogal) como entidade sen ánimo de lucro encamiñada a impulsar, promover e 

desenvolver a investigación e xeración de coñecemento científico en Galiza. Para 

dar cumprimento a ese obxectivo concíbese o Innogal como un espazo que supere a 

fragmentación en múltiples áreas e departamentos gobernamentais a política de 

I+D+i e permitindo a creación da figura de persoal investigador. 

Doutra banda, determínase a composición mínima do Patronato que exercerá 

o goberno e representación da Fundación así como a planificación estratéxica que 
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deberá rexer as súas actividades e a necesaria rendición de contas a través do 

Parlamento de Galiza. 

Finalmente, inclúense dúas disposicións adicionais encamiñadas, en primeiro 

lugar, ao desenvolvemento normativo da lei no prazo máximo dun ano desde a súa 

entrada en vigor e, en segundo lugar, á garantía do investimento público necesario 

en materia de I+D+i. 

Así mesmo, incorpora unha disposición transitoria, dúas disposicións 

derradeiras e unha derrogatoria única. 

 

Por todas estas razóns, desde o Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego, formulamos a seguinte Proposición de lei de modificación da Lei 5/2013, do 

30 de maio, de fomento da investigación e da innovación de Galiza pola que se crea 

a Fundación galega para a ciencia (Innogal). 

 

“Artigo Único. Modificación da Lei 5/2013, do 30 de maio, de fomento da 

investigación e da innovación de Galiza 

 

Un. Engadir un novo Capítulo 

 

Capítulo VII: Fundación Galega para a Ciencia (Innogal) 

 

Artigo 37. Creación, denominación e réxime xurídico 
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1. A Administración Xeral da Comunidade Autónoma de Galiza crea a 

Fundación galega para ciencia (Innogal) entendida como unha fundación sen ánimo 

de lucro que estará suxeita ao disposto na Lei 12/2006, do 1 de decembro, de 

fundacións de interese galego. 

2. A Fundación galega para a ciencia (Innogal) contará con personalidade 

xurídica propia e idependente desde a súa creación e disporá de plena capacidade 

xurídica para obrar de acordo coa normativa vixente para este tipo de entidades. 

 

Artigo 38. Obxectivos e fins fundacionais 

1. A Fundación galega para a ciencia (Innogal) terá por obxectivos impulsar, 

promover e desenvolver a investigación e xeración de coñecemento científico, 

humanístico e tecnolóxico en beneficio da sociedade, do Sistema Universitario 

Galego, dos centros de investigación e, en xeral, do ecosistema investigador de 

Galiza. 

2. Entre os seus obxectivos concretos, a Fundación galega para a ciencia 

procurará a retención e captación de talento investigador mais tamén o retorno de 

persoas investigadoras galegas que desenvolven o seu traballo noutros países. 

3. Para dar cumprimento aos seus obxectivos fundacionais, a Fundación 

galega para a ciencia (Innogal) desenvolverá actividades de investigación e 

desenvolvemento así como, facilitará a progresiva consolidación do persoal 

investigador e científico en Galiza a través de: 

a) Desenvolver actividades de investigación e desenvolvemento. 
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b) Favorecer a produción, promoción e divulgación do coñecemento 

científico e técnico.  

c) Desenvolver unha política activa en materia de recursos humanos que 

garanta estabilidade e certezas ao longo de todas as etapas da carreira 

investigadora. 

d) Estabelecer colaboracións científicas e académicas coas universidades e 

centros de investigación nacionais e internacionais. 

e) Estabelecer colaboracións, na forma que legalmente proceda, coas 

administracións públicas e co sector privado en materia de I+D+i. 

f) Promover a igualdade de xénero no ámbito científico e investigador. 

g) Impulsar o desenvolvemento social e económico de Galiza a través da 

difusión e transferencia de coñecemento. 

h) Calquera outra actuación que contribúa á consecución dos obxectivos e 

fins fundacionais. 

 

Artigo 39. Principios xerais 

A Fundación galega para a ciencia (Innogal) terá como principios xerais das 

súas actuacións a: 

a) Imparcialidade e non discriminación das persoas beneficiarias así como 

das súas actividades e prestacións.  

b) Publicidade e transparencia, dando suficiente información dos seus fins e 

actividades de maneira que sexan coñecidas polo conxunto da sociedade.  
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c) Promoción da igualdade e a perspectiva de xénero no ámbito científico e 

investigador así como no conxunto da sociedade.  

d) Promoción do coñecemento como ben común da sociedade e panca de 

 desenvolvemento humano. 

 

Artigo 40. Composición do Patronato 

1. O máximo órgano de goberno e representación da Fundación galega para a 

ciencia (Innogal) será o seu Patronato.   

2. O Patronato da Fundación estará composto, como mínimo, por: 

a) Unha persoa representante de cada unha das áreas da Xunta de Galiza con 

competencias  en materia de I+D+i. 

b) Unha persoa representante de cada unha das universidades públicas de 

Galiza. 

c) Unha persoa representante por cada centro tecnolóxico. 

d) Persoas físicas ou xurídicas, a elixir polo patronato, que destaquen polas 

súa contribución á investigación na Comunidade Autónoma de Galiza. 

 

Artigo 41. Plan estratéxico e memoria de actividades 

1. A Fundación galega para a ciencia (Innogal) guiará as súas actuacións a 

través dun Plan estratéxico que deberá ser aprobado polo Patronato e que terá un 

período de vixencia de catro anos. 
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2. Así mesmo, con carácter anual, aprobará e publicará unha Memoria de 

actividades na que dará conta das actuacións desenvolvidas e dos resultados obtidos. 

3. Tanto o Plan estratéxico como a Memoria de actividades deberán ser 

documentos públicos e accesibles para o conxunto da poboación e serán presentados 

en comparecencia diante do Parlamento de Galiza. 

 

 

Disposición adicional primeira 

No prazo máximo dun ano desde a entrada en vigor da presente lei, a 

Administración Xeral da Comunidade Autónoma de Galiza aprobará os estatutos da 

Fundación galega para a Ciencia (Innogal) e procederá ao seu rexistro de acordo co 

previsto na lexislación vixente. 

 

Disposición adicional segunda 

A administración autonómica garantirá o orzamento necesario para a posta en 

funcionamento da Fundación galega para a ciencia (Innogal).   

 

Disposición transitoria 

A Xunta de Galiza garantirá o investimento anual necesario nos programas 

de I+D+i dos Orzamentos Xerais que permitan alcanzar no prazo máximo de cinco 

anos o obxectivo europeo do 2% do PIB en materia de ciencia e investigación. 
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Disposición derradeira primeira. Habilitación regulamentaria. 

Facúltase a Xunta de Galiza para ditar cantas disposicións regulamentarias 

sexan necesarias para o adecuado desenvolvemento desta norma. 

Disposición derradeira segunda. Entrada en vigor 

Esta Lei entrará en vigor o día seguinte da súa publicación no Diario Oficial 

de Galiza. 

 

Disposición derrogatoria única. Derrogación normativa 

Quedan derrogadas cantas disposicións de igual ou inferior rango se opoñan 

ao disposto nesta lei.” 
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ANTECEDENTES LEXISLATIVOS DA PROPOSICIÓN DE LEI DE 

MODIFICACIÓN DA LEI 5/2013, DO 30 DE MAIO, DE FOMENTO DA 

INVESTIGACIÓN E DA INNOVACIÓN DE GALIZA POLA QUE SE CREA 

A FUNDACIÓN GALEGA PARA A CIENCIA (INNOGAL) 

- Constitución española de 1978. 

- Estatuto de Autonomía de Galiza de 1981. 

- Lei 5/2013, do 30 de maio, de fomento da investigación e da innovación de 

Galiza. 

- Lei 5/2021, do 2 de febreiro, de impulso demográfico de Galiza. 

 

Santiago de Compostela, 8 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Ana Pontón Mondelo 

Portavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ana Pontón Mondelo na data 08/10/2024 13:45:22 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Castro García e Cristina Fernández Davila, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre 

as necesidades dos centros educativos do concello de Burela. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O concello mariñao de Burela conta con catro centros educativo públicos que 

precisan dunha mellor atención por parte da Xunta de Galiza. Estamos a falar duns 

centros que levan moitos anos sendo referencia en eidos como os da calidade educativa 

e a integración de rapaces e rapazas de diferentes nacionalidades. 

A día de hoxe, un concello como o de Burela de preto de dez mil habitantes 

conta con máis de 40 nacionalidades, e todo isto nun municipio cunha das densidades de 

poboación máis altas do país, debido á pouca cantidade de quilómetros cadrados de 

superficie que ten. 

Todo isto provoca que haxa novas matriculacións de xeito constante durante 

todo o ano e que as cuestións lingüísticas poidan chegar a ser unha barreira en moitos 

casos. Pese a isto, os e as grandes profesionais da educación de Burela veñen levando a 

cabo, durante hai xa décadas, grandes esforzos que lograron que Burela sexa un 

exemplo educativo en todo o país. 

Pola contra, a pesar dos grandes resultados que estes mostran, a Xunta de Galiza 

segue sen prestar atención ás necesidades que desde as diferentes comunidades 

educativas veñen solicitando desde hai anos. 
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Necesidades de infraestruturas como as do IES Perdouro ou o colexio Vista 

alegre. Uns centros que precisan de cubertas para as súas pistas e un ascensor para poder 

facilitar o desprazamento ao alumnado con mobilidade reducida. 

Necesidades no cadro docente, xa que o CEIP Virxe do Carme leva semanas 

reclamando, como mínimo, un coidador/a para poder ofrecer un servizo axeitado ao 

alumnado. 

E por último, necesidades no referido ao transporte escolar, debido a que tanto o 

IES Monte Castelo como o Perdouro mostraron as súas queixas e a urxencia de mellorar 

a organización das liñas do transporte escolar para que os alumnos e alumnas cheguen a 

tempo ás clases, algo que corresponde aos responsables de Transporte da Xunta. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1. Vai a Xunta de Galiza levar a cabo as obras necesarias para que o IES 

Perdouro conte cun ascensor nas súas instalacións? 

2. Vai a Xunta de Galiza acometer os traballos necesarios de mellora da 

eficiencia enerxética no CEIP Vista Alegre? 

3. Vai a Xunta de Galiza realizar os axustes necesarios para que o alumnado dos 

IES Perdouro e Monte Castelo poidan chegar a tempo ao comezo das aulas? 

4. Vai a Xunta de Galiza dotar de cando menos un/unha coidador/a no CEIP 

Virxe do Carme? 

5. Vai a Xunta de Galiza acometer as obras para cubrir e pechar as pistas do IES 

Perdouro e o CEIP Vista Alegre? 
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6. Está disposta a Xunta de Galiza a comezar o diálogo coas administracións 

implicadas e os equipos necesarios para a creación dun centro público para atención de 

necesidades especiais que actúe como centro combinado cos centros da comarca da 

Mariña? 

 

Santiago de Compostela, 4 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Daniel Castro García 

Cristina Fernández Davila 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Castro García na data 04/10/2024 14:19:09 

 

Cristina Fernández Davila na data 04/10/2024 14:19:27 
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Á Mesa do Parlamento 

Paulo Ríos Santomé e Mercedes Queixas Zas, deputado e deputada do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa 

á restauración urxente do ben patrimonial “Cruceiro da Roza” situado no concello de 

Bueu. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A finais de decembro do ano 2021, tivo lugar a colisión dun vehículo contra o 

Cruceiro da Roza, un ben patrimonial catalogado pola Xunta de Galiza, causando danos 

na súa base e tamén desprazando este ben por mor desta colisión. 

Após este feito, a veciñanza realizou diferentes denuncias ante o Concello e a 

Policía Local, elaborando esta última unha pesquisa na que foi posíbel identificar o 

vehículo responsábel da colisión, así como tamén a empresa titular do mesmo. 

Así pois, o Concello de Bueu, o 28 de xaneiro do ano 2022, fixo chegar esta 

información á Dirección Xeral de Patrimonio, trasladando os informes da Policía Local 

co fin de tramitar o proceso de reclamación contra terceiros por danos. O 8 de febreiro 

dese mesmo ano, a Xunta de Galiza responde ao Concello de Bueu solicitando a 

remisión do expediente completo sobre esta cuestión. 

Apenas uns días despois, o Concello de Bueu remite a información solicitada, o 

expediente completo cos diferentes informes existentes sobre esta materia. Non foi até 

xullo do 2023, que a Xunta de Galiza emite unha resposta ao Concello, pedindo que se 

lle remita un informe no que conste o estado actual deste ben patrimonial. 
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Este informe sobre o estado do ben patrimonial naquel momento, foi elaborado e 

remitido polo concello ese mesmo verán do ano 2023, facendo constar que a base do 

ben continúa danada, así como tamén outros danos no cruceiro. 

Xa en xaneiro do presente ano 2024, a Xunta de Galiza volve remitir un informe 

ao Concello de Bueu, pedindo unha vez máis os mesmos informes que lle foron 

enviados nos anos 2022 e 2023, amosando un total desleixo por parte da Dirección 

Xeral de Patrimonio á hora de protexer e restaurar este ben, tal e como lle corresponde 

en virtude do cumprimento das súas competencias. 

As peticións de información así como a elaboración dos diferentes informes e a 

súa remisión á Xunta de Galiza, foron asumidos dilixentemente por parte do Concello 

de Bueu, mais após case tres anos nada se sabe das actuacións que a Xunta de Galiza 

debe levar a cabo para proceder á restauración deste ben patrimonial catalogado como 

tal e que debe ser restaurado e protexido por parte da Xunta de Galiza. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1. Sendo consciente a Xunta de Galiza do estado no que está o Cruceiro da Roza, 

cando vai proceder á súa restauración? 

2. Entende a Xunta de Galiza que é necesario levar a cabo de xeito urxente este 

ben patrimonial? 

3. Como é posíbel que este ben patrimonial continúe nun estado de deterioro 

após da remisión dos informes requiridos hai tres anos? 

4. Comprométese a Xunta de Galiza a protexer e restaurar este ben, de xeito 

inmediato? 
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Santiago de Compostela, 7 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Paulo Ríos Santomé 

Mercedes Queixas Zas 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé na data 07/10/2024 10:21:09 

 

Mercedes Queixas Zas na data 07/10/2024 10:21:26 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 
 

Patricia Iglesias Rey, María Elena Espinosa Mangana, Julio Ernesto 

Abalde Alonso e Paloma Castro Rey, deputadas e deputado pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a pregunta 

para a súa resposta por escrito. 

 

A Lei 9/2007 de subvencións de Galicia, no seu Capítulo II establece as 

disposicións comúns ás subvencións públicas e indica que “os órganos da 

administración que propoñan o establecemento de subvencións, con carácter 

previo, deberán concretar nun plan estratéxico de subvencións os obxectivos e 

efectos que se pretenden coa súa aplicación, o prazo necesario para a súa 

consecución, os custos previsibles e as súas fontes de financiamento, e 

supeditaranse, en todo caso, ao cumprimento dos obxectivos de estabilidade 

orzamentaria” e o Decreto 11/2009 polo que se aproba o Regulamento da Lei 

9/2007, do 13 de xuño, de subvencións de Galicia, que no seu capítulo II regula 

a planificación e o contido dos ditos plans estratéxicos.  

 

De igual xeito, o artigo 19.1 da Lei 9/2007 establece que “o procedemento 

ordinario de concesión de subvencións tramitarase en réxime de concorrencia 

competitiva”, e no seu punto 4 indícanse os casos nos que se poderán 

conceder subvencións de forma directa, desenvolvendo no Capítulo III o 

procedemento de concesión directa, que é regulado no Capítulo II do Decreto 

11/2009.  

 

O procedemento de concesión directa de axudas públicas- a través de 

convenio de colaboración- é un procedemento enteiramente excepcional, 

porque afecta ao principio de igualdade de trato dos eventuais concellos 

galegos beneficiarios, e no que se debe xustificar tanto no expediente 

C
SV

: R
EX

IS
TR

O
-x

ab
S9

R
R

W
M

-1
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

44149

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-2
AM

gL
w

tc
o-

3
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

mailto:gp-socialista@parlamentodegalicia.gal
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-xabS9RRWM-1
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2AMgLwtco-3


 

 

Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

administrativo como no texto mesmo do convenio as causas obxectivas que 

xustifican a dificultade de promover a concorrencia ou a singularidade da 

subvención. 

 

Os derradeiros datos reflectidos no Diario Oficial de Galicia, respecto á 

publicidade cuadrimestral dos convenios de concesión directa de subvencións 

a entidades locais galegas amosan datos que preocupan  moito  ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, xa que se evidencia que se prima e 

beneficia nunha porcentaxe moi elevada aos concellos galegos gobernados 

polo Partido Popular en detrimento de entidades galegas gobernadas por 

outros partidos políticos.  

 

Esta forma de proceder das distintas entidades do sector público autonómico- 

consellerías, Augas de Galicia, Axencia Galega de Infraestruturas etc- conculca 

os principio que se consagran no artigo 5 da Lei galega de subvencións como é 

o de igualdade de trato e non discriminación entre as entidades locais galegas, 

que deben recibir do Goberno galego un trato equitativo e con base a criterios 

obxectivos no reparto de subvencións públicas. 

 

Ao anterior, debemos sumar que o financiamento local ten un problema moi 

grave a nivel estrutural, derivado do inmobilismo financeiro do Goberno galego, 

que contrasta coa crecente atribución de novas competencias en orixe 

autonómicas, ou o incremento do requirimento das propias aos concellos. 

Tentar solucionar o problema a base de fondos finalistas, sen modificar o actual 

marco estrutural do financiamento local por parte goberno Galego, abocará ás 

entidades locais a sufrir unha nova crise nas arcas locais, como xa sucedeu a 

partires do ano 2008, e que se arrastrou durante un importante número de 

anos. 

O Fondo de Cooperación Local da Comunidade Autónoma de Galicia acadou 

neste ano 2023 o maior nivel de condicionamento dende a súa creación, o que 

é contrario ao espírito polo que naceu no ano 2000 por acordo da Comisión 
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Galega de Cooperación Local, no que se especificaba expresamente o seu 

carácter incondicionado. De feito, e acadando a cifra máis alta dos últimos 

anos, haberá concellos que percibirán unha cantidade inferior respecto ao ano 

anterior, froito da conxelación producida do Fondo Base dende o ano 2010, 

unido a que a liquidación que se percibirá este ano é inferior a do ano previo. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as 

seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Que valoración fai o Goberno galego dos convenios de colaboración de 

concesión directa de subvencións que asinaron as consellerías e as 

entidades do sector público autonómico con determinados concellos 

galegos nos últimos anos? 

2. Cales foron os criterios obxectivos de xustificación da imposibilidade de 

promover a concorrencia pública  que motivaron  as  consellerías e as 

entidades do sector público autonómico para establecer os convenios de 

colaboración con determinados concellos nos derradeiros anos e non 

con outros? 

3. Considera o Goberno galego que a sinatura destes convenios con 

determinados concellos favorece o reequilibrio territorial na nosa 

comunidade? 

4. Que motivos obxectivos hai para fundamentar que a maior parte dos 

convenios de concesión directa de subvencións directas a concellos 

galegos -sen concorrencia e publicidade- favorecen aos concellos 

gobernados polo Partido Popular de Galicia? 

 

 

Santiago de Compostela, 7 de outubro do 2024 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 07/10/2024 10:39:07 

 

Elena Espinosa Mangana na data 07/10/2024 10:39:19 

 

Julio Abalde Alonso na data 07/10/2024 10:39:27 

 

Paloma Castro Rey na data 07/10/2024 10:39:37 
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Á Mesa do Parlamento 

Ariadna Fernández González, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira 

Pazos, deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao 

abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta escrita, sobre a pobreza visual infantil.   

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Ter unha correcta saúde visual é esencial para aprender, traballar, desprazarse e 

desenvolverse socialmente. É moi importante protexela e coidala en función da idade e 

do noso modo de vida, para conservala o mellor posible ao longo dos anos. 

Un recente estudo publicado pola Asociación Visión e Vida, co gallo da 

celebración o 10 de outubro do Día Mundial da Visión, achegounos información sobre a 

saúde visual galega que, malia ser mellor que a media española, achega datos que piden 

ser atendidos e valorados con detemento, tratando de mellorar a nosa situación actual.  

No noso país un 6,2% dos menores de 18 anos sofren pobreza visual infantil 

segundo cifras de 2023. Isto quere dicir que viven nunha situación de escaseza de 

recursos económicos que lles impide poder gozar dunha boa visión por medio da 

compra dos equipamentos visuais precisos para ela, xa que para as familias o prezo das 

lentes de contacto ou as gafas é inasumible debido a problemas económicos nos fogares 

galegos. 

En Galiza existen 339 813 persoas en risco de pobreza visual na actualidade, das 

cales 24000 son nenos, nenas e adolescentes que non gozan dunha calidade de visión 

adecuada, feito que inflúe negativamente na súa calidade de vida e na súa evolución a 

nivel educativo por extensión. Unha mala visión illa, exclúe e resta oportunidades, máis 
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aínda cando se trata de menores en idade escolar, onde unha grande parte da 

aprendizaxe chega polo sentido da visión. Exemplos moi ilustrativos son aqueles onde 

casos de TDAH, exacerbados por un problema de visión ou problemas de aprendizaxe, 

están relacionados co mesmo factor detonante, sendo polo tanto un factor determinante 

en canto ao aumento do fracaso escolar. Se se teñen en conta os datos xerais de pobreza 

infantil, onde o risco de pobreza ou exclusión social chega ao 25,8%, cun aumento do 

risco de pobreza severa ata acadar o 10,8% seremos conscientes de que o risco potencial 

de que eses nenos e nenas padezan necesidades sanitarias os fai aínda máis vulnerables 

se cabe, perpetuándose a pobreza de xeito moi doado neste grupo da poboación. É 

imprescindible entender a saúde visual coma un elemento de igual importancia que o 

resto das carencias que sofren estes menores en risco, sabendo que a desigualdade en 

canto á saúde é unha realidade e que o contexto no que un menor vive pode privalo do 

acceso e o pago das súas necesidades sanitarias básicas.  

Un estudo realizado en 2015 verteu datos sobre como que a crise económica de 

2012 influíra na poboación do estado, tamén neste senso. Derivado desa situación, 

reducíronse naquel momento un 25% as visitas aos profesionais da visión e aqueles que 

acudiron e recibiron unha prescrición para o cambio de lentes e gafas atrasaron a nova 

compra e o 90% investiu nela un 10% menos, evolución que se repetiu na crise 

ocasionada pola pandemia da COVID-19 anos despois, agravando a situación de xeito 

alarmante. No Estado español os datos indican que o 72,8% dos problemas de 

visión nas crianzas son detectados polas familias, o persoal educativo ou eles mesmos 

en primeira persoa, acadando un 15,8%. Isto quere dicir que as revisións non son as 

axeitadas, ben por deficientes en número ou por non ser levadas a cabo por persoal 

especialista nesta área da saúde. É certo que se fan revisións pediátricas neste senso, 

pero son de carácter moi elemental e non son en ningún caso as que poderían levar a 

cabo oftalmólogos ou ópticos-optometristas. É dese xeito como os problemas se 

perpetúan no tempo carecendo en moitos casos de solucións durante moita parte do 

tempo no que se padecen e nesta afirmación é moi útil apoiarse en que os estudos 
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indican que o 59% das familias non lle fan revisións de visión aos seus fillos e fillas, de 

forma que descoñecen a existencia do problema. 

A prevención é fundamental neste aspecto da saúde, así os profesionais 

recomendan que se realice un exame visual anual aos menores. En Galiza, por exemplo, 

un 13,6% das crianzas entre 5 e 7 anos padecen miopía, contando cunha evidente 

infradiagnose derivada da falla de concienciación social perante os problemas deste tipo 

ou problemas económicos para levalas a cabo cun especialista. A isto hai que sumarlle 

que o prezo medio das gafas ascende a 200 euros e no caso das lentes de contacto a 120 

euros aproximadamente, deixando claro que neste caso o nivel económico inflúe no 

tocante á saúde visual, onde os servizos de revisión e as solucións ópticas non están a 

dispoñibilidade de todas e todos os que precisan deles por cuestións económicas, feito 

que agrava enormemente as desigualdades en etapas temperás da vida. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1. Prevé a Xunta de Galiza establecer un calendario recomendado por profesionais, de 

revisións de visión periódicas e gratuítas nos menores de 18 anos que se leve a cabo por 

parte de oftalmólogos, óptico-optometristas? 

2. Prevé a Xunta de Galiza crear unha liña de axudas universal para solucións ópticas 

que sexan recomendadas por profesionais no caso dos menores de 18 anos de xeito que 

se inclúan dentro da gratuidade total as lentes de contacto e as gafas? 

3. Que medidas concretas neste eido tomará a Consellería de Política Social para 

combater a necesidade de atención visual do 6,2% dos menores que sofren pobreza 

visual infantil? 
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4. Desenvolverá a Xunta de Galiza Programas para o fomento do coidado da saúde 

visual na sociedade que eduquen a sociedade neste senso para darlle a importancia que 

merece? 

5. Prevé a Xunta de Galiza, despois das reunións mantidas co Colexio de Ópticos 

Optometristas, integralos no SERGAS nun prazo curto de tempo? 

 

Santiago de Compostela, 7 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Ariadna Fernández González 

Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ariadna Fernández González na data 07/10/2024 11:09:37 

 

María Montserrat Prado Cores na data 07/10/2024 11:09:53 

 

Iria Carreira Pazos na data 07/10/2024 11:10:20 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Elena Espinosa Mangana, Patricia Iglesias Rey e Carlos López Font, deputadas e 

deputado, pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

As contornas naturais e ao aire libre son de vital importancia para o desenvolvemento 

integral dos nenos, nenas e adolescentes, polo seu benestar físico e tamén social, 

mental e afectivo. Non só o contacto coa natureza, tamén o tempo de xogo e relación 

ao aire libre. 

 

Os nenos e nenas, durante a súa vida escolar,  pasan moitas horas no patio da súa 

escola como espazo de xogo libre,  ás que lle debemos sumar as  horas de educación 

física,  as das actividades de aprendizaxe curricular que fan ao aire libre  e as das  

actividades extraescolares. 

 

Moitas horas nuns espazos que teñen que poder facilitar a aprendizaxe, o xogo, o 

movemento e a construción de relacións e experiencias de calidade baseadas na 

igualdade e o respecto pola diversidade. 

 

Entre a comunidade educativa hai un claro consenso en que todo o espazo exterior do 

centro é un espazo educativo moi relevante para a  mellora da saúde e benestar, para 

as aprendizaxes ao aire libre, como espazos de socialización... 

 

Promocionar a actividade física na contorna escolar ademais de ser beneficiosa para a 

saúde favorece o benestar psíquico e as relacións interpersoais entre o alumnado. 

 

Pero tamén é necesario que eses espazos exteriores ofrezan outra diversidade de 

xogos e posibilidades, e que poidan permitir o goce da natureza, o seu coidado e 

experimentación e a aprendizaxe nela. 
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan solicitan en resposta 

escrita contestación á seguinte pregunta: 

 

Está disposta a Xunta de Galicia a investir na mellora, aproveitamento e 

enriquecemento de todos os espazos exteriores dos centros educativos públicos 

vigueses para que se convertan en verdadeiros espazos educativos? 

 

Parlamento de Galicia, 7 de outubro de 2024 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Elena Espinosa Mangana na data 07/10/2024 11:47:11 

 

Patricia Iglesias Rey na data 07/10/2024 11:47:21 

 

Carlos López Font na data 07/10/2024 11:47:33 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, Oscar Insua Lema e Noa Presas Bergantiños, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta escrita, sobre a construción do edificio administrativo da Xunta de Galiza en 

Ourense. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O 30 de decembro de 2021 o Consello da Xunta acordou a compra de 4 parcelas 

no barrio das Lagoas con destino á construción dun edificio administrativo no que 

centralizar a totalidade das dependencias da administración autonómica en Ourense. A 

adquisición das parcelas, en lugar diferente ao que estaba previsto nos orzamentos dese 

mesmo ano, importou a suma de 8,4 M€, IVE incluído. 

Asemade coa adquisición realizada a Xunta subrogábase nos dereitos e obrigas 

derivados da condición de membro da Xunta de Compensación do Polígono da zona 4 

do SU-25, asumindo os gastos de urbanización pendentes e os de edificación e canon 

dos espazos concesionais.  

En setembro de 2022 convocouse concurso de ideas, a nivel de anteproxectos, 

para a construción do novo edificio administrativo da Xunta de Galiza o 21 de marzo de 

2023 resolvese declarar gañador do concurso ao proxecto presentado pola UTE Díaz e 

Díaz Arquitectos, S.L.P. e Castroferro Arquitectos S.L.P. 

Consonte ao establecido na base 3ª do concurso de ideas a redacción do 

proxecto básico e de execución, incluído o estudio de seguridade e saúde, de xestión de 

residuos, a certificación enerxética e o proxecto de telecomunicacións, foi adxudicada á 
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gañadora do concurso de ideas, única convidada no procedemento negociado sen 

publicidade polo que se resolveu a adxudicación.  O importe da adxudicación estaba 

fixando en 1.085.042,02 euros, IVE incluído, dos que 736.134,45 € correspondían á 

redacción do proxecto e 348.907,57 € á dirección das obras, descontando os honorarios 

da redacción do proxecto o premio en metálico do concurso de ideas; e o prazo de 

execución era de 6 meses. 

Transcorrido con creces o prazo máximo para a presentación do proxecto e xa 

que logo para a licitación da construción, polo que a cidadanía de Ourense segue 

agardando por unha infraestrutura anunciada hai máis de 30 anos. 

 

Por todo o exposto, formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Ten coñecemento a Xunta de Galiza de que os parcelas que adquiriu estaban 

gravadas con servidumes e outros dereitos reais e, no seu caso, como afectaban ao valor 

das mesmas?  

Cales son os custos de urbanización pendente de realizar e canto é o que deberá 

abonar a Xunta de Galiza? 

En cantas reunións da Xunta de Compensación do Polígono da zona 4 do SU-25 

de Ourense participou a Xunta de Galiza? 

Cónstalle á Xunta de Galiza a existencia de proxecto para a construción dun 

edificio administrativo en Ourense? 

No seu caso, o proxecto exixe a modificación do vixente PXOM de Ourense? De 

ser afirmativa a resposta está prevista ou en tramitación as modificacións e reformas 

necesarias? 
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Cando ten previsto a Xunta de Galiza a licitación do contrato de obra para a 

execución do edificio administrativo e cal sería o prazo para a súa completa execución? 

Cal é o importe anual que a Xunta de Galiza está a abonar polo alugueiro dos 

inmóbeis nos que se localizan as diferentes dependencias administrativas da 

administración pública autonómica na cidade de Ourense? 

 

Santiago de Compostela, 7 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Oscar Insua Lema 

Noa Presas Bergantiños 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 07/10/2024 12:38:26 

 

Óscar Insua Lema na data 07/10/2024 12:38:41 

 

Noa Presas Bergantiños na data 07/10/2024 12:39:01 
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Á Mesa do Parlamento 

Luís Bará Torres, Paulo Ríos Santomé, Alexandra Fernández Gómez, 

Montserrat Valcárcel Armesto e Sonia Vidal Lamas, deputados e deputadas do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre o 

estudo realizado pola consultora EPTISA en relación coa AP9. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

1. O prazo da concesión da AP9 foi ampliado en 36 anos, até o máximo legal de 

75 anos. En agosto de 2023 comezou a última ampliación, por 25 anos, aprobada polo 

goberno do PP no 2000. Esa ampliación implicou ademais a privatización e venda de 

ENA, propietaria da Autoestrada do Atlántico (AUDASA). 

2. O Parlamento galego pronunciouse en numerosas ocasións en relación coa 

transferencia da AP9 a Galiza e o remate da concesión, para evitar a discriminación que 

sofre Galiza e a estafa dunhas peaxes abusivas. Na escalada das peaxes, a única noticia 

positiva foi a aprobación de bonificacións que abaratan sensiblemente o custo para 

persoas usuarias recorrentes e que fan viaxes de ida e volta no mesmo día. Unhas 

bonificacións que está previsto ampliar e estender tamén á AP53 (Santiago-Lalín), outra 

autoestrada do grupo ITINERE que ten un período concesional de 75 anos e que ten uns 

prezos moi elevados. 

3. Segundo informacións xornalísticas, en xullo de 2024 os fondos de 

investimento APG e Corsair fixéronse coa maioría do grupo Itínere, propietario de 

Audasa, ao chegar a un acordo co fondo de investimento Globalvía, logo dunha etapa de 
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disputa polo control de Itínere. En 2018 o fondo de investimento Globalvía mercara as 

participacións de Kutxabank e Abanca. 

É dicir, que AUDASA, a AG 55, a AG 55 e a AP 53 (nun 18,36%) pertencen a 

fondos de investimento internacionais, e perdeuse por completo a pouca “galeguidade” 

que había na xestión de máis 333 km de estradas de peaxe en Galiza 

4. No ano 2021, a raíz dunha denuncia de En Colectivo, a Comisión Europea 

iniciou un procedemento sobre a legalidade da ampliación da concesión actualmente en 

vigor (2023-2048), que se basea no incumprimento das directivas comunitarias que 

regulan os servizos, a competencia e a contratación pública. No ano 2024 a Comisión 

fixo pública a carta de emprazamento a España na que abre un procedemento de 

infracción polo incumprimento da normativa sobre concesións e contratación pública. A 

Comisión considera que o goberno español ampliou a duración de dúas concesións 

(unha delas a da AP9) vulnerando a normativa comunitaria de contratación. 

Logo de abrirse esta vía para a anulación da concesión e a recuperación da 

xestión pública da autoestrada AP 9, o parlamento galego aprobou, no pleno do 14 de 

maio de 2024 o seguinte acordo 

“O Parlamento insta a Xunta a demandar do Goberno do Estado que, en 

coherencia co procedemento aberto pola Comisión Europea, inicie os trámites para: 

-a anulación da prórroga de 25 anos outorgada á concesionaria da AP 9 

-a asunción da xestión directa da autoestrada e a supresión das peaxes 

-o impulso da transferencia da AP 9 a Galiza. 

Ademais, o Parlamento insta a Xunta a ser parte activa deste procedemento 

encargando un estudo no que se exploren as vías xurídicas para a anulación da 
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prórroga e se avalíen os custos económicos que tería para o Estado a asunción da 

xestión directa da AP 9". 

Logo destes acordo, a Xunta encargou un estudo á consultora EPTISA 

(“Análisis rescate y transferencia AP9”) e o BNG encargou un estudo á UdC (“Análise 

xurídica e valoración económica do estado da autoestrada do Atlántico AP9”), que 

chegan a conclusións diferentes a respecto das vías para anular a concesión, a 

valoración económica da autoestrada e a transferencia da mesma. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Quen decidiu contratar directamente a EPTISA para facer o estudo do rescate e 

a transferencia da AP9? 

- Considerouse a opción de seleccionar outras empresas ou a de encargar o 

estudo ao sistema universitario galego? 

- Era coñecedor o goberno galego da relación de EPTISA con AUDASA e polo 

tanto a existencia dun posible conflito de interese? 

- Por que razón o estudo de EPTISA sobre a AP9 considera a opción do rescate 

da concesión e non a da nulidade da prórroga da concesión, vía esta aberta pola 

Comisión Europea? 

 

Santiago de Compostela, 7 de outubro de 2024 
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Asdo Luís Bará Torres 

Paulo Ríos Santomé 

Alexandra Fernández Gómez 

Montserrat Valcárcel Armesto 

Sonia Vidal Lamas 

Deputados e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Bará Torres na data 07/10/2024 14:22:05 

 

Paulo Ríos Santomé na data 07/10/2024 14:22:15 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 07/10/2024 14:22:27 

 

Montserrat Valcárcel Armesto na data 07/10/2024 14:22:40 

 

Sonia Vidal Lamas na data 07/10/2024 14:22:55 
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Á Mesa do Parlamento 

Iria Taibo Corsanego e Cristina Fernández Davila, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a 

redución de profesorado nas escolas de Oleiros. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Os CEIP Juana de Vega (San Pedro de Nós) e Plurilingüe da Rabadeira 

(Oleiros) están a sofrer, unha vez pechada a matrícula e co curso comezado, un recorte 

de persoal de profesorado de apoio que non se corresponde coas necesidades actuais dos 

centros. 

En concreto, o CEIP Juana de Vega aumentou o número de alumnado (de 404 

alumnos e alumnas no curso 2023-2024 a 417 para o curso 2024-2025). Porén, o 

profesorado de apoio pasou de 5 a 3, ademais de que está pendente a contratación dun 

profesor ou profesora para primaria, co problema de xestión e organización que supón 

para o centro a non incorporación deste profesional. 

No CEIP A Rabadeira, para o curso actual dispón dunha praza menos de 

profesorado de Audición e Linguaxe, aínda que o alumnado con necesidades especiais 

aumentou. Esta situación provocou o rexeitamento unánime do Consello Escolar do 

centro. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 
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- Como valora o goberno galego a situación actual no que se refire á cobertura 

de prazas e cotas de profesorado de apoio? 

- O goberno galego considera que está a atender axeitadamente alumnado con 

necesidades especiais? 

- O goberno galego ten previsto corrixir a situación de falta de profesorado de 

apoio nos CEIP de Oleiros? 

 

Santiago de Compostela, 7 de outubro 2024 

 

 

Asdo.: Iria Taibo Corsanego  

Cristina Fernández Davila 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Taibo Corsanego na data 07/10/2024 16:48:04 

 

Cristina Fernández Davila na data 07/10/2024 16:48:22 
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Á Mesa do Parlamento 

Ariadna Fernández González, Sonia Vidal Lamas, Montserrat Valcárcel 

Armesto, Secundino Fernández Fernández e Luís Bará Torres deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para resposta 

escrita, sobre o prezo do leite no mes de outubro. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O leite galego é o peor pagado do Estado Español dende hai dez anos, cun 

diferencial de prezo con respecto a comunidades autónomas veciñas difícil de xustificar 

por parte da industria transformadora. Agora a diferenza esténdese tamén ao resto de 

Europa, onde a tendencia á suba de prezos polo aumento da cotización de produtos 

derivados coma a manteiga, fan que se siga unha liña oposta á do noso país, onde os 

gandeiros levan dende febreiro de 2023 sufrindo caídas de prezos.  

O Fondo Español de Garantía Agraria (FEGA), vén de publicar o último 

informe de prezos, correspondente ao mes de agosto deste ano 2024, onde se explicita 

que o leite galego cae en prezo por quinta vez consecutiva, de xeito que a diferenza 

entre o leite producido en Galiza e no resto do estado é de 2,5 céntimos, aínda que as 

pequenas explotacións están vendendo actualmente o seu produto por debaixo dos 39 

céntimos por litro en contratos que en moitos casos rematan en maio de 2025, o que 

converte a produción en inviable economicamente. O resto do estado acada os 47,3 

céntimos no mes de agosto e Galiza non chega aos 45 céntimos de media, situándose 

nos 44,8 céntimos/litro en campo. Así mesmo, a media europea tamén nos deixa 

situados nun menor beneficio, ao chegar aos 46,8 céntimos, cunha tendencia 
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xeneralizada de escalada de prezos que non se reflicte no noso país e no valor do noso 

produto. 

Ao calcular as perdas deste diferencial de prezos vemos que Galiza deixou de 

facturar 6,4 millóns de euros no último mes do que temos datos e, se sumamos as perdas 

xeradas en canto á venda do leite galego que repercuten directamente nas ganderías 

durante os últimos 11 meses, obtemos o resultado de que o noso país, a través do sector 

lácteo, deixou de gañar arredor de 74 millóns de euros. O prexuízo dese diferencial de 

prezos que sufrimos con respecto ao resto do estado, mingua a capacidade das 

explotacións en canto á súa viabilidade e permanencia, sen esquecer da incapacidade de 

levar a cabo investimentos de futuro e, por ende, o prezado relevo xeracional. 

Derivado da visita da Conselleira de Medio Rural as instalacións dunha das 

industrias que operan en Galiza, fomos coñecedores da súa intención de non influír no 

mercado a través da Administración, permitindo que o diferencial entre o leite galego e 

o do resto do estado se perpetúe a pesar de ser difícil de xustificar, e que os gandeiros 

galegos teñan unha tendencia no seu produto oposta á da UE. Tamén fixo constar nesa 

visita, onde foi acompañada polo director xeral de agricultura e gandería, a súa idea de 

acadar o equilibrio para resolver a situación. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1. Considera a Xunta de Galiza que a quinta baixada consecutiva nos prezos do 

leite galego e que sexa o máis barato do estado español, cunha tendencia oposta ao resto 

de EU, entra dentro da súa estratexia de manter o equilibrio e a estabilidade entre 

distribución, industria e produtores? 

2. Que medidas se están a  tomar por parte da Xunta de Galiza para reducir o 

diferencial de prezos que continúa a existir entre o leite galego e o do resto do estado? 
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3. Manexa datos a Xunta de Galiza sobre as perdas que se están a sufrir por 

parte das explotacións con este diferencial de prezos, a priori, inxustificado que se leva 

dado durante os últimos 12 meses? 

4. Coñece a Xunta de Galiza o motivo polo cal temos unha tendencia de prezos 

do leite oposta á do resto de Europa? 

5. Que medidas se están a tomar por parte da Consellería de Medio Rural para 

que os consumidores se conciencien de que adquiren un produto de calidade e decidan 

pagar máis por el? 

6. Considera a Xunta de Galiza que a venta do produto por parte das pequenas 

explotacións se está facendo por enriba dos prezos de custo? 

7. Como considera a Xunta de Galiza que se vai resolver o feito de que a 

distribución venda o leite con prezos baixos e o use como reclamo? 

8. Considera a Xunta de Galiza que as declaracións da Conselleira nas que 

afirmou que “que o leite suba demasiado non é bo” son acertadas para o momento que 

estamos a vivir dende o sector lácteo? 

 

Santiago de Compostela, 7 de outubro 2024 

 

Asdo.: Ariadna Fernández González 

Sonia Vidal Lamas 

Montserrat Valcárcel Armesto 

Secundino Fernández Fernández 

Luis Bará Torres 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Ariadna Fernández González na data 07/10/2024 18:12:29 

 

Sonia Vidal Lamas na data 07/10/2024 18:12:51 

 

Montserrat Valcárcel Armesto na data 07/10/2024 18:13:00 

 

Secundino Fernández Fernández na data 07/10/2024 18:13:12 

 

Luis Bará Torres na data 07/10/2024 18:13:31 
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@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Elena Espinosa Mangana, Carlos López Font, Julio Ernesto Abalde Alonso e 

Silvia Longueira Castro, deputadas e deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta escrita. 

 

O artigo 29 dos Dereitos do Neno lémbranos que a educación debe estar 

encamiñada a desenvolver a personalidade, as aptitudes e a capacidade 

mental e física de cada neno e nena ata o máximo das súas posibilidades. 

 

Pero, a diversidade é unha realidade social e, por tanto,  está presente en cada 

centro docente, en cada comunidade educativa.    

 

A administración que ten as competencias educativas, a Xunta de Galicia, tal 

como se indica na LOMLOE, ten que  garantir unha educación de calidade para 

a totalidade do alumnado, sen ningún tipo de discriminación, manifestando un 

apoio directo e específico ás medidas de atención á diversidade e garantindo a 

inclusión educativa de todo o alumnado na atención personalizada, na 

prevención das dificultades de aprendizaxe e na posta en práctica de 

mecanismos de reforzo tan pronto como se detecten estas dificultades. 

 

Pero esa non é a realidade que viven os centros educativos da nosa cidade. 

 

Por iso, as deputadas e os deputados que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación á seguinte pregunta: 

 

Está disposta a Xunta de Galicia a dotar a todos os centros educativos de Vigo 

de orientadores e orientadoras, así como dos e das especialistas de PT e AL 

necesarios para garantir a atención educativa adecuada aos nenos e nenas? 
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Parlamento de Galicia, 7 de outubro de 2024 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Elena Espinosa Mangana na data 08/10/2024 10:46:23 

 

Carlos López Font na data 08/10/2024 10:46:33 

 

Julio Abalde Alonso na data 08/10/2024 10:46:42 

 

Silvia Longueira Castro na data 08/10/2024 10:46:58 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago Suárez Fernández, Mercedes Queixas Zas 

e Iria Carreira Pazos, deputados e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a actuación da policía ante 

os altercados dos ultras do Málaga na Coruña e a actuación da Xunta de Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado domingo día 6 de outubro acontecían no noso país dúas actuacións 

policiais antagónicas que espertaron a repulsa de boa parte da sociedade galega. Na 

mañá dese mesmo día 6 as rúas de Compostela enchíanse, a pesar do mal tempo, de 

persoas de todos os recunchos do país que protestaron contra o Estado de Israel e o 

xenocidio que está a levar a cabo na Palestina ocupada desde xa hai un ano e que xa 

deixa máis de 40.000 asasinatos (entre eles a metade crianzas). No fin desta 

mobilización, un grupo de persoas protestaba ante as portas do local comercial do 

‘Burger King’ pola colaboración desta empresa co réxime sionista de Israel. Ante isto, a 

Policía Nacional actuaba como se pode ver en múltiples vídeos publicados nas redes 

sociais, dunha forma tremendamente violenta e cunha forza desproporcionada e mesmo 

detendo unha decena de persoas. 

Pola contra, ese mesmo día, na cidade da Coruña, o Deportivo enfrontábase ao 

Málaga, un partido cualificado de alto risco por mor dos ultras do coñecido como 

‘Frente Bokerón’ do equipo malagueño. Un grupo moi violento e que xa ten causado 

múltiples estragos nas cidades ás que acoden nos partidos en que o Málaga xoga como 

visitante. Prevíase desde había días que este grupo ultra podía provocar estragos na 

C
SV

: R
EX

IS
TR

O
-9

kM
ZG

Y5
Pr

-5
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

44174

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-2
AM

gL
w

tc
o-

3
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-9kMZGY5Pr-5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2AMgLwtco-3


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

2 

 

cidade herculina e, efectivamente, así foi. Ante isto, a Policía Nacional tivo unha 

actuación totalmente oposta á que se viu o mesmo día en Compostela.  

Os ultras violentos do Málaga foron escoltados até Riazor a pesar da súa 

actitude violenta e de destrozar mobiliario urbano da cidade. O mesmo aconteceu ao 

terminar o encontro, a policía escoltou os ultras até os seus hoteis.  

Ante esta situación, desde o BNG vémonos na obriga de preguntar cal foi a 

previsión da Xunta de Galiza sabendo da chegada dos ultras do Málaga e que fixo o 

goberno galego para garantir que non se maltrataba o mobiliario urbano da cidade 

herculina ante a previsión que de podía pasar, como finalmente aconteceu. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Tiña previsión o Goberno galego da posibilidade de actitudes violentas por 

parte dos ultras do Málaga na cidade da Coruña o día 6 de outubro de 2024? 

- Púxose en contacto a Xunta de Galiza co Goberno do Estado para coordinar a 

actuación do corpo policial na Coruña? 

- Que opinión lle merece á Xunta a actuación policial ante os ultras do Málaga 

en contraposición co acontecido o mesmo día após a manifestación por Palestina en 

Santiago de Compostela? 

 

Santiago de Compostela, 8 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 
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Iago Suárez Fernández 

Mercedes Queixas Zas 

Iria Carreira Pazos 

Deputados e deputadas do G.P. do BNG 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Daniel Castro García e Brais Ruanova Vilas-Boas , 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta escrita, sobre a proposta de creación dunha Fundación para o impulso da 

ciencia anunciada polo presidente da Xunta de Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Na comparecencia do presidente da Xunta de Galiza que tivo lugar o 8 de 

outubro de 2024 o señor Rueda anunciou a creación dunha Fundación pública para o 

impulso da ciencia no noso País. Resulta cando menos curiosa esta proposta logo de 

rexeitar, en numerosas ocasións, da creación da Innogal (Fundación Galega para a 

Ciencia), a última vez en abril de 2023. 

Desde o G.P. do Bloque Nacionalista Galego levamos anos traballando, man a 

man co ecosistema investigador galego, en propostas que permitan avanzar nun ámbito 

estratéxico como é a I+D+i e, especialmente, en garantir o desenvolvemento dunha 

carreira investigadora completa e estable en condicións laborais dignas. 

Porén, malia os anuncios, o Goberno do Partido Popular tennos moi 

acostumadas a prometer e non cumprir ou a anunciar grandes proxectos que logo 

quedan en nada. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 
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- En que consiste a Fundación para o impulso da ciencia anunciada polo 

presidente da Xunta de Galiza na súa comparecencia? 

- Cales serán as súas funcións e composición? 

- De que orzamento disporá? 

- Que medidas incluirá en materia de recursos humanos? 

- Que propostas incluirá o Plan galego de investigación e innovación 2025-

2027? 

 

Santiago de Compostela, 8 de outubro 2024 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Daniel García Castro 

Brais Ruanova Vilas-Boas 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Elena Espinosa Mangana e Patricia Iglesias Rey, deputadas pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a través do portavoz e 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante a Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

A Lei xeral de sanidade di: son os departamentos de saúde das comunidades 

autónomas os que exclusivamente teñen as competencias da atención 

sanitaria das diferentes enfermidades. 

 

Así se concibe tamén na Recomendación novena do Acordo da Comisión Mixta 

para o Estudo do Problema das Drogas, relativo ao informe da ponencia para o 

estudo dos efectos nocivos das drogas na saúde dos mozos e das mozas: “O 

sistema Nacional de Saúde debe de asumir a asistencia as drogodependentes 

en termos de igualdade e equidade co resto dos pacientes” 

 

Do mesmo xeito, a Oficina de Nacións Unidas para o control da Droga tamén 

considera esencial a integración dos servizos de tratamento e rehabilitación de 

drogodependentes nos sistemas sanitarios xerais, rexeitando a creación de 

redes paralelas ou específicas. 

 

Proba diste é que no Real decreto 1911/99 do 17 de decembro, polo que se 

aproba a Estratexia Nacional de Drogas, que fora aprobada co consenso de 

todas as comunidades autónomas, indica que: En materia de asistencia aos 

enfermos drogodependentes a principal aposta radica en que esta deberá 

realizarse a través do Sistema Nacional de Saúde.  

 

E unhas das metas desta estratexia nacional é “Adecuar a rede asistencial 

existente nas comunidades autónomas co fin de axustala ás novas 

C
SV

: R
EX

IS
TR

O
-E

uC
60

yc
rb

-8
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

44179

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-2
AM

gL
w

tc
o-

3
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

mailto:gp-socialista@parlamentodegalicia.gal
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-EuC60ycrb-8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2AMgLwtco-3


 

 

Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

necesidades que poida manifestar o fenómeno. Esta adecuación debe manter 

o impulso da integración e normalización das redes asistenciais nos sistemas 

públicos de Saúde”. 

 

Pero despois de moitas demandas por parte dos concellos de Galicia titulares 

das UMAD, a Xunta de Galicia segue a facer deixamento das súas 

competencias. 

 

O Concello de Vigo, xunto con outros doce concellos galegos, levan máis 

dunha década reivindicando que as Unidades de Atención a Persoas 

Drogodependentes sexan asumidas pola administración competente, que non é 

outra que a Xunta de Galicia. E debe facerse mediante a súa integración no 

sistema público de saúde. 

 

E a día de hoxe, nada do pactado, antes ao contrario, o novo cronograma 

remitido unilateralmente pola Xunta de Galicia, para abordar esta cuestión, 

sitúanos no ano 2025. 

 

Namentres, remiten de novo un convenio aos concellos, que no caso de Vigo, 

nos só non actualiza as contías ridículas de subvención co IPC e co incremento 

dos salarios, senón que rebaixa a contía con respecto o exercicio anterior, a 

pesares de que o Concello de Vigo ten xustificado un gasto de 1,3 millóns de 

euros, para recibir unha subvención de pouco máis de 500.000€ 

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

 1.  Está disposta a Xunta de Galicia a reactivar de forma inmediata e urxente a 

Comisión Mixta para a integración da rede galega de trastornos aditivos no 

Servizo Galego de Saúde?   
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2.   Está disposta a Xunta de Galicia en tanto non se produza a transferencia 

total das unidades de atención de persoas drogodependentes, asuma  (tal e 

como se prometeu no mes de abril de 2024) a contratación do persoal que 

cause baixa por mor da xubilación e a cobertura das vacantes?  

 

Parlamento de Galicia, 8 de outubro de 2024 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Elena Espinosa Mangana, Carlos López Font, Julio Ernesto Abalde 

Alonso e Silvia Longueira Castro, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta escrita. 

 

A Lei orgánica de ordenación e integración da Formación Profesional que  

entrou en vigor o 21 de abril de 2022, foi e é unha aposta estratéxica do 

goberno de Pedro Sánchez,  e aprobouse con un amplísimo consenso despois  

dun intenso proceso de escoita e participación. 

 

Unha lei nacida co  obxectivo de  converter a formación profesional nunha das 

ferramentas principais para a  transformación económica e social do noso país, 

a través dun sistema único, flexible, accesible e acreditable que permita unha 

cualificación profesional que responda  ás demandas dos sectores produtivos. 

 

Galicia, como o resto das comunidades autónomas,  ten que adaptar os seus 

ciclos de FP á nova lei e ampliar o número de prazas, sobre todo tendo en 

conta que  a demanda de ciclos medios de FP de carácter presencial triplica a 

oferta de prazas existentes, e a demanda  dos ciclos superiores, case a 

cuadriplica. 

 

Ademais, diversas proxeccións de emprego indican que xa  no 2025 a metade 

das ofertas de emprego serán para tituladas e titulados de FP. Por tanto, a 

pesares de que  na actualidade hai 1.100.000 mozas e mozos formándose en 

FP en España, un 23,4 por cento máis respecto ao curso 2019-2020, seguimos 

estando por debaixo da taxa de matriculación da Unión Europea con un 25 %, 

ou dos países da OCDE con un 29 %. 
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Coa FP temos unha gran oportunidade económica e social de facilitar a 

cualificación, a empregabilidade e, en consecuencia, mellorar o tecido 

produtivo mediante unha aposta polo capital humano. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan solicitan en 

resposta escrita contestación ás seguintes preguntas: 

 

1. Está disposta a Xunta de Galicia de aumentar o número de prazas de 

formación profesional en Vigo e axustar a oferta ás necesidades do mercado? 

 

2. Está disposta a Xunta de Galicia a incorporar formación para competencias 

profesionais emerxentes? 

 

2. Vai a Xunta de Galicia rexeitar o peche de ciclos presenciais públicos? 

 

Parlamento de Galicia, 8 de outubro de 2024 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Elena Espinosa Mangana, Carlos López Font, Julio Ernesto Abalde 

Alonso e Silvia Longueira Castro, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta escrita. 

 

Hai un documento de Angel de la Fuente titulado “Capital humano e 

Produtividade”, un traballo moi interesante para aqueles que cremos con 

firmeza que a Educación é o maior investimento para a sociedade e para o 

individuo que di nunha frase: 

 

“O investimento na cantidade e calidade da Educación aparece como un dos 

mellores instrumentos de política dos que dispoñen os gobernos para influír 

sobre o crecemento da produtividade e, en última instancia, sobre o nivel de 

vida dos seus cidadáns”. 

 

E unha parte dese investimento debe facerse nas instalacións escolares. 

 

Os centros educativos xogan un papel esencial na educación de cada xeración. 

O seu conxunto é educativo, desde a infraestrutura física ata o traballo máis 

detallado nas aulas. Son centros de aprendizaxe non soamente en 

coñecementos, senón tamén en hábitos e rutinas que nos acompañarán ao 

longo de toda a nosa vida. 

 

Uns baños adecuados contribúen, sen dúbida, á educación en hábitos de 

hixiene, de respecto e dignidade da persoa. 
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Pero  o certo é que dada a antigüidade das infraestruturas educativas públicas 

da nosa cidade e a falta de investimentos por parte da Administración 

competente, a Xunta de Galicia,  as necesidades reclamadas polos centros son 

moitas. 

  

Segue habendo centros onde os aseos son os orixinais, totalmente obsoletos e 

que precisan dunha renovación completa xa que o deterioro destas instalacións 

polo paso dos anos e o seu intenso uso  non admite novas reparacións. 

 

 As reformas nos colexios son sumamente necesarias non só pola renovación 

ou cambio das súas estruturas, senón tamén para a mellora da súa calidade 

educativa. E as reformas, tamén  desa  parte dos centros, os baños, tería que 

ser prioritaria. Unha  reforma creando instalacións renovadas e cómodas para o 

alumnado, eliminando barreiras, corrixindo o deterioro e atendendo novas 

necesidades. 

 

Á Xunta de Galicia correspóndelle garantir que os que agora son escolares e 

mañá serán cidadáns e cidadás de pleno dereito se poidan formar nas mellores 

condicións, tanto materiais como persoais,  e poidan convivir durante a súa 

etapa formativa nun espazo seguro, confortable, habitable e idóneo. 

 

Por iso, as deputadas e os deputados que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

1. Vai a Xunta de Galicia  investir na reforma dos baños dos centros educativos 

públicos vigueses que o precisen? 

 

2. Vai a Xunta de Galicia  garantir os investimentos necesarios para que esas 

reformas sexan integrais, cambiando tubaxes e canalizacións, as redes de 

saneamento e a accesibilidade a unhas instalacións adecuadas? 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Iria Taibo Corsanego e Daniel Castro García, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta escrita, sobre a urxencia de a Xunta atender as recomendacións do Comité de 

Expertos do Consello de Europa a respecto do cumprimento da Carta Europea das 

Linguas Rexionais e Minorizadas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Consello de Europa acaba de facer público o 6º informe de avaliación do 

cumprimento da Carta europea das linguas rexionais e minorizadas, asinado polo Estado 

en 2001. 

Malia ser un compromiso de obrigado cumprimento, o comité de expertos volve 

evidenciar, por terceira vez consecutiva, o incumprimento reiterado por parte da Xunta 

dos puntos relacionados coa educación, co ámbito da xustiza e da sanidade. 

Para alén da diagnose crítica elaborada polo Comité de Expertos do Consello de 

Europa, o informe tamén achega propostas para o goberno da Xunta mellorar a situación 

do galego. 

Catro destas medidas son de acción política inmediata e oito son de aplicación 

nun maior horizonte temporal. 

No que di respecto do ámbito educativo, o Comité de Expertos do Consello de 

Europa volve instar o goberno do PP a eliminar as limitacións ao galego no ensino que 

impiden que o galego poida usarse nas materias da área de ciencias, así como na 
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educación infantil, onde é unha lingua de segunda que non se corresponde co seu status 

de lingua propia e oficial. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Que valoración fai o goberno do PP do 6º informe do Consello de Europa a 

respecto das limitacións impostas á aprendizaxe do galego no ensino? 

- Por que non corrixiu a Xunta as advertencias do 6º informe que volven reiterar 

as mesmas que en informes anteriores? 

- Vai garantir a Xunta o cumprimento da Carta Europea das Linguas Rexionais e 

Minorizadas no ámbito educativo? 

- Que medidas vai priorizar no curto prazo na educación? 

- Vai eliminar o goberno da Xunta as limitacións ao galego no ensino que lle 

leva reclamando o Consello de Europa desde hai anos ou vai seguir incumprindo? 

 

Santiago de Compostela, 8 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Iria Taibo Corsanego 

Daniel Castro García 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 

Ariadna  Fernández González e Montserrat Prado Cores, deputadas do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O CIS (Centro Integral de Saúde) situado no concello de Lalín, vai ser 

inaugurado o 10 de outubro de 2024, a pesares de que o seu funcionamento comezará 

días despois, debido a que o traslado dos equipamentos e medios técnicos non estará 

rematado para dita data. Esta infraestrutura sanitaria chega con case 5 anos de atraso 

dende que foi prometida, con varias paradas nas obras e subrecustos acumulados nun 

proxecto para o que se traballou coa cifra de 9 millóns de euros e cuxo primeiro prazo 

de entrega era en decembro de 2019. A realidade é que chega case 5 anos despois do 

prometido cunha execución estimada de 18 meses dende o comezo, evidentemente 

incumpridos coma todos os prazos que se manexaron arredor desta infraestrutura. 

Con 15000 metros cadrados cedidos por parte do Concello de Lalín, a pesares de 

que dende a Xunta de Galiza se solicitaran 10000 metros cadrados, ergueuse unha 

estrutura que dará servizo a 35000 veciños de parte da comarca do Deza, a pesares de 

que as especialidades que se ofrecerán se emprazan a anos vista e non están clarificadas, 

eliminando asemade o trasladado do servizo de hemodiálise e da base do heliporto 

asociado ao centro, cuxa promesa se desmentiu xa con anterioridade á inauguración. 

Mais a superficie cedida non é, polo visto abonda, xa que no proxecto 

autorizado non se contemplaron as prazas de aparcadoiro necesarias para os 

traballadores do CIS e os seus usuarios, por un aumento das áreas axardinadas na 
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actuación final. Deste xeito haberá 90 prazas escasas de estacionamento para todos, algo 

que o goberno do propio concello admitiu en sesión plenaria, anunciando que o 

concelleiro de Tráfico estaba traballando nun plan para dar unha solución definitiva, 

mentres se adopta unha provisional a pouca distancia do CIS onde se ofertarán entre 70 

e 80 prazas para os traballadores do CIS. Buscarase a consecución, polo tanto, de máis 

terreos para ampliar a oferta de estacionamento, mentres se usa unha finca próxima para 

os sanitarios e persoal traballador do centro, baixo a denominación de “leirapark” por 

parte do goberno lalinense para referirse a esta medida, supostamente provisional. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1. Considera a Xunta de Galiza que non dotar de prazas de aparcadoiro 

suficientes para os traballadores e usuarios do CIS no proxecto autorizado é unha 

actuación correcta cando se leva a cabo unha obra de nova construción e que chega con 

5 anos de atraso? 

2. Considera a Consellería de Vivenda e Planificación de Infraestruturas que 

ofrecer como solución a un problema creado pola falla de previsión no proxecto do CIS 

de Lalín unha finca para que os traballadores do centro estacionen por falla de prazas de 

aparcamento dentro das propias instalacións? 

3. Cando estará solucionada de xeito definitivo a falla de prazas de 

estacionamento do CIS? 

4. Estará en funcionamento o nomeado “leirapark” e en adecuadas condicións de 

uso na data de comezo de uso do CIS? 

5. Cando contempla a Consellería de Sanidade que gozaremos no CIS de 

especialidades que non tiveramos no antigo centro de saúde? 

6. Por que non se trasladará o servizo de hemodiálise ao CIS? 
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7. Cando foi coñecedora a Xunta de Galiza que non se disporía de base de 

helicópteros no CIS coma fora proxectado no seu inicio? Prevé a Xunta de Galiza ter 

esa base no CIS nalgún momento? 

8. Que motivou o sobre custo do CIS lalinense? 

9. Contemplan dende a Xunta de Galiza a problemática en canto á seguridade 

viaria que traerá consigo a falla de estacionamento no CIS? 

 

Santiago de Compostela, 23 de xullo de 2024 

 

Asdo.: Ariadna  Fernández González 

Montserrat Prado Cores 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ariadna Fernández González na data 08/10/2024 16:27:24 

 

María Montserrat Prado Cores na data 08/10/2024 16:30:57 
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Á Mesa do Parlamento 

Secundino Fernández Fernández, Sonia Vidal Lamas e Ariadna Fernández 

González, deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, sobre as axudas agroambientais á agricultura 

ecolóxica para o ano 2025. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No ano 2023 entrou en funcionamento a PAC para o novo período coñecida 

como PEPAC 23-27. Neste novo período as explotacións agrogandeiras galegas tiveron 

a opción de solicitar axudas agroambientais, concretamente as axudas relativas ás 

intervencións ambientais e climáticas do Plan estratéxico da PAC 2023-2027 para a 

campaña 2023, cofinanciadas nun 80 % polo Fondo Feader. Axudas con 

compromisos plurianuais e que son fundamentais para as explotacións de Galiza.  

Estas axudas incluían as seguintes seguintes intervencións agroambientais do 

Plan Estratéxico da PAC 2023-2027: 

d) Intervención 6503 “Compromisos agroambientais en agricultura ecolóxica” 

Liña: Cultivos agrícolas ecolóxicos 

Subintervención 65030.17: Conversión de cultivos agrícolas ecolóxicos 

Subintervención 65030.18: Mantemento de cultivos agrícolas ecolóxicos 

Liña: Viñedos para vinificación ecolóxica 

Subintervención 65030.19: Conversión de viñedos para vinificación ecolóxica 

Subintervención 65030.20: Mantemento de viñedos para vinificación ecolóxica 
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Liña: Gandería ecolóxica 

Subintervención 65030.21: Conversión de gandería ecolóxica 

Subintervención 65030.22: Mantemento de gandería ecolóxica 

Liña: Apicultura ecolóxica 

Subintervención 65030.23: Conversión de apicultura ecolóxica 

Subintervención 65030.24: Mantemento de apicultura ecolóxica. 

Son axudas moi importantes para o mantemento, viabilidade e permanencia das 

explotacións agrarias galegas ecolóxicas; sobre todo as profesionais, e afectan a 

explotacións agrícolas, gandeiras e apícolas. 

Segundo o artigo 46 da ORDE do 27 de febreiro de 2024 pola que se regula a 

aplicación dos pagamentos directos á agricultura e á gandaría e das axudas ao 

desenvolvemento rural suxeitas ao sistema integrado de xestión e control (códigos de 

procedemento MR250A, MR239G, MR239K, MR239O, MR240D, MR241C e MR241D): 

Estas axudas serán decrecentes en función da superficie ou colmeas admisibles:  

Agricultura ecolóxica:  

a) Ás primeiras 20 ha correspóndelles o 100 % do importe  

b) Entre máis de 20 ha e 40 ha incluída, o 60 %.  

c) Entre máis de 40 ha e 80 ha incluída, o 30 %.  

d) A partir de máis de 80 ha, o 5 %.  

Gandaría ecolóxica:  

a) Ás primeiras 40 ha correspóndelles o 100 % do importe.  

b) Entre máis de 40 ha e 80 ha incluída, o 60 %.  

c) Entre máis de 80 ha e 200 ha incluída, o 30 %.  

d) A partir de máis de 200 ha, o 5 %.  
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Esta degresividade é especialmente grave na gandería ecolóxica, xa que unha 

explotación profesional non pode cobrar o 100% da axuda nas súas terras. ao ter unha 

redución significativa a partires das 40 primeiras has. 

Na convocatoria do ano 2023 aprobáronse axudas, pagáronse tarde mal e 

arrastro con meses de atraso. Unha vez aprobadas viuse que non cubriron a totalidade 

do crédito existente para estes tipos de axudas debido fundamentalmente a esta 

degresividade que impide aos nosos gandeiros ter un nivel de axudas adecuado as súas 

explotacións. 

Malia esta situación, a convocatoria do ano 2024 tampouco se abriu a novas 

solicitudes, nin tampouco a ampliación de compromisos das solicitudes existentes; polo 

que supoñemos que tampouco se cubrirá a totalidade de crédito existente para este tipo 

de axudas, e que está consignado no PEPAC 2023 – 2027. Ademais, na convocatoria do 

2024 non se eliminou ou se modificou a degresividade que limita o cobro da totalidade 

da axuda as nosas explotacións, principalmente as gandeiras. 

En definitiva, no BNG non entendemos que si hai crédito orzamentario para 

estas axudas se siga pondo limitacións; non entendemos esta actuación da Xunta do PP, 

contraria ás mulleres e homes que están traballando e vivindo no rural. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

• Canto diñeiro quedou sen executar da partida prevista para as liñas de 

ecolóxico? 

• Cal é o montante económico que non se executará nos anos de duración da 

PEPAC 2023-2027 no referido ao ecolóxico? 

• A que quere destinar a Xunta de Galiza o diñeiro sobrantes destas axudas? 
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• Cal é o motivo polo que se sigue aplicando a degresividade nesta liña? 

• Cal é a situación dos expedientes de solicitude do ano 2024? 

• Vanse cubrir as previsións orzamentarias no 2024 segundo o PEPAC 2023-

2027? 

• Vai a Xunta de Galiza abrir a novas solicitudes no ano 2025? 

• Vai a Xunta de Galiza abrir a novos compromisos das solicitudes no ano 2025? 

• Vai a Xunta de Galiza cambiar os criterios da degresividade ou eliminala nas 

solicitudes no ano 2025? 

 

Santiago de Compostela, 8 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Secundino Fernández Fernández 

Sonia Vidal Lamas 

Ariadna Fernández González 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Secundino Fernández Fernández na data 08/10/2024 17:06:02 

 

Sonia Vidal Lamas na data 08/10/2024 17:10:45 

 

Ariadna Fernández González na data 08/10/2024 17:11:04 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Elena Espinosa Mangana e Patricia Iglesias Rey, deputadas pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia,  ao abeiro do disposto 

no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta escrita. 

 

A Lei xeral de sanidade di: son os departamentos de saúde das comunidades 

autónomas os que exclusivamente teñen as competencias da atención 

sanitaria das diferentes enfermidades. 

 

Así se concibe tamén na Recomendación novena do Acordo da Comisión Mixta 

para o Estudo do Problema das Drogas, relativo ao informe da ponencia para o 

estudo dos efectos nocivos das drogas na saúde dos mozos e das mozas: “O 

sistema Nacional de Saúde debe de asumir a asistencia as drogodependentes 

en termos de igualdade e equidade co resto dos pacientes” 

 

Do mesmo xeito, a Oficina de Nacións Unidas para o control da Droga tamén 

considera esencial a integración dos servizos de tratamento e rehabilitación de 

drogodependentes nos sistemas sanitarios xerais, rexeitando a creación de 

redes paralelas ou específicas. 

 

Proba diste é que no Real decreto 1911/99 do 17 de decembro, polo que se 

aproba a Estratexia Nacional de Drogas, que fora aprobada co consenso de 

todas as comunidades autónomas, indica que: En materia de asistencia aos 

enfermos drogodependentes a principal aposta radica en que esta deberá 

realizarse a través do Sistema Nacional de Saúde.  

 

E unhas das metas desta estratexia nacional é “Adecuar a rede asistencial 

existente nas comunidades autónomas co fin de axustala ás novas 
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necesidades que poida manifestar o fenómeno. Esta adecuación debe manter 

o impulso da integración e normalización das redes asistenciais nos sistemas 

públicos de Saúde”. 

 

Pero despois de moitas demandas por parte dos concellos de Galicia titulares 

das UMAD, a Xunta de Galicia segue a facer deixamento das súas 

competencias. 

 

O Concello de Vigo, xunto con outros doce concellos galegos, levan máis 

dunha década reivindicando que as Unidades de Atención a Persoas 

Drogodependentes sexan asumidas pola administración competente, que non é 

outra que a Xunta de Galicia. E debe facerse mediante a súa integración no 

sistema público de saúde. 

 

E a día de hoxe, nada do pactado, antes ao contrario, o novo cronograma 

remitido unilateralmente pola Xunta de Galicia, para abordar esta cuestión, 

sitúanos no ano 2025. 

 

Namentres, remiten de novo un convenio aos concellos, que no caso de Vigo, 

nos só non actualiza as contías ridículas de subvención co IPC e co incremento 

dos salarios, senón que rebaixa a contía con respecto o exercicio anterior, a 

pesares de que o Concello de Vigo ten xustificado un gasto de 1,3 millóns de 

euros, para recibir unha subvención de pouco máis de 500.000€ 

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan  solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

1. Está disposta a Xunta de Galicia a asumir os costes que teñen os concellos, 

en tanto que as Unidades de Atención a Drogodependentes non se integren na 

rede galega de trastornos aditivos no Servicio Galego de Saúde? 
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2. Está disposta a Xunta de Galicia a en tanto que non se produza a 

transferencia total das unidades de atención de persoas drogodependentes, a  

asumir (tal e como se comprometeu no mes de abril de 2024) a contratación do 

persoal que cause baixa por mor da xubilacións e á cobertura das vacantes? 

 

Parlamento de Galicia, 8 de outubro de 2024 

 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Elena Espinosa Mangana na data 08/10/2024 13:26:28 

 

Patricia Iglesias Rey na data 08/10/2024 13:26:38 
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Á Mesa do Parlamento 

Alexandra Fernández Gómez e Luis Bará Torres, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a 

falla de obxectivos ambiciosos e de execución orzamentaria en materia de promoción de 

vivenda pública. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No ano 2021 o goberno galego presentaba un novo plan de vivenda baixo o 

título Pacto Social da vivenda 2021-2025. Un plan cargado de vaguidades e de falla de 

concreción sobre as medidas e obxectivos concretos que pretendía acadar. Tal era a 

indefinición que a Xunta de Galiza tardou máis de dous anos, logo da súa aprobación, 

en anunciar unha meta precisa  en materia de desenvolvemento e promoción de vivenda 

protexida e de vivenda pública. 

De forma que en 2023 o Consello da Xunta comunicou o desenvolvemento da 

Estratexia para a promoción de vivenda pública e o impulso da vivenda protexida. Esa 

estratexia propón incorporar 1.802 novas vivendas ao parque público de vivenda, 

contando as xa incluídas dende 2022 e até o 2026. En concreto o goberno 

comprometíase a incorporar 959 vivendas promovidas polo IGVS, 260 vivendas 

promovidas por promotores privados e concellos, 157 vivendas adquiridas e 

rehabilitadas a través do programa Rexurbe, 331 vivendas con axudas para recuperar 

inmobles e edificios propiedade municipal e 125 vivendas adquiridas á SAREB. 
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O compromiso global do goberno segue a ser insuficiente tendo en conta que no 

Rexistro de Demandantes de Vivenda existen máis de 18.000 familias agardando por 

unha vivenda protexida, das cales, máis do 80% solicitan o réxime de vivenda pública.  

Por se fose pouco, o cativo compromiso da Xunta de Galiza non está a contar co 

impulso económico necesario para acadar os resultados prometidos. Nas contas de 2023 

o executivo comprometeu unha partida de 8M€ para a construción de vivendas de 

promoción pública, das que apenas executaron 2,6M€. É dicir, 2 de cada 3 euros 

previstos non chegaron a executarse. O mesmo sucede coa partida prevista para a 

promoción de solo residencial, que con apenas 2M€ executados só logra executar 1 de 

cada 3 euros.  

 

Con este ritmo de investimento semella realmente complicado que a Xunta 

acade os cativos obxectivos marcados na súa estratexia. Por todo o exposto formúlanse 

as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Cantas vivendas de promoción pública foron entregadas en 1º adxudicación 

dende o 2023? 

- Cantas vivendas foron entregadas en 1º adxudicación a través do programa 

Rexurbe dende o 2023? 

- Cantas vivendas foron cedidas pola SAREB ao IGVS dende o 2023? 

- Que valoración fai o executivo galego da execución orzamentaria en materia de 

vivenda no ano 2023? 

- Considera a Xunta de Galiza que é necesario incrementar o investimento e a 

execución en materia de promoción de solo e vivenda pública? 
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- Cantas vivendas ten previsto a Xunta de Galiza incorporar ao parque público 

de vivenda ao longo do ano 2024? 

- Que valoración fai a Xunta do desenvolvemento da Estratexia para a 

promoción de vivenda pública e o impulso da vivenda protexida durante o ano 2023? 

 

Santiago de Compostela, 8 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Luis Bará Torres 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 08/10/2024 18:01:01 

 

Luis Bará Torres na data 08/10/2024 18:02:47 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Suárez Fernández e Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, deputados do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a 

non posta en marcha do Rexistro de Instalacións Deportivas de Galiza (Ridega). 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Hai máis de dous anos, concretamente no DOG do 11 de maio de 2022, o 

Goberno galego anunciaba a creación e a regulación do Ridega, o Rexistro de 

Instalacións Deportivas de Galiza. A través dun decreto, a Xunta “creaba” este Rexistro 

que visaba ser unha especie de censo de todas as infraestruturas para a práctica do 

deporte no país. Segundo se pode ler nese mesmo DOG, co Ridega búscase “dispoñer 

de información ao servizo das funcións de planificación, fomento e xestión de 

instalacións deportivas, e de apoio para o exercicio das demais competencias que, en 

materia deportiva, fosen atribuídas ás administracións públicas galegas”. 

Pois ben, máis de dous anos despois nada se sabe desta promesa da Secretaría 

Xeral para o Deporte da Xunta de Galiza. A día de hoxe, o Ridega non está publicado e 

por tanto non se pode consultar. É por iso que desde o BNG reclamamos que o Ridega 

se elabore se non está feito e que unha vez finalizado se publique para poder ser 

consultado pola poboación galega. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 
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- Por que está sen publicar o Rexistro de Instalacións Deportivas de Galiza 

(Ridega), publicado no DOG en maio de 2022? 

- Está a Xunta a elaborar o Ridega? 

- A que se debe o atraso na elaboración e/ou publicación do Ridega? 

 

Santiago de Compostela, 9 outubro de 2024 

 

Asdo.: Iago Suárez Fernández 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Suárez Fernández na data 09/10/2024 09:51:44 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 09/10/2024 09:51:58 
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Á Mesa do Parlamento 

Secundino Fernández Fernández, Luís Bará Torres, Sonia Vidal Lamas, 

Montserrat Valcárcel Armesto e Ariadna Fernández González, deputados e 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

escrita, sobre a situación dos expedientes de solicitude de axudas agroambientais 

“Compromiso de fomento e xestión sostible de pastos” na PAC 2024 e a próxima 

convocatoria para o ano 2025. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No ano 2023 entrou en funcionamento a PAC para o novo período coñecida 

como PEPAC 23-27. Neste novo período as explotacións agrogandeiras galegas tiveron 

a opción de solicitar axudas agroambientais, concretamente as axudas relativas ás 

intervencións ambientais e climáticas do Plan estratéxico da PAC 2023-2027 para a 

campaña 2023, cofinanciadas nun 80 % polo Fondo Feader. Axudas con 

compromisos plurianuais e que son fundamentais para as explotacións de Galiza.  

Estas axudas incluían as seguintes intervencións agroambientais do Plan 

Estratéxico da PAC 2023-2027: 

b) Intervención 65013. Compromisos de fomento e xestión sostible de pastos. 

Subintervención 65013.01: Extensificación de prados. 

Subintervención 65013.02: Extensificación pastos arbustivos e arborizados. 
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Subintervención 65013.03: Complemento a ganderías extensivas en zonas con 

presenza de grandes carnívoros. 

Son axudas moi importantes para o mantemento, viabilidade e permanencia das 

explotacións agrarias galegas, sobre todo as profesionais; e afectan a explotacións 

agrícolas e gandeiras. Unhas axudas que no seu día supuxeron unha diminución 

importante na liña de compromiso de fomento e xestión sostible de pastos 

Subintervención 65013.01: Extensificación de prados, a mais solicitada e máis 

importante para explotación gandeiras de Galiza, que lles fixo reducir nalgúns caso o 

50% a axuda recibida. Unha diminución que non tivo explicación de ningún tipo. 

O artigo 43 da ORDE do 27 de febreiro de 2024 pola que se regula a aplicación 

dos pagamentos directos á agricultura e á gandaría e das axudas ao desenvolvemento 

rural suxeitas ao sistema integrado de xestión e control (códigos de procedemento 

MR250A, MR239G, MR239K, MR239O, MR240D, MR241C e MR241D) di 

textualmente: 

Na axuda por extensificación das explotacións gandeiras establécense os 

seguintes importes:  

• Prados temporais e permanentes: 110 €/ha.  

• Pastos arbustivos e pastos arborados: 80 €/ha.  

Estas axudas serán decrecentes en función da superficie admisible: 

a) Ás primeiras 40 ha correspóndelles o 100 % do importe.  

b) Entre máis de 40 ha e 80 ha incluída, o 60 %.  

c) Entre máis de 80 ha e 200 ha incluída, o 30 %.  
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d) A partir de máis de 200 ha, o 5 %.  

Por unha banda, as axudas da anualidade 2023, xunto cos seus importes, foron 

aprobadas o pasado 28 de decembro, e o pago foi feito tarde mal e arrastro con meses de 

retraso. 

E por outra, a degresividade en función da superficie establecida fai que unha 

explotación profesional non pode cobrar o 100% da axuda nas súas terras. ao ter unha 

redución significativa a partires das 40 primeiras has. 

A pesares desta situación, na convocatoria do ano 2024 tampouco se abriu a 

novas solicitudes, nin tampouco a ampliación de compromisos das solicitudes 

existentes; polo que supomos que tampouco se cubrirá a totalidade de crédito existente 

para este tipo de axudas e que está consignado no PEPAC 2023 – 2027. Tampouco na 

convocatoria do 2024 se eliminou ou se modificou a degresividade que limita o cobro 

da totalidade da axuda as nosas explotacións, principalmente as gandeiras. 

Por todo isto, dende o BNG non entendemos que si hai crédito orzamentario 

para estas axudas se siga pondo limitacións, e menos aínda a actuación da Xunta do PP 

oposta ás mulleres e homes que están traballan e viven no rural.  

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

• Canto diñeiro quedou sen executar da partida prevista nas axudas relativas ás 

intervencións ambientais e climáticas do Plan estratéxico da PAC 2023-2027 na 

anualidade 2023 e 2024? 
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• Cal é o montante económico que non se executará nos anos de duración da 

PEPAC 2023-2027? 

• A que quere destinar a Xunta de Galiza o diñeiro sobrantes destas axudas? 

• Cal é o motivo polo que se sigue aplicando a degresividade nestas liña? 

• Cal é a situación dos expedientes de solicitude do ano 2024? 

• Vanse cubrir as previsións orzamentarias no 2024 segundo o PEPAC 2023-

2027? 

• Vai a Xunta de Galiza abrir a novas solicitudes no ano 2025? 

• Vai a Xunta de Galiza abrir a novos compromisos das solicitudes no ano 2025? 

• Vai a Xunta de Galiza cambiar os criterios da degresividade ou eliminala nas 

solicitudes no ano 2025? 

 

Santiago de Compostela, 9 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Secundino Fernández Fernández 

Luis Bará Torres 

Sonia Vidal Lamas 

Montserrat Valcárcel Armesto  

Ariadna Fernández González  

Deputados e deputadas G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Secundino Fernández Fernández na data 09/10/2024 10:49:29 

 

Luis Bará Torres na data 09/10/2024 10:49:39 

 

Sonia Vidal Lamas na data 09/10/2024 10:49:48 

 

Montserrat Valcárcel Armesto na data 09/10/2024 10:50:05 

 

Ariadna Fernández González na data 09/10/2024 10:50:19 
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Á Mesa do Parlamento 

Iria Taibo Corsanego, Mercedes Queixas Zas, Daniel Castro García e Oscar 

Insua Lema, deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, sobre os contratos menores da Secretaría Xeral da 

Lingua. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Se revisamos o contido e teor dos contratos menores da Secretaría Xeral da 

Lingua, só desde 2020, podemos observar unha ampla tendencia a subvencionar 

servizos e subministracións  eminentemente culturais, e outros tamén de cariz bastante 

dubidoso para o seu apoio por este departamento do goberno galego. 

Por unha banda, o labor da SXL non é o de apoiar indirectamente mediante 

contratacións menores actividades culturais, cousa moi meritoria mais que debería 

facerse desde outros departamentos da Consellaría de Cultura, Lingua e Mocidade 

especificamente destinados a este fin. Mesmo no caso de tratarse de artistas cunha 

traxectoria consolidada no uso da lingua galega, os orzamentos da SXL deberían ir 

destinados a cumprir cos seus obxectivos de dinamización e promoción da lingua 

galega. 

Ademais, atopamos contratos que nada teñen que ver coas funcións e 

competencias da Secretaría Xeral de Lingua, por poñer só uns poucos exemplos: edición 

e subministración de axendas escolares de varios centros de ensino de todo o país (de 

considerarse un proxecto apropiado para os fins da SXL, seguramente estas 

adxudicacións deberían facerse por outro sistema de contratación), servizos de 
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desprazamentos de bandas da música (descoñecemos o obxectivo normalizador desta 

actividade), contratos para a adquisición de material deportivo para diferentes clubs, 

contratos de servizos en festas gastronómicas, entre outros millares de exemplos de 

contratos nos que se inviste diñeiro de todos os galegos e galegas que debería ir 

destinado a promover e protexer a lingua galega e non a subvencionar fraudulentamente 

actividades que, por moito que se considere que é necesario apoiar, non debe facerse 

detraendo orzamento tan necesario para estoutro departamento nin mediante a 

contratación menor, pois o procedemento adecuado sería o de convocar axudas en 

concorrencia competitiva . O pretexto de que as actividades se fan en lingua galega nin 

fica claro no obxecto dos contratos menores da secretaría, nin é suficiente en absoluto 

para que este departamento poida contratar servizos ou subministracións para actos ou 

actividades que non son organizadas ou executadas pola propia SXPL, e menos por este 

medio de contratación tan pouco transparente e equitativo. 

Por outro lado, obsérvanse contratos menores que son directamente ilegais, por 

fragmentaren o obxecto do contrato, como contratacións musicais continuas do mesmo 

artista, que deberan licitarse mediante outros procedementos segundo o establecido na 

Lei 9/2017 de Contratos do sector público, e dos cales non se xustifica a necesidade da 

contratación no portal da transparencia, e dos que, a priori, coa información existente 

até o momento, se deduce nalgún caso neses contratos a falla de cumprimento de 

calquera das funcións da Secretaría Xeral de Lingua establecidas no artigo 7.1 do 

Decreto 146/2024, do 20 de maio, polo que se establece a estrutura orgánica da 

Consellería de Cultura, Lingua e Xuventude. 

Por último, a información dos contratos menores da SXL é francamente 

insuficiente e pouco ou nada transparente, pois hai contratos dos que non se define o 

obxecto do contrato, ou non se atopa ningunha xustificación para o mesmo, e non é 

nada transparente polo feito de que, a pesar da obriga de publicar a información dos 

contratos menores trimestralmente (art. 63.4 da LCSP), a día de hoxe non se publicou a 
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relación da contratación menor desde o ano 2023 até hoxe deste departamento no portal 

de transparencia da Xunta de Galiza, ademais de ser unha actuación ilegal, polo que 

consideramos que é urxente actualizar e ofrecer esa información. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Que pasos vai dar o goberno galego para cumprir coa transparencia dos 

contratos menores que subscribe, nomeadamente a Secretaría Xeral de Lingua? 

- Como valora o goberno galego o uso que fai a Secretaría Xeral de Lingua dos 

contratos menores para subvencionar actividades non estritamente relacionadas cos 

obxectivos deste departamento? 

- Como ten previsto o goberno galego corrixir o exceso e a mala praxe con 

contratos menores para fins non estreitamente relacionados cos obxectivos da Secretaría 

Xeral da Lingua? 

 

Santiago de Compostela, 9 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Iria Taibo Corsanego 

Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Oscar Insua Lema 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Iria Taibo Corsanego na data 09/10/2024 11:07:18 

 

Mercedes Queixas Zas na data 09/10/2024 11:09:47 

 

Daniel Castro García na data 09/10/2024 11:10:27 

 

Óscar Insua Lema na data 09/10/2024 11:10:48 
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Á Mesa do Parlamento 

Alexandra Fernández Gómez e Luis Bará Torres, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre 

as vivendas de promoción pública en construción impulsadas nos 100 primeiros días de 

goberno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O novo goberno adquiriu como compromiso fundamental da Consellería de Vivenda e 

Planificación de Infraestruturas, impulsar nos seus primeiros 100 días de goberno 375 

vivendas de promoción pública en construción.  

Dito período comprende dende o 13 de abril ao 22 de xullo. Segundo as pesquisas 

realizadas polo Bloque Nacionalista Galego a través da plataforma de contratos públicos 

de Galiza, durante ese período foron adxudicados os contratos para as obras de 

construción de 50 vivendas de promoción pública na Coruña e de 38 en Navia, Vigo. 

Por tanto o total das vivendas de promoción pública adxudicadas para a súa construción 

nos primeiros 100 días de goberno foi de 88 vivendas.  

Por outra parte, foron adxudicados outros 2 contratos para a redacción de proxecto de 

104 VPP en Pontevedra e 58 en Vigo. Porén estas 162 vivendas foron apenas licitadas 

para a súa redacción de proxecto, non computando como vivendas “en construción”. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 
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- Cantas vivendas de promoción pública foron adxudicadas en contrato de obras 

de construción entre o 13 de abril e o 22 de xullo? 

- Cantas vivendas de promoción pública foron adxudicadas en contrato de 

redacción de proxecto entre o 13 de abril e o 22 de xullo? 

- Considera a Xunta de Galiza cumprido o seu compromiso de impulsar 375 

vivendas de promoción pública en construción nos 100 primeiros días de goberno? 

 

Santiago de Compostela, 9 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Luís Bará Torres 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 09/10/2024 11:20:56 

 

Luis Bará Torres na data 09/10/2024 11:21:07 
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Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Elena Espinosa Mangana e Silvia Longueira Castro, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

As migracións de médicos teñen un importante papel no sistema de saúde en 

España, tanto cualitativo como cuantitativo. A España chegan médicos desde 

outros países para especializarse ou para exercer. As homologacións de títulos 

básicos de medicina aumentaron moito. Por este motivo gustaríanos coñecer 

cuantos médicos con títulos homologados chegaron a Galicia e por iso, 

solicitamos en resposta escrita a contestación á seguinte pregunta:   

 

Cal foi a evolución, ano a ano, desde 2009 a 2023 das titulacións de médicos 

homologados que chegaron a Galicia para exercer na súa profesión? 

 

Parlamento de Galicia, 9 de outubro de 2024  

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Elena Espinosa Mangana na data 09/10/2024 12:09:09 

 

Silvia Longueira Castro na data 09/10/2024 12:09:16 
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Á Mesa do Parlamento 

Iria Taibo Corsanego, Mercedes Queixas Zas, Daniel Castro García e Iago 

Tabarés Pérez-Piñeiro, deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre o 6.º informe do Comité de 

Expertos da Carta Europea de Linguas Rexionais e Minoritarias en relación coa lingua 

galega na administración de xustiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Carta Europea de Linguas Rexionais e Minorizadas, tratado internacional 

ratificado polo Reino de España en 2001, dedica o seu artigo 9.º á xustiza no que, entre 

outras cousas, se compromete a: 

a) nos  procedementos penais:   

asegurar que os órganos xurisdicionais, por solicitude dunha das partes, leven o 

procedemento nas linguas rexionais ou minoritarias; e/ou  garantirlle ao acusado o 

dereito de se expresar na súa lingua rexional ou minoritaria; e/ou asegurar que as 

demandas e as probas, escritas ou orais, non se consideren desestimables polo único 

motivo de estaren redactadas nunha lingua rexional ou minoritaria; e/ou  redactar nesas 

linguas rexionais ou minoritarias, logo de solicitude, os documentos que atinxan a un 

procedemento xudicial, recorrendo, se for necesario, a intérpretes e a traducións sen 

gastos adicionais para os interesados;   

b) nos  procedementos civís;  
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asegurar que os órganos xurisdicionais, por solicitude dunha das partes, leven o 

procedemento nas linguas rexionais ou minoritarias; e/ou permitir, cando unha parte en 

litixio deba comparecer persoalmente perante un tribunal, que se exprese na súa lingua 

rexional ou minoritaria sen incorrer por iso en gastos adicionais; e/ou  permitir a 

presentación de documentos e de probas nas linguas rexionais ou minoritarias,  se for 

necesario recorrendo a intérpretes e a traducións.   

c) nos procedementos perante as xurisdicións competentes en materia 

administrativa: 

i) asegurar que os órganos xurisdicionais, por solicitude dunha das partes, leven 

o procedemento nas linguas rexionais ou minoritarias; e/ou 

ii) permitir, cando unha parte nun litixio deba comparecer persoalmente perante 

un tribunal, que se exprese na súa lingua rexional ou minoritaria sen incorrer por iso en 

gastos adicionais; e/ou 

iii) permitir a presentación de documentos e de probas nas linguas rexionais ou 

minoritarias, se for necesario recorrendo a intérpretes e a traducións; 

d) adoptar medidas para que a aplicación dos puntos i) e iii) das alíneas b) e c) 

anteriores e o emprego, dado o caso, de intérpretes e de traducións non comporten 

gastos adicionais para os interesados. 

2. As partes comprométense a: 

a) non rexeitar a validez dos documentos xurídicos elaborados dentro do ámbito 

do Estado polo único feito de estaren redactados nunha lingua rexional ou minoritaria; 

ou   

b) non rexeitar a validez, entre as partes, dos documentos xurídicos elaborados 

dentro do ámbito do Estado polo único feito de estaren redactados nunha lingua rexional 
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ou minoritaria, e a asegurar que poderán ser invocados fronte a terceiros interesados non 

falantes desas linguas, a condición de que o contido do documento se poña en 

coñecemento deles por quen o faga valer; ou   

c) non rexeitar a validez, entre as partes, dos documentos xurídicos elaborados 

dentro do ámbito do Estado polo único feito de estaren redactados nunha lingua rexional 

ou minoritaria. 

3. As partes comprométense a facer accesibles, nas linguas rexionais ou 

minoritarias, os textos lexislativos nacionais máis importantes e aqueles que se refiren 

en particular aos falantes das devanditas linguas, a menos que xa se dispoña de tales 

textos doutro modo. 

O 6.º informe do Comité de Expertos do Consello de Europa sobre o 

cumprimento no Estado español da Carta Europea de Linguas Rexionais e Minoritarias, 

publicado o 24 de setembro, indica no que se refire á área da administración de xustiza: 

“A Lei de normalización lingüística dá a posibilidade de facer solicitudes ou 

emitir documentos ou probas relacionadas cos procedementos legais en galego. En 

relación coa administración de xustiza, tómanse medidas para promover o galego nos 

procedementos xudiciais (especialmente, coa creación de equipos de normalización 

lingüística responsábeis de facilitar asesoramento legal e servizos de tradución, 

interpretación e revisión, mais tamén de elaborar materiais de terminoloxía legal e dos 

tribunais) ou por medio da formación inicial ou continua aos funcionarios e funcionarias 

a través da Escola Galega de Administración Pública. Porén, o software “Minerva 

NOX” que usan as autoridades xudiciais non facilita en galego ningún dos formularios, 

modelos nin documentos que se usan a diario. De acordo coa información obtida 

durante a visita presencial, o uso do galego aumenta de xeito desproporcionado a carga 

de traballo dos funcionarios e funcionarias e dos xuíces e xuízas, provocando de xeito 

automático atrasos desproporcionados nos procedementos. Como consecuencia, de 
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acordo cos representantes dos falantes, menos do 1 % dos procedementos xudiciais se 

leva a cabo en galego. 

En referencia ás partes dos procedementos, a información obtida durante a visita 

presencial amosa que moitos avogados e avogadas aconsellan os clientes que usen o 

castelán, en parte para evitar atrasos, mais tamén para evitar pareceren problemáticos. 

Algunhas entidades, como a Irmandade Xurídica Galega, continúan a promover o uso 

do galego nos procedementos xudiciais. A lexislación galega, que sempre se publica nas 

dúas linguas oficiais, está dispoñible en Internet”. 

En canto á valoración do cumprimento dos compromisos asumidos, o Comité de 

Expertos do Consello de Europa indica no seu informe que os seguintes non se 

cumpren: 

- facilitar que nos tribunais, a petición dunha das partes, leven a cabo en galego 

os procedementos penais, se fose preciso por medio de intérpretes e traducións sen 

custo adicional para as persoas afectadas. 

- facilitar que os tribunais, a petición dunha das partes, leven a cabo en galego os 

procedementos civís, se fose preciso por medio de intérpretes e traducións. 

- facilitar que os tribunais, a petición dunha das partes, leve a cabo os 

procedementos relacionados con asuntos administrativos, se fose preciso po medio de 

intérpretes e traducións. 

E os seguintes só se cumpren parcial ou formalmente: 

- garantir ao/á acusado/a o dereito a usar o galego nos procedementos penais, se 

fose preciso por medio de intérpretes e traducións sen custo adicional para as persoas 

afectadas. 
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- permitir, cando unha parte teña que comparecer en persoa ante un tribunal, 

poida usar o galego nos procedementos civís sen incorrer en gastos adicionais, se fose 

preciso por medio de intérpretes e traducións. 

- permitir, cando unha parte teña que comparecer en persoa ante un tribunal, 

poida usar o galego nos procedementos relacionados con asuntos administrativos sen 

custo adicional, se fose preciso por medio de intérpretes e traducións. 

- pór a disposición en galego os principais textos legais e, especialmente, os 

relacionados cos falantes de lingua galega. 

As medidas recollidas no Plan Xeral da Lingua Galega contribuirían, de 

cumprírense, a resolver estas eivas que repercuten seriamente nos dereitos lingüísticos, 

tanto das e dos traballadores da administración de xustiza como da cidadanía. Todos os 

atrancos actuais, ben descritos no diagnóstico que fai o Comité de Expertos do Consello 

de Europa, supoñen a práctica imposiblidade práctica de elixir o galego como lingua de 

uso na administración de xustiza. 

En relación cos comentarios da administración galega, non podemos concordar 

coa afirmación de que “o dereito a usar calquera das dúas linguas oficiais da 

Comunidade Autónoma de Galicia apóiase nos medios facilitados pola Xunta de Galicia 

para garantir que as partes poidan entenderse cando unha delas non coñeza a lingua de 

Galicia.  

Tampouco concordamos coa valoración do parágrafo 201 do informe, en 

relación co feito de que demandar o uso do galego pode supor que a parte que o faga 

sexa vista como problemática. O apoio económico do goberno á Irmandade Xurídica 

Galega non parece que sexan un argumento suficiente a favor do traballo da Xunta de 

Galiza a favor dos dereitos lingüísticos dos galegofalantes na administración de xustiza 

galega. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Como valora o goberno galego o contido do 6.º informe do Comité de Expertos 

do Consello de Europa sobre o cumprimento no estado español da Carta Europea de 

Linguas Rexionais e Minoritarias? 

- Que iniciativas desenvolveu o goberno galego nos últimos 4 anos para o 

fomento do uso do idioma galego na administración de xustiza? 

- Que medidas prevé levar a cabo o goberno galego encamiñadas a cumprir a 

Carta Europea de Linguas Rexionais e Minorizadas no ámbito da administración de 

xustiza? 

- Ten previsto o goberno galego traducir o programa Minerva-NOX, cuxos 

dereitos cedeu o goberno central? 

- Ten previsto o goberno galego establecer algún mecanismo de incentivos para 

traballadores e traballadoras da administración de xustiza que usen a lingua galega? 

- Ten previsto o goberno galego pór en marcha algún mecanismo para incluír a 

lingua galega entre os requisitos para o persoal que acceda a traballar na administración 

de xustiza? 

- Ten previsto o goberno galego establecer algún mecanismo para implantar a 

oferta positiva de lingua galega na administración de xustiza? 

 

Santiago de Compostela, 9 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Iria Taibo Corsanego 

Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Oscar Insua Lema 
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Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Taibo Corsanego na data 09/10/2024 12:17:41 

 

Mercedes Queixas Zas na data 09/10/2024 12:20:27 

 

Daniel Castro García na data 09/10/2024 12:21:15 

 

Óscar Insua Lema na data 09/10/2024 12:21:45 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Iria Carreira Pazos, Montserrat Prado Cores e 

Olalla Rodil Fernández, deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, relativa ao desenvolvemento da lei galega de violencia 

machista respecto da atención psicolóxica. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Desde que o inicio das estatísticas no ano 2003, compútanse máis de 70 

mulleres asasinadas na Galiza, unha cifra que temos que ser conscientes de que é 

incompleta pola limitación ao longo do tempo das categorizacións dos feminicidios e 

pola invisibilidade na que aínda quedan moitos casos pola situación de especial 

vulnerabilidade das vítimas. 

No que vai de 2024 Galiza viviu xa tres feminicidios, de momento a mesma 

cifra que no ano 2023. No último ano do que temos rexistros completos, a violencia 

machista ten un impacto incuestionable: máis de 1400 ordes de afastamento, 7795 casos 

activos en viogen, do que 3231 contan con protección oficial ou máis de 900 delitos 

coñecidos contra a liberdade sexual, o maior número e o maior aumento de toda a serie 

histórica (un 20%). 

Corresponde ao goberno da Xunta impulsar e desenvolver as medidas que 

contempla a Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para a prevención e o tratamento 

integral da violencia de xénero. É preciso recordar que este texto, apoiado 

unanimemente no Parlamento galego e pioneiro na contorna europea, inclúe medidas 

integrais para a sensibilización, a prevención e o tratamento da violencia de xénero, así 
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como a protección e o apoio ás mulleres que a sofren. Concretamente, contempla a 

asistencia sanitaria, xurídica, social e psicolóxica integral ás mulleres que sufran 

violencia. Así, establécense medidas conducentes a coordinar e planificar os recursos 

necesarios a través dunha correcta rede que integre medidas de información, de 

recuperación psicolóxica, de apoio económico, de inserción laboral e de acceso á 

vivenda. 

Dentro de estas medidas, a atención psicolóxica é absolutamente estratéxica en 

dous sentidos: dunha banda, para que as vítimas sexan quen de romper coa espiral de 

violencia; doutra banda, para a recuperación das vítimas. Así, o artigo 25 da lei 11/2007 

recolle: 

“1. A asistencia psicolóxica inmediata será considerada como un servizo de 

atención primaria, en coordinación coa atención especializada nas áreas sanitarias, e 

deberá procurar a desaparición da sintomatoloxía presentada e a total rehabilitación 

psicolóxica para conseguir unha recuperación integral das mulleres, achegándolles 

mecanismos que promocionen a súa autonomía e lles impidan verse de novo envoltas en 

relacións de maltrato. 

2. Recoñécese o dereito á asistencia psicolóxica gratuíta para as mulleres que 

sufran violencia de xénero, que comprenderá a atención inicial e o seguimento durante 

todo o proceso terapéutico. Consideraranse prioritarias as intervencións con mulleres 

que se atopen nunha situación de violencia e presenten problemas de saúde mental, 

dependencia de substancias aditivas e/ou outras patoloxías que requiran un tratamento 

psicolóxico específico. 

3. Recoñécese o dereito á asistencia psicolóxica gratuíta para as e os menores e 

para outras persoas dependentes que vivan ou padezan situacións de violencia de 

xénero, que comprenderá medidas de apoio psicosocial específicas e adaptadas ás súas 

características e necesidades. 
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4. A Xunta de Galiza desenvolverá programas de atención psicolóxica gratuíta 

destinados a homes con problemas de violencia machista.” 

Porén, dezasete anos despois da súa aprobación, este segue a ser un dos puntos 

menos desenvolvidos do marco lexislativo, e a atención psicolóxica ás vítimas de 

violencia de xénero segue a ser unha tarefa pendente e que sofre, ademais, o deterioro 

do sistema público de saúde. 

Entre as ferramentas existentes salienta o Servizo de quenda de garda 

psicolóxica e o Programa de atención psicolóxica que se desenvolven en colaboración 

co Colexio Oficial de Psicoloxía de Galiza, que ten como finalidade ofertar recursos 

terapéuticos que abran vías de recuperación a aquelas mulleres que estean a sufrir ou 

teñan sufrido violencia de xénero ou doméstica, e complementariamente, a menores e 

outras persoas da contorna que teñan pasado pola mesma situación. Este programa é 

moi importante, pioneiro no seu desenvolvemento e que axudou no 2023 a 1.481 

persoas, mais é evidente que non cobre as necesidades existentes, xa que só tendo en 

conta os casos activos de viogén, non cubriría nin o 20%. 

Ademais, podemos sinalar o programa que se desenvolve en colaboración coa 

Fundación Meniños para terapia familiar con nenos e nenas que sufriran violencia 

machista e o programa de intervención con vítimas de abuso e violencia sexual e o 

programa dirixido a homes Abramos o círculo. Todos eles programas importantes e que 

desenvolven un gran traballo. Porén, despois de anos de posta en marcha e de 

aprendizaxe, avaliando as súas cifras resulta clara a necesidade de profundar e ampliar o 

seu potencial de uso. 

Así mesmo, dezasete anos despois de se promulgar a lexislación vixente en 

materia de violencia machista, é inxustificable que siga sen se garantir a asistencia 

psicolóxica inmediata será considerada como un servizo de atención primaria, en 

coordinación coa atención especializada nas áreas sanitarias, e que siga sen se garantir 
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un proceso verdadeiramente integral ao longo do tempo, cun número suficiente de 

sesións. Ademais, o coñecemento e diagnose que temos hoxe da violencia recomenda 

intensificar as medidas adoptadas no ámbito da educación e no ámbito dos esforzos 

destinados a traballar cos agresores, potencialmente reincidentes. 

Galiza non pode permitirse relaxar a súa autoesixencia na loita contra a 

violencia machista, mais lamentablemente as decisións do goberno galego están a ir 

nesa dirección, como amosa a decisión de privatizar os centros de atención 24 horas 

para vítimas de violencia sexual, que son unha oportunidade perdida para fortalecer o 

sistema público de atención en xeral e, en particular, coa incorporación de máis 

profesionais para a atención psicolóxica na sanidade pública galega. Así mesmo, malia 

ser unha demanda histórica das traballadoras dos CIM e dos concellos galegos, segue 

sen mellorarse o marco de financiamento destes centros nin avanzarse na ampliación do 

catálogo de profesionais e no estabelecemento de ratios mínimas por poboación alvo e 

de medidas que garantan unha atención suficiente. 

Sen apoio psicolóxico non se pode garantir a recuperación das vítimas e a 

ruptura coa espiral de violencia, tampouco a reinserción de agresores. É polo tanto, un 

ámbito fundamental no que non podemos permitir que dereitos garantidos na lexislación 

non estean garantidos na práctica. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Vai deixar de incumprir o goberno galego o artigo 25 da lei galega de violencia 

machista? 

Vai impulsar a Xunta de Galiza o dereito a atención psicolóxica para as vítimas 

cunha dotación de persoal e orzamentaria suficiente no sistema público? 
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Como valora o goberno galego que as cifras de atención psicolóxica dos 

distintos programas nos que colabora a Xunta de Galiza sexan estables ao longo do 

tempo? 

Que medidas valora para ampliar o número de persoas usuarias? 

Considera o goberno galego que está garantida unha atención psicolóxica 

integral ao longo do tempo? En que se basea? Fai un seguimento dos casos desde o 

inicio até que se avalía a vítima como recuperada? De que forma? 

Considera que son suficientes os esforzos dirixidos aos agresores e potenciais 

agresores? 

Que propostas de mellora ten recibido o goberno galego desde os ámbitos 

profesionais e os organismos de participación do ámbito da violencia? 

 

Santiago de Compostela, 9 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Noa Presas Bergantiños na data 09/10/2024 12:54:00 

 

Iria Carreira Pazos na data 09/10/2024 12:56:16 

 

María Montserrat Prado Cores na data 09/10/2024 12:56:48 

 

Olalla Rodil Fernández na data 09/10/2024 12:57:15 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey, Julio Ernesto Abalde Alonso, Lara Méndez López e 

María Elena Espinosa Mangana, deputadas e deputado pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

A creación en Ferrol dun Centro Tecnolóxico que investigue sobre enerxías 

mariñas e enerxía eólica offshore, promovido polas administracións públicas 

(Goberno de España, Xunta de Galicia, deputación e concello) xunto ás 

empresas do sector naval e enerxético de Galicia foi unha reivindicación 

expresada polos membros do Foro Enerxético de Galicia en setembro de 2019 

despois de realizar unha análise das posibles localizacións, concluíndo que 

Ferrol é o punto máis axeitado para esta infraestrutura debido a que xa existe 

unha infraestrutura como o edificio do Centro de Investigación e Servizos da 

Cabana, que podería albergar inicialmente as actividades, sen precisar dun 

gasto elevado inmediato; que a comarca de Ferrolterra dispón dunha ampla 

liña de costa, polo que non se precisarían grandes desprazamentos para a 

reprodución das condicións reais de mareas, ondas, ventos e pola proximidade 

do Porto Exterior de Punta Langosteira, na Coruña; ademais de existir unha 

infraestrutura de investigación moi consolidada, como son as escolas de 

enxeñería de Esteiro, os graos universitarios e mestrados de enxeñería 

eléctrica, enxeñería industrial, enxeñería naval e enerxías renovables, que son 

referentes nacionais en docencia e a existencia dunha infraestrutura de 

referencia como o Canal de Experiencias Hidrodinámicas do Campus de 

Esteiro, así como o know how neste tipo de instalacións adquirido durante os 

últimos anos por parte das factorías de Navantia en Fene e Ferrol e a potente 

infraestrutura de empresas auxiliares, servizos de enxeñería e un sector 

empresarial centrado neste tipo de tecnoloxías. 
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O 22 de decembro de 2021 o alcalde de Ferrol, Ángel Mato, reuniuse coa 

directora xeral de Planificación Enerxética da Xunta de Galicia, Paula Uría, e 

coa directora da Axencia Galega de Innovación (GAIN), Patricia Arguerey, para 

presentarlle as conclusións do estudo promovido polo concello para a creación 

dun hub de eólica mariña na cidade; e na que se acordou traballar nunha folla 

de ruta en colaboración con empresas e elaborar un plan de incentivos e 

axudas, ademais de crear un centro de innovación e investigación no CIS da 

Cabana para avanzar en tecnoloxías relacionadas coa xeración eólica offshore, 

acordando aproveitar o impulso da eólica mariña en Ferrol para beneficio do 

sector industrial de Galicia; fixando unha nova reunión para xaneiro co fin de 

que a Xunta de Galicia presentase un documento coas liñas mestras do 

proxecto hub. 

 

O 27 de xaneiro de 2022 na información aos medios que colga a Xunta de 

Galicia sobre os acordos do Consello da Xunta de Galicia infórmase de que 

“este ano o Goberno galego prevé a posta en funcionamento dun polo de 

emprendemento no rural” no Concello de Ferrol e nas declaracións feitas polo 

ex-presidente Feijóo despois da reunión do Goberno galego, avalaba este 

compromiso.  

 

O 21 de decembro de 2022 a Comisión Europea aprobou o programa de 

transición Xusta de España, que inclúe o Plan Territorial de Transición Xusta, 

coas tipoloxías de actuacións elixibles para executar os 868 millóns de euros (a 

Galicia correspóndenlle 111.380.018 €), dos que o 96 % será xestionado polas 

comunidades autónomas. Entre os exemplos de actuacións que se van 

desenvolver en cada territorio acordado entre as distintas administracións, 

cítase como apoio á descarbonización da industria, entre outros, a creación 

dun polo de I+D en renovables mariñas e almacenamento.  
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Por iso, as deputadas e o deputado que asinan formulan a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Vai o Goberno galego a iniciar no ano 2025 a posta en marcha do polo de 

emprendemento de I+D en enerxías renovables e almacenamento en Ferrol, tal 

e como se tiña comprometido o ex presidente Feijóo? 

 

Santiago de Compostela, 8 de outubro do 2024 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 09/10/2024 16:30:14 

 

Julio Abalde Alonso na data 09/10/2024 16:30:24 

 

Lara Méndez López na data 09/10/2024 16:30:34 

 

Elena Espinosa Mangana na data 09/10/2024 16:30:42 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Ernesto Abalde Alonso, Lara Méndez López e Silvia Longueira 

Castro, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta por escrito. 

 

Na comparecencia no Parlamento do presidente da Xunta de Galicia o pasado 

8 de outubro de 2024 o Sr. Rueda anunciou a creación da Fundación Pública 

para o Impulso da Ciencia de Galicia. 

 

Esta proposta ven seis meses despois do discurso de investidura e da 

constitución do Goberno do Sr. Rueda onde como gran novidade presentouse, 

como aposta para a promoción do I+D+i en Galicia, a inclusión das 

competencias da Ciencia na Consellería de Educación, Ciencia, Universidades 

e FP que deu como resultado a incorporación da Axencia Galega de 

Innovación (GAIN) na Consellería coa función da xestión das políticas de 

Ciencia e Desenvolvemento pero sen as competencias de innovación 

empresarial. Curiosamente, esta incorporación do GAIN na Consellería non 

supuxo a supresión da Subdirección Xeral de Promoción Científica e 

Tecnolóxica Universitaria, sen quedar claro quen e con que instrumentos 

xestionan a Ciencia e o I+D na nosa comunidade.  

 

Os socialistas de Galicia defendemos que a nosa comunidade precisa dun 

pacto galego pola ciencia e a Investigación 2025-2030 da man do ecosistema 

investigador galego, universidades, centros de investigación e tecnolóxicos, 

OPI, academias científicas, clústeres de empresas tecnolóxicas, etc. que 

permita definir un plan en un area tan estratéxica como a I+D+i. Este plan 

deberá prestar especial atención ao deseño desenvolvemento que permita 
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garantir o desenvolvemento dunha carreira investigadora estable e con 

condicións laborais dignas.  

 

O ecosistema do I+D+i galego non pode seguir con continuos anuncios e 

programas do Goberno do Partido Popular, que non teñen continuidade na 

articulación, coordinación e financiamento entre as distintas propostas, nin 

entre os xestores dos programas. Agora nos anuncian esta nova fundación. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as 

seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Cales serán as funcións da fundación pública para o impulso da ciencia 

de Galicia anunciada polo presidente da Xunta no Pleno do 8 de 

outubro? 

2. Cal será a estrutura de gobernanza e composición dos seus órganos de 

Dirección?  

3. Que orzamento xestionará?  

4. En materia de recursos humanos, que medidas e programas incluirá? 

Como xestionará e deseñará a carreira investigadora dos futuros 

investigadores e investigadoras?  

 

 

Santiago de Compostela, 9 de outubro do 2024 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Julio Abalde Alonso na data 09/10/2024 16:35:13 

 

Lara Méndez López na data 09/10/2024 16:35:23 

 

Silvia Longueira Castro na data 09/10/2024 16:35:32 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Alexandra Fernández Gómez e Iago Suárez 

Fernández, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, sobre a urxencia de a Xunta impulsar políticas 

públicas de acceso á vivenda para a mocidade na Coruña.  

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

“A vivenda é cada vez máis un problema para a sociedade galega, especialmente 

para a xente moza, e a Xunta de Galicia ten que responder a esa inquedanza”. 

Estas palabras do presidente da Xunta, pronunciadas na rolda de prensa 

posterior ao consello de goberno do 7 de outubro, constitúen unha afirmación que desde 

o grupo parlamentario do BNG saudamos, pois replican unha constatación que desde o 

noso grupo temos manifestado en múltiples iniciativas parlamentarias e demandado 

actuacións ao goberno da Xunta. 

Dende o Bloque Nacionalista Galego estamos convencidos de que as políticas 

públicas de vivenda van ser unha peza fundamental para definir a forma en que saímos 

deste momento de crise en que acceder a unha vivenda se converte nun imposíbel para a 

maioría social galega. 

Un bo exemplo da inacción do PP desde a Xunta, ao longo de quince anos de 

goberno, en materia de política activa de vivenda pública, vémolo na cidade da Coruña. 

As persoas inscritas como demandantes de vivenda pública no rexistro do 

Instituto Galego da Vivenda e Solo supera as 2.300 persoas, mentres A Coruña conta 

con máis de 20.000 vivendas baleiras, segundo o INE, e as Vivendas de Uso Turístico 
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non deixan de aumentar, reducindo a oferta habitacional en réxime de aluguer e sen 

atender á súa regulación por parte da Xunta. 

A oferta de vivendas en aluguer segue a diminuír na Coruña e os prezos non 

deixan de subir, o que obriga a cidadanía a dedicar até o 54,12% do salario medio 

galego, o que fai inviábel garantir o acceso a unha vivenda digna. 

Un problema que na Coruña está a sufrir a xente moza que vén estudar á nosa 

cidade. 

A Coruña é unha cidade universitaria e resulta inexplícabel que a día de hoxe 

non conte con oferta de ningunha praza de residencia pública por parte da Xunta, unha 

das razóns que está a condicionar, cando non impedir, o acceso á formación educativa 

universitaria na UDC. 

Insuficiente oferta habitacional de aluguer, incremento de prezos abusivos e 

ausencia de prazas en residencias universitarias públicas están a conformar un contexto 

de crise extrema que está a negarlle ao estudantado o acceso a unha vivenda digna e 

mesmo á educación superior. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Como valora a Xunta que a cidade universitaria da Coruña non dispoña en 

2024 de ningunha praza de residencia pública? 

- Que programas de acceso á vivenda pública desenvolveu a Xunta na Coruña 

nos últimos 15 anos? 

- Cales deses programas estiveron centrados en facilitar o acceso á vivenda para 

a mocidade? 
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- Que medidas se compromete a desenvolver a Xunta para resolver a situación 

tan crítica coa que se encontra a mocidade para acceder á vivenda na Coruña? En que 

prazo? 

- Comprométese o goberno a desenvolver unha bolsa de vivenda pública en 

réxime de aluguer na Coruña destinada ao estudantado de formación superior? En que 

prazo? 

- Comprométese a ofertar prazas en residencias públicas, rehabilitando 

infraestruturas existentes e creando outras novas en terreos propiedade da Xunta de 

Galiza? En que prazo? 

 

Santiago de Compostela, 9 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

 Alexandra Fernández Gómez  

Iago Suárez Fernández  

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas na data 09/10/2024 16:43:11 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 09/10/2024 16:43:20 
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Iago Suárez Fernández na data 09/10/2024 16:43:33 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Carmen Rodríguez Dacosta, Elena Espinosa Mangana e Silvia Longueira 

Castro, deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

Galicia perde cada vez máis capital humano cualificado, mentres as empresas 

se queixan  de que no atopan  man de obra  formada. 

 

Os datos son moi preocupantes  porque a   Comunidade  Autónoma galega 

prosigue coa  tendencia de perder capital humano con formación superior.  

 

Tradicionalmente, os titulados universitarios que saen de Galicia con un 

contrato asinado son o dobre dos que recibe a nosa  comunidade. Pero  o 

pasado 2023 esta tendencia, preocupantemente,  se intensificaba de forma que 

a proporción entre os que emigran e os que veñen a Galicia  aumentou un 14 

%. 

 

Os datos son os seguintes, en  2023 marcharon 7.623 universitarios para  

poder traballar fóra mentres só viñeron a traballar  con contrato 3.553.  

 

Datos que non parten do Partido Socialista de Galicia senón que  os recolle o   

Instituto Galego das Cualificacións,  órgano dependente da  Consellería  de 

Emprego, que analiza o fluxo dos traballadores que se marchan a outras 

comunidades con contrato.  

 

Nunha análise por nivel de estudos, son os titulados universitarios nos que 

existe  maior  diferencia entre os que chegan a Galicia para traballar e os que 

se marchan. Este colectivo presenta o peor saldo migratorio con 2,14 
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universitarios que deixan Galicia para traballar por cada un que entra, 

ocasionando un déficit de máis de 4.000 traballadores. Un déficit que non 

acontece en ningún outro segmento por nivel de formación. 

 

Entende o Grupo Parlamentario Socialista que esta fuga de talento ten que ser 

analizada  polo  Goberno galego  co fin de establecer  medidas  para que a 

man de obra cualificada e formada en Galicia fique, se é a súa vontade, na 

nosa comunidade   

 

Por iso, as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita contestación ás 

seguintes preguntas: 

 

1. Que valoración fai  Goberno  galego de que Galicia cada ano perda máis 

capital humano cualificado?   

 

2. Que medidas  concretas pensa adoptar o respecto?  

 

3. Cando as vai implantar  e que orzamento dedicará ao respecto? 

 

4. Que programas dedicou o Goberno galego dende o ano 2020 á actualidade 

para  evitar a fuga de talento?  

 

5. Que orzamento dedicou dende o ano 2020 á actualidade por anos e 

programas de actuacións? 

 

6. Fixo o Goberno galego unha avaliación dos resultados deste programas?  

 

7. De ser positiva a anterior resposta cales foron resultados? 

 

Parlamento de Galicia, 10 de outubro de 2024 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 09/10/2024 17:22:04 

 

Elena Espinosa Mangana na data 09/10/2024 17:22:17 

 

Silvia Longueira Castro na data 09/10/2024 17:22:27 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Valcárcel Armesto, Olalla Rodil Fernández, Sonia Vidal 

Lamas, Ariadna Fernández González e Secundino Fernández Fernández, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta escrita, sobre a telefonía fixa no rural. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Estes días varios concellos do rural galego están a sufrir a falta de servizos de 

telefonía fixa e acceso a internet, afectando especialmente a persoas maiores. Máis de 

600 usuarios quedaron sen servizo de teléfono fixo e internet na montaña de Lugo, 

moitos deles dependentes do sistema de teleasistencia. 

Perder o acceso ao teléfono fixo, non é calquera cousa para a xente maior, que 

igual entenden o fixo mais non se manexan ou non teñen un teléfono móbil, que 

ademais pode quedar sen cobertura e require unha mellor visión.  

Tamén compre sinalar que a Xunta, dentro dos recursos que lle oferta ás persoas 

valoradas con algún grao de dependencia é o sistema de teleasistencia, que neste caso 

non funciona. En canto ao servizo con xeolocalización, a Cruz vermella, quen ten 

concedida a prestación deste servizo, non se pode ofertar nestas zonas en tanto que o 

dispositivo non funciona nin 2 horas, debido a que a falta de cobertura esgota a batería 

en moi pouco tempo. 

Así pois, esta desconexión impide exercer o dereito ao acceso á comunicación, 

poñendo en risco a vida das persoas, xa que non é posible comunicarse con ningún dos 

números de emerxencias, 112, 061, teleasistencia para persoas dependentes, etc. 
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En relación a esta situación de desconexión no rural, os problemas van máis aló 

en tanto que hoxe en día as explotacións agrarias teñen que realizar moitos procesos por 

vía dixital, e sen ir máis lonxe, os trámites coa Administración fanse vía dixital. 

A situación débese a que as compañías de telecomunicacións, e en especial 

Telefónica, están levando a cabo un fechamento progresivo das súas centrais de cobre 

(ADSL), un proceso que se desenvolve nun contexto no que moitos núcleos do rural 

galego aínda non teñen acceso á fibra óptica. Nestas zonas unicamente ten cobertura a 

compañía Movistar, xa que recibiu fondos públicos no seu día para dar cobertura a estas 

zonas dos Fondos Europeos de Desenvolvemento Rexional na década dos 90. Movistar 

xustifica esta problemática argumentando que se trata dun cambio tecnolóxico de 2G a 

4G. Porén, as persoas afectadas denuncian que a atención recibida limítase a respostas 

xenéricas de máquinas e contestadores, sen que se lles ofreza unha solución concreta. A 

situación podería agravarse nos próximos días debido aos apagóns analóxicos previstos 

para o 19 de outubro, que deixarán sen liña fixa e acceso a internet a moitos usuarios. 

Constátase claramente a ausencia de investimentos para estender a fibra óptica 

nas zonas rurais, con todo o que implica en canto a dificultades no día a día dos seus 

habitantes, dende a atención a persoas maiores que necesitan o servizo de teleasistencia, 

até a realización de trámites administrativos ou bancarios que requiren acceso a internet. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

• Ten previsto a Xunta de Galiza adoptar medidas contra a desconexión das 

telecomunicacións no rural? 

• De acordo cun informe estatal do ano 2022, Galiza era a "penúltima 

comunidade, só por diante de Castela e León", en extensión da banda larga, cun 74% do 

territorio cuberto. Que vai facer a Xunta de Galiza para modificar esta situación? 
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• Como se empregan os Fondos europeos destinados á dixitalización e 

potenciación das zonas rurais? 

• Que medidas inmediatas van a tomar para solucionar o problema creado pola 

falta da telefonía ás persoas que precisan Tele-asistencia?    

 

Santiago de Compostela, 9 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Montserrat Valcárcel Armesto 

Olalla Rodil Fernández 

Sonia Vidal Lamas 

 Ariadna Fernández González 

Secundino Fernández Fernández  

Deputadas e deputado G.P. do BNG 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Montserrat Valcárcel Armesto na data 09/10/2024 17:25:01 

 

Olalla Rodil Fernández na data 09/10/2024 17:25:17 

 

Sonia Vidal Lamas na data 09/10/2024 17:25:36 

 

Ariadna Fernández González na data 09/10/2024 17:26:05 
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Secundino Fernández Fernández na data 09/10/2024 17:26:16 
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Á Mesa do Parlamento 

Iria Taibo Corsanego, Mercedes Queixas Zas e Daniel Castro García, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta escrita, sobre a situación da lingua galega, en relación co 6.º informe do 

Comité de Expertos do Consello de Europa sobre o cumprimento da Carta Europea de 

Linguas Rexionais e Minoritarias. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Carta Europea de Linguas Rexionais e Minorizadas é tratado internacional 

ratificado polo Reino de España en 2001, que considera “que o dereito a utilizar unha 

lingua rexional ou minoritaria na vida privada e pública constitúe un dereito 

imprescritible, de conformidade cos principios contidos no Pacto Internacional de 

Dereitos Civís e Políticos das Nacións Unidas, e de acordo co espírito do Convenio do 

Consello de Europa para a Protección dos Dereitos Humanos e das Liberdades 

Fundamentais” e que declara entre os seus obxectivos “a necesidade dunha acción 

resolta de fomento das linguas rexionais ou minoritarias, co fin de as salvagardar”;  “a 

facilitación e/ou o fomento do emprego oral e escrito das linguas rexionais ou 

minoritarias na vida pública e na vida privada”; “a provisión de formas e medios 

adecuados para o ensino e o estudo das linguas rexionais ou minoritarias en todos os 

niveis apropiados”.  

O 6.º informe do Comité de Expertos do Consello de Europa sobre o 

cumprimento no Estado español da Carta Europea de Linguas Rexionais e Minoritarias, 

publicado o 24 de setembro, indica varios incumprimentos, moitos deles xa reiterados, 

en relación con ámbitos clave para a protección e o futuro da lingua galega, como o 
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ensino (como graves incumprimentos na dispoñibilidade de galego en varios niveis 

educativos, ademais da prohibición de impartir certas materias en lingua galega), a 

sanidade (nos centros de atención sanitaria o galego só se usa formalmente na 

sinalización ou na documentación, mais o persoal non recibe indicacións para usar o 

galego), a administración de xustiza (como a imposibilidade de que os procedementos 

se leven a cabo en galego, a petición dunha das partes) ou a administración pública 

(como que o coñecemento de galego non sexa un requisito para o acceso á función 

pública), ademais do ámbito do consumo (como que as autoridades non facilitan 

información en galego sobre os dereitos dos consumidores e consumidoras). 

De feito, as recomendacións de acción urxente son as seguintes (a meirande 

parte elas, de competencia directa do goberno galego): 

a. Eliminar as limitacións que impiden que o galego sexa lingua vehicular das 

materias de ciencias.  

b. Tomar medidas para garantir o uso do galego nas instalacións sociais e 

sanitarias.  

c. Garantir, por medio de medidas axeitadas, que os falantes de galego poidan 

relacionarse na súa lingua coas delegacións da administración do Estado. 

d. Garantir que a lexislación garanta que os tribunais leven os procedementos 

penais, civís e administrativos en galego a petición dunha das partes, e leven a cabo 

accións para garantir que se poña en práctica. 

Ademais, o Comité de Expertos do Consello de Europa, establece outro grupo 

de medidas como recomendacións ao Estado para o cumprimento da Carta Europea, e 

que tamén son, maioritariamente, competencia do goberno galego. 

Estas medidas tamén están incluídas tanto na Lei de Normalización Lingüística 

(de 1983) como no Plan Xeral de Normalización da Lingua Galega (que acaba de facer 

20 anos), polo que consideramos que é imprescindíbel que os esforzos do goberno 
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galego, tanto desde a Consellaría de Cultura, Lingua e Xuventude como desde as áreas 

correspondentes (Consellaría de Educación, no que ten que ver coa área correspondente, 

Consellaría de Presidencia no que ten que ver coa administración de xustiza, Consellaría 

de Sanidade, no que ten que ver con esta área) se encamiñen a corrixir canto antes as 

situacións indicadas, que limitan os dereitos lingüísticos das persoas que falan galego.  

 En relación cos comentarios que o Comité de Expertos do Consello de 

Europa recibiu do goberno galego, concretamente de parte da Secretaría Xeral da 

Lingua: 

- Non concordamos cos comentarios do ámbito da xustiza, entre outras cousas, 

porque non é certo que a Xunta de Galiza poña todos os medios necesarios para garantir 

o uso da lingua galega en todos os contextos da administración de xustiza. 

- No que ten que ver cos medios de comunicación, o goberno galego indica que 

o número de lectores e lectoras é un dos criterios principais para conceder axudas aos 

medios escritos. Porén a descrición que fai o goberno galego de que “os medios xerais 

inclúen textos en galego, que alternan co castelán”. Só é preciso abrir calquera dos 

xornais diarios galegos para observar que a presenza da lingua galega é unicamente 

anecdótica, se é que chega a existir (á parte de Nós Diario, que está escrito integramente 

en galego e precisamente é un medio prexudicado nestas axudas). As axudas deberían 

ter en conta o uso da lingua galega, e non unicamente fiar a presenza do galego ás 

ferramentas de tradución automática das edicións dixitais. 

- En relación coa banca, resulta rechamante que o goberno galego afirme con 

tanta decisión que os principais bancos presentes en Galiza fagan un uso normal da 

lingua galega. 

- En relación coas notarías, que o goberno afirme que non existen rexistros de 

queixas nin denuncias en relación con atrasos ou obstáculos relacionados coa demanda 

do uso do galego non quere dicir que estes problemas non existan. De feito, o goberno 
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galego debería pór en marcha algún estudo para coñecer a situación da lingua galega 

neste sector, e algunha medida para promover e facilitar a súa presenza. 

- En relación co ámbito da sanidade, a administración galega dispón de todos os 

medios para informar o persoal médico e auxiliar sobre os dereitos lingüísticos dos e 

das pacientes e sobre a oferta positiva que establece o Plan Xeral de Normalización da 

Lingua Galega. A entrada de novos profesionais procedentes de fóra de Galiza só 

debería ser un estímulo para que a administración galega informe e forme estas persoas 

á súa chegada. En relación coa Universidade de Santiago de Compostela que, como 

indica o goberno galego, é a “única entidade responsábel de formar os profesionais 

médicos”, o mesmo Plan Xeral de Normalización da Lingua Galega marca entre as súas 

medidas campañas conxuntas entre as dúas entidades. 

En definitiva, o goberno galego ten moita marxe de manobra para mellorar a 

situación da lingua galega, tanto no marco da Carta Europea das Linguas Rexionais ou 

Minoritarias como da Lei de Normalización Lingüística ou do Plan Xeral de 

Normalización da Lingua Galega. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Como valora o goberno galego o contido do 6.º informe do Comité de 

Expertos do Consello de Europa sobre o cumprimento no estado español da Carta 

Europea de Linguas Rexionais e Minoritarias? 

- Que medidas prevé levar a cabo o goberno galego encamiñadas a cumprir a 

Carta Europea de Linguas Rexionais e Minorizadas? 

 

Santiago de Compostela, 9 de outubro 2024 
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Asdo.: Iria Taibo Corsanego 

Mercedes Queixas Zas 

   Daniel Castro García  

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Taibo Corsanego na data 09/10/2024 17:56:33 

 

Mercedes Queixas Zas na data 09/10/2024 17:56:45 

 

Daniel Castro García na data 09/10/2024 17:56:57 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Ernesto Abalde Alonso, Patricia Iglesias Rey e Lara Méndez López, 

deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por 

escrito. 

 

Na comarca do Barbanza existe unha carencia de solo industrial que impide a 

implantación de desenvolvemento de industria e empresas que permitan a 

necesaria actividade económica que permita o futuro desta zona xeográfica. 

 

Ribeira dispón un proxecto de competencia municipal para a posta en 

funcionamento dun parque industrial que poida dar solución a máis de tres 

décadas de esgotamento de chan industrial no concello. 

 

A asociación de empresarios de Ribeira urxe que se axilicen os prazos deste 

proxecto vital para Ribeira e que se reduzan os prazos para que o polígono 

sexa unha realidade.  

 

O concello precisa financiamento para a construción do polígono e así poder 

facer realidade este proxecto que permitirá a implantación e ampliación das 

empresas no concello. 

 

A Consellería de Economía, Industria e Innovación ofreceu recentemente o 

apoio da Xunta de Galicia para a posta en marcha do novo polígono industrial 

do Concello de Ribeira, xa que dentro “das prioridades da Xunta de Galicia e 

dinamizar a actividade empresarial e captar novas inversións”, anunciou a 

conselleira.  
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O Concello de Ribeira xa realizou as expropiacións dos terreos do novo 

polígono industrial de 156.800 metros cadrados, e  a probou o proxecto 

definitivo de urbanización e reclama axuda financeira a Xunta de Galicia para 

que o polígono sexa unha realidade. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as 

seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Cal é o acordo da Consellería de Economía, Industria e Innovación que 

permita materializar o apoio da Xunta de Galicia a construción do 

polígono Industrial de Ribeira? 

 

2. Que financiamento ten previsto aportar a Consellería para a construción 

e dotación de infraestruturas do polígono industrial de Ribeira? 

 

3. En que prazos prevé a Consellería que podería estar dispoñible o 

polígono industrial de Ribeira para que as empresas podan implantarse 

nel?  

 

 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de outubro do 2024 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Abalde Alonso na data 09/10/2024 18:14:25 

 

Patricia Iglesias Rey na data 09/10/2024 18:14:33 

 

Lara Méndez López na data 09/10/2024 18:14:42 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, Paulo Ríos Santomé e Noa Presas Bergantiños, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta escrita, sobre a execución da obra da construción da senda peonil do Barbaña, 

treito Os Remedios- Expourense, do eixo de mobilidade sostíbel en Ourense. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O 24 de marzo de 2023 a Conselleira de Infraestruturas e Mobilidade acordou a 

licitación da construción do treito Os Remedios – Expourense, senda do Barbaña, 

inserido dentro do eixo de mobilidade sostíbel en Ourense, sendo o importe de licitación 

de 3.893.163,49€, IVE incluído, e o prazo de execución de 14 meses. 

No proxecto, que afectaba a bens do patrimonio histórico e cultural de Galiza e a 

súa contorna, tales como o Camiño de Santiago, ou a Ponte Romana, conxunto de fontes 

termais das Burgas ou a Capela da Nosa Señora dos Remedios;  facíase constar 

expresamente que: 

“Débese mencionar que, previamente ao comezo das obras, 

presentarase ante a Dirección Xeral de Patrimonio os itinerarios planificados 

en obra para minimizar os impactos sobre o Camiño de Santiago e os seus 

usuarios. 

Será necesario presentar ante a DXP a actuación a levar a cabo no 

estribo na súa marxe dereita da Ponte Romana para obter a súa aprobación. 
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Presentado o proxecto á DXP esta resolveu que, dende un punto de vista 

arquitectónico,: 

“As actuacións resultan axeitadas, pero para a autorización definitiva 

deberán presentar documentación corrixida e completa que permita avaliar o 

impacto das obras nas zonas de afección sobre elementos culturais senlleiros” 

En concreto e no que atinxe ao “sitio histórico das Burgas” a resolución 

expresaba que “deberá revisarse a proposta de forma integral de tal xeito que se 

elimine o trazado proposto buscando unha alternativa de menos impacto e maior 

posta en valor cultural...” 

Igualmente a DXP, dende un punto de vista arqueolóxico, resolvía autorizar o 

proxecto, porén cunha condición, que “Antes do inicios dos traballos ... debe 

presentarse o proxecto de actuación arqueolóxico proposto, asinado por técnico 

competente para poder ser autorizado pola Dirección Xeral de Patrimonio Cultural” 

Por resolución de 20 de xullo de 2023 acordouse a adxudicación do contrato a 

empresa Extraco, Construciones e Proxectos, S.A. por un importe total de 

3.533.824,36€, IVE incluído, formalizándose o contrato o día 11 de agosto. 

Iniciada a execución da obra de construción da senda peonil do Barbaña e 

estando a piques de vencer o prazo pactado para a súa terminación, a situación actual é a 

paralización das obras sen que conste o motivo da mesma. A paralización das obras 

provoca un evidente prexuízo para a cidadanía que ve limitadas as súas posibilidades de 

transito e circulación tanto pola propia ocupación do dominio público, como polas 

instalacións provisorias relacionadas coas obras. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Cal é a data prevista para a conclusión das obras de construción da senda peonil 

do Barbaña, treito entre Os Remedios e Expourense, e as consecuencias do seu 

incumprimento? 

Esta previsto a imposición de penalizacións no caso de atraso na conclusión das 

obras? 

Entende a Xunta de Galiza que a execución da obra de construción do proxecto 

da senda río Barbaña, no treito Os Remedios- Expourense, afecta ao Camiño de 

Santiago, complexo fontes termais das Burgas e a Ponte Romana ou a súa contorna? 

Cal é a razón da paralización das obras e a instancia de quen se produciu ? 

Solicitouse autorización definitiva para a execución do proxecto de construción 

da senda do río Barbaña coas modificacións e previsións exixidas no seu día pola DXP? 

En que data presentouse a solicitude de autorización definitiva? 

Cal foi a resposta da Dirección Xeral de Patrimonio? 

Con carácter previo ao inicio da execución das obras presentouse ante a 

Dirección Xeral de Patrimonio proxecto de actuación arqueolóxica para ser autorizado 

polo referido órgano administrativo? 

 

Santiago de Compostela, 9 de outubro de 2024 
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Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Paulo Ríos Santomé 

Noa Presas Bergantiños 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 09/10/2024 18:21:17 

 

Paulo Ríos Santomé na data 09/10/2024 18:21:37 

 

Noa Presas Bergantiños na data 09/10/2024 18:21:56 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Ernesto Abalde Alonso, Patricia Iglesias Rey e Lara Méndez López, 

deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por 

escrito. 

 

No discurso de investidura do 9 de maio de 2024 e na constitución do Goberno 

do Sr. Rueda unha das principais novidades foi a aposta pola promoción do 

I+D+i en Galicia coa inclusión das competencias da Ciencia na Consellería de 

Educación, Ciencia, Universidades e FP, que materializase coa incorporación 

da Axencia Galega de Innovación (GAIN) na Consellería coa función da xestión 

das políticas de Ciencia e Desenvolvemento pero sen as competencias de 

innovación empresarial. Curiosamente, esta incorporación do GAIN na 

Consellería non supuxo a supresión da Subdirección Xeral de Promoción 

Científica e Tecnolóxica Universitaria, sen quedar claro quen e con que 

instrumentos xestionan a Ciencia e o I+D na nosa comunidade.  

 

O ecosistema de I+D+i da nosa comunidade precisa dun marco estable e 

sostible dos programas e convocatorias nos distintos programas de 

financiamentos de programas e proxectos de investigación estrutural e 

competitivas e, sobre todo, nas convocatorias para axudas dos distintos 

contratos para persoal investigador nas distintas categorías, predoutorais, 

postdoctorais, ciencia excelente é captación de talento, que son os distintos 

pasos que caracterizan e definen a carreira investigadora na nosa comunidade. 

 

O ecosistema do I+D+i galego non pode seguir con continuos cambios nas 

estruturas xestoras nin nos programas a que nos ten acostumados o Goberno 

do Partido Popular. Precísase continuidade na articulación, coordinación e 

financiamento así como os criterios de acceso, xestores dos programas, etc. Si 
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isto é importante nas convocatorias de fondos de investigación competitivos e 

estruturais, especial atención debe terse nas que desenvolven a carreira 

investigadora estable e en condicións laborais dignas aos investigadores e as 

investigadoras na nosa comunidade. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as 

seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Cales serán as unidades xestoras na actual estrutura organizativa da 

Xunta de Galicia dos distintos programas de financiamento da I+D+i 

actualmente en vigor? 

 

2. Cal é o calendario plurianual de convocatoria e resolución dos distintos 

programas de financiamento da actividade investigadora de 

investigadores, grupos e centros de investigación? 

 

3. En materia de recursos humanos, cales son as programacións das 

distintas convocatorias de Recursos Humanos que permite deseñar a 

carreira investigadora dos futuros investigadores e investigadoras? Cal é 

a programación plurianual das distintas convocatorias? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de outubro do 2024 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Abalde Alonso na data 09/10/2024 18:18:05 

 

Patricia Iglesias Rey na data 09/10/2024 18:18:29 
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Lara Méndez López na data 09/10/2024 18:18:39 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Suárez Fernández e Mercedes Queixas Zas, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a 

candidatura da Ribeira Sacra a patrimonio da humanidade e o proxecto do Goberno 

galego para o territorio.  

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Todo parece apuntar que nesta ocasión a Ribeira Sacra si que será recoñecida 

como Patrimonio da Humanidade despois dunha tentativa falida anteriormente. Unha 

noticia da que nos aledamos no grupo parlamentar do BNG por todo o que isto implica 

para un territorio moi castigado en moitos sentidos. Todo isto a pesar de eivas 

importantes, ao noso ver, na candidatura que a Xunta propón á Unesco como a falta de 

participación real da comunidade local ou a falta de conservación real dos usos 

históricos da terra. 

Non obstante, desde o Bloque cremos que o territorio que constitúe a Ribeira 

Sacra merece un proxecto ben deseñado e consensuado para os anos posteriores á 

previsíbel declaración como patrimonio mundial. Este proxecto debería implicar unha 

planificación seria do futuro do sector vitivinícola (actualmente en perigo), unha 

planificación para resolver os problemas demográficos no territorio, unha planificación 

laboral ou un plan turístico para o territorio unha vez este sexa declarado patrimonio da 

humanidade, entre moitas outras cuestións.  

De pouco vale que a Ribeira Sacra sexa recoñecida como patrimonio da 

humanidade se isto non implica mellorar a vida das persoas que habitan e traballan o 
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territorio e que, ao longo de moitos anos, foron perfilando a paisaxe que hoxe tanto 

veneramos. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- En que se está a basear a candidatura da Xunta de Galiza para que a Ribeira 

Sacra sexa recoñecida como Patrimonio Mundial? 

- Que plan ten o Goberno galego no caso de que a Ribeira Sacra sexa escollida 

como Patrimonio da Humanidade? 

- Como pretende dar solución o Goberno galego á falta de remuda xeracional no 

sector vitivinícola, verdadeiro garante de que se mantén a paisaxe? 

- Cal é o plan no eido turístico para unha Ribeira Sacra patrimonio Mundial? 

- Ten plan a Xunta para dar resposta á crise demográfica que vive o territorio? 

 

Santiago de Compostela, 10 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Iago Suárez Fernández 

Mercedes Queixas Zas 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Iago Suárez Fernández na data 10/10/2024 09:13:19 

 

Mercedes Queixas Zas na data 10/10/2024 09:13:34 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas e Cristina Fernández Davila, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a urxencia de 

acometer a Xunta a reparación urxente da zona afectada dlo tellado do CEIP Rosalía de 

Castro da Coruña. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O paso da borrasca Kirk por Galiza nestes primeiros días de outubro deixou 

numerosas afectacións en toda Galiza no medio ambiente, no mapa de estradas e tamén 

en diferentes infraestruturas. 

Na cidade da Coruña os fortes ventos e a cantidade de auga caída provocou o 

desprendimento de varias planchas de metacrilato do tellado do CEIP Rosalía de Castro 

que precisaron da intervención dos bombeiros para retiralas e analizar a situación das 

restantes planchas. 

A zona afectada adoita estar moi concorrida, xa que é a que protexe o paso do 

alumnado de educación infantil e está próxima á zona de entrada e saída do centro do 

conxunto do alumnado e profesorado de primaria.  

A situación extrema vivida no día de onte por causa do temporal é consecuencia 

de deficiencias previas que xa foran denunciadas por parte da ANPA Aturuxo, ante a 

Xunta e o Concello, sen que se tivese actuado nunca para evitar situacións que colocan 

en serio risco á comunidade educativa. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Era coñecedora a Xunta das denuncias presentadas sobre as deficiencias da 

estrutura do tellado do CEIP Rosalía de Castro da Coruña? 

- Valorou a Xunta a inseguridade directa que podía causarlle ás familias, ao 

profesorado e alumnado de educación infantil que acceden a diario pola zona cuberta 

afectada pola borrasca Kirk? 

- Que reparacións acometeu o goberno da Xunta para garantir o bo estado do 

tellado e evitar o desprendemento das planchas de metacrilato que se produciu no día de 

onte? 

- Vai acometer de urxencia a Xunta un estudo completo de avaliación dos danos 

provocados polo temporal Kirk no CEIP Rosalía de Castro da Coruña? 

- Vai encargar a reparación urxente de toda a zona afectada co obxectivo de 

garantir a protección e seguridade da comunidade educativa nos accesos de entrada e 

saída ao centro? 

 

Santiago de Compostela, 10 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Cristina Fernández Davila 

Deputadas do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas na data 10/10/2024 12:07:12 

 

Cristina Fernández Davila na data 10/10/2024 12:07:22 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Pérez López e Cristina Fernández Davila, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre 

os recortes no IES Agra de Leborís da Laracha. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Coa chegada de setembro asistimos un ano máis á dicotomía irreconciliable 

entre as notas de prensa da Consellería de Educación e a realidade á que se enfrontan 

centos de familias galegas e a súas crianzas co inicio das clases: a pretendida 

“normalidade” e “pequenos desaxustes” pregoada pola Consellería e o Partido Popular, 

fronte a múltiples denuncias de aulas cun alumnado por riba das ratios, de agrupación 

de distintos niveis, de peche de unidades e centros no rural, de menos profesorado ou de 

falla de especialistas nos equipos de orientación. 

O comezo do curso escolar na Galiza volve a evidenciar o que xa é unha 

constante nos 15 anos do Partido Popular ao fronte da Xunta de Galiza: unha política 

sistemática de recortes en Educación. Con esta política planificada e consciente de 

recortes, o Partido Popular é responsable do claro retroceso da calidade educativa que se 

observa no noso país no sector público, cun profesorado e equipos directivos que 

intentan suplir con profesionalidade e compromiso as carencias inducidas por eses 

recortes, mais que se ven absolutamente desbordadas e sen os medios necesarios para 

realizar o seu traballo nunhas condicións aceptables de calidade e incluso dignidade. 

Cóntanse por centos os casos de recortes ao longo do país, mais só na Costa da 

Morte e Bergantiños estanse a mobilizar, no momento de redactarse esta iniciativa, as 
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comunidades educativas de centros educativos de Muxía, Fisterra, Cee, Laxe, Rus ou A 

Laracha, afectadas por esa política de recortes do Partido Popular. É polo tanto, unha 

realidade incontestable e reiterada. Na mesma zona xeográfica aconteceu exactamente o 

mesmo ao comezo do curso pasado en A Laracha (Colexio Otero Pedraio e no Agra de 

Leborís), en Carballo (Xesús San Luís Romero e IES Alfredo Brañas) ou en Muxía 

(Virxe da Barca).  

Unha política de recortes que afecta a todos, mais especialmente supoñen unha 

evidente desatención á diversidade. A Xunta de Galiza, administración neste caso 

competente, ten a obriga de dotar aos centros educativos dos medios humanos e 

materiais necesarios para atender ao alumnado con necesidades especiais. Mais o 

Goberno galego incumpre esa obriga legal. E non é esta unha afirmación teórica, senón 

unha realidade constatada. Porque son moitos os centros de ensino e as comunidades 

educativas que denuncian de xeito público que a Xunta está a vulnerar de xeito reiterado 

os dereitos das crianzas con necesidades específicas de apoio educativo.  

Agora, este ano, repítese a historia nas nosas comarcas, e desta vez, debemos 

poñer o foco no IES Agra de Leborís de A Laracha. Un instituto no que se concentran 

varias das problemáticas e eivas que se repiten, ano tras ano, ao comezo do curso 

académico en ducias e ducias de centros educativos do noso país. Unhas problemáticas 

que xa provocaron a mobilización da comunidade educativa do Agra de Leborís no 

curso pasado e que se reproducen neste curso.  

Nesas mobilizacións demándase unha resposta da Consellería de Educación a 

problemas concretos derivados da masificación que sofre o centro tanto en ESO coma 

en Bacharelato. Denuncian que o tamaño das clases non cumpre coa normativa, 

afectando á calidade da docencia e afectando de xeito especial ao alumnado con 

necesidades educativas especiais. Este alumnado (case un cento na actualidade) viu 

como o equipo de docentes especialistas se reduciu a un único especialista de Pedagoxía 
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Terapéutica (PT), que ademais ten redución de horario por formar parte do cadro 

directivo. Asemade, as carencias de profesorado son o motivo da eliminación de 

materias troncais e optativas presenciais como Latín, Grego ou Física en bacharelato. 

A evolución (aumento) do alumnado neste centro nos últimos cursos non foi 

acompañada de medidas da Consellería de Educación acordes con ese incremento, nin 

no relativo ao espazo educativo nin no que atinxe ao cadro docente. E isto ten 

consecuencias directas na calidade da docencia, que obviamente, se resinte.  

É imprescindible, polo tanto, que a Consellería corrixa todas as eivas 

enumeradas, para así garantir o ensino de calidade ao que ten dereito o alumnado e o 

dereito das mestras e mestres a exercer a docencia en condicións de dignidade. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Coñece o goberno galego a evolución do número de alumnos no IES Agra de 

Laborís nos últimos seis cursos académicos? 

- Considera o Goberno galego que neste centro se cumpre coas ratios legais de 

alumnado por aula?  

- Ten previsto o Goberno galego adoptar algunha medida para ampliar os 

espazos educativos deste centro? 

- Cal é motivo polo que se se foi recortando o número de mestras e mestres neste 

centro nos últimos cursos académicos? 

- Considera o goberno galego que o alumnado con necesidades específicas de 

apoio educativo do IES Agra de Leborís de A Laracha ten garantida a atención e o 

ensino que precisan e ao que teñen dereito? 
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Santiago de Compostela, 10 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Daniel Pérez López 

Cristina Fernández Davila 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López na data 10/10/2024 12:24:02 

 

Cristina Fernández Davila na data 10/10/2024 12:26:19 

 

C
SV

: R
EX

IS
TR

O
-Iv

W
g0

4z
Kq

-8
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

44271

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-2
AM

gL
w

tc
o-

3
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-IvWg04zKq-8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2AMgLwtco-3


 

 

Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey, Carlos López Font e Paloma Castro Rey, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

Dende o principio desta lexislatura levamos trasladando a este Parlamento as 

queixas, ao longo de todo o territorio galego, de usuarios e usuarias, así como 

de colectivos e concellos no relativo ao funcionamento do servizo público de 

transporte por estrada competencia da Xunta de Galicia: retrasos e reducións 

de frecuencias horarias, supresión de servizos sen previo aviso, falla de 

publicidade de horarios, falta de prazas nos autobuses, anuncios de melloras 

incumpridos, faltas de puntualidade. 

 

Cada vez que interpelamos ao Goberno galego sobre o mal funcionamento do 

transporte interurbano da súa competencia sempre recibimos a mesma 

contestación que se trata de problemas puntuais.  

 

Pero a realidade que é moi teimuda desminte estas afirmacións da Xunta de 

Galicia, xa que as queixas sobre o mal funcionamento sobre o autobús 

interurbano son constantes ao largo destes últimos anos e ao longo e ancho do 

territorio galego, polo tanto, non se trata de problemas puntuais no seu 

funcionamento senón xa de problemas estruturais. 

 

No caso do Concello de Ames, os problemas no transporte público son moi 

graves en relación coa comunicación con Santiago de Compostela, un asunto 

que se agrava en horas punta durante o período lectivo e que é unha das 

cuestións que máis preocupan ao goberno local debido á estreita relación entre 

Ames e a capital galega. 
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Ademais, no encontro destacouse a importancia de contar cun transporte 

sanitario que responda ás necesidades das persoas traballadoras do Hospital 

Clínico que residen no municipio.  

 

Os socialistas destacamos que non se está a exercer un trato igualitario entre 

concellos, polo que demandamos que a Xunta de Galicia atenda as 

necesidades de todos os municipios, independentemente de quen goberne. 

 

Polo exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan a seguinte 

pregunta para a súa resposta escrita: 

 

Vai o Goberno galego reforzar no 2025 con máis autobuses a liña de Ames - 

Santiago (Bertamiráns e Milladoiro) nos horarios nos que hai máis demanda e 

se amplíe tamén a frecuencia da liña? 

 

 

Santiago de Compostela, 10 de outubro do 2024 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 10/10/2024 12:23:11 

 

Carlos López Font na data 10/10/2024 12:23:22 

 

Paloma Castro Rey na data 10/10/2024 12:23:28 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández e Ariadna Fernández González, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre o 

número de persoas beneficiarias do Bono Coidado no Fogar.  

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

En decembro de 2023 a Xunta de Galiza impulsou o Bono Coidado no Fogar. 

Envolto nunha enorme propaganda anunciou que pagarían 5.000 euros ás persoas 

dependentes que foran coidadas no seu domicilio por un familiar ou persoa próxima. 

Na realidade trátase dunha prestación económica xa existente e prevista na Lei 

de dependencia para coidados na contorna familiar que se sitúa nun máximo de 416 

euros ao mes. 

Desde o anuncio da súa aprobación, en campaña electoral, foron moitas as 

críticas recibidas polas mentiras e medias verdades que envolven este bono, non só por 

parte do G.P. do Bloque Nacionalista Galego senón tamén desde o ámbito do traballo 

social. 

En primeiro lugar, pola desinformación coa que o Goberno do PP enganou a 

cidadanía asegurando que lles darían 5 mil euros cando nin sequera tiñan a prestación 

recoñecida. 

En segundo lugar, pola sobrecarga de traballo á que tiveron que facer fronte as 

equipas dos servizos sociais comunitarios sen seren reforzadas. 
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Transcorrido case un ano desde a súa aprobación, o G.P. do BNG quere facer 

balance a medida. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Cantas persoas reciben o Bono Coidado no fogar en Galiza? 

- Cantas persoas son da provincia de Lugo, cantas de Ourense, A Coruña e 

Pontevedra? 

- Que contía perciben esas persoas? 

- Canta desa contía corresponde co complemento adicional do 10% 

correspondente ao Goberno galego? 

 

Santiago de Compostela, 10 de outubro 2024 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Ariadna Fernández González 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 10/10/2024 12:38:51 
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Ariadna Fernández González na data 10/10/2024 12:39:08 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández e Ariadna  Fernández González, deputadas do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a 

publicación por parte da Consellaría de Política Social e Igualdade da memoria anual. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Desde 2008 a Consellaría de Política Social publica de maneira anual unha 

memoria na que se recollen as cifras das áreas correspondentes con este departamento e 

que permiten, nun exercicio de transparencia, acceder ao conxunto da cidadanía galega 

a información de relevancia así como analizar a evolución dos diferentes programas e 

proxectos. 

Porén, desde 2021 a Xunta de Galiza non publica este documento sendo que nos 

últimos anos xa acumulou un importante desfase entre o ano de estudo e o de 

publicación. 

Esta situación evidencia a falta de transparencia do Goberno do Partido Popular. 

De feito, facendo unha rápida comparativa entre as memorias de 2008 e as máis 

recentes vemos como se reduciu a cantidade de información incluída nela así como o 

detalle da mesma. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 
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- Por que non publica a Xunta de Galiza a memoria anual da Consellaría de 

Política Social? 

- Cando vai publicar as memorias pendentes? 

 

Santiago de Compostela, 10 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Ariadna  Fernández González 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 10/10/2024 12:41:20 

 

Ariadna Fernández González na data 10/10/2024 12:42:46 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández e Monserrat Prado Cores, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa 

ás medidas a tomar diante da alarmante situación dos bancos de libre marisqueo da Ría 

de Arousa e para atender aos traballadores e traballadoras do mar que a padecen. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A día de hoxe resulta practicamente imposíbel atopar un cualificativo que non 

fose aplicado xa á situación do libre marisqueo na ría de Arousa, nomeadamente nos 

últimos cinco anos. 

 No 2020, era cualificada polo propio sector de “desastrosa”. No 2021, 

dicían que fora outra “oportunidade perdida” e confirmaban “a sangría”. No 2022, coa 

participación de cada vez menos bancos, falaban de “caída drástica da produción”, que 

mesmo provocou que a Consellaría tivese que reaccionar decretando un paro biolóxico. 

No 2023, tachábana de “agonía” e a Xunta de Galiza, apenas tres meses despois de ter 

comezado, pechaba a campaña. Este ano, apenas dez días de iniciarse, falan sen reservas 

de “afundimento” do libre marisqueo. 

 O caso é que os traballadores e traballadoras do sector saen cada mes de 

outubro a mariscar nos Lombos, Cabío e Bohído totalmente incrédulos e sen ningún 

tipo de esperanza, despois de pedir á Administración en reiteradas ocasións explicacións 

técnicas e científicas das razóns que os trouxeron ata aquí e de solicitar medidas de 

rexeneración que permitan recuperar os bancos a medio prazo. 
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 Solicitudes que nunca foron atendidas e consecuencias que, de novo, 

este outubro, evidéncianse verdadeiramente nefastas para o sector e, aínda peor, para a 

recuperación dos propios bancos de libre marisqueo. Frustración tras frustración, mais o 

Goberno galego segue sen reaccionar, máis alá de medidas puntuais e sen compromiso 

de permanencia que non solucionan os problemas de fondo que, a esta altura, nin 

sequera se coñecen ou, cando menos, non se dan a coñecer publicamente nin tampouco 

ás persoas directamente implicadas e afectadas. 

 E outra vez, neste novo outubro, a Consellaría fala de “testar os bancos”, 

de “avaliar a situación” e “ver que medidas se poden tomar”. Avaliar unha situación que 

se repite e empeora ano tras ano e tomar medidas que nunca chegan ou que son 

totalmente insuficientes e, no mellor dos casos, provocadas pola presión da falta de 

recursos e a desesperación do propio sector. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Que valoración fai o Goberno galego da situación que se vén arrastrando dende 

hai anos nos bancos de libre marisqueo da ría de Arousa e que, a día de hoxe, fai que 

permanezan cuase na improdutividade absoluta? 

. Que valoración fai da situación que están a vivir os traballadores e 

traballadoras deses bancos despois de anos reclamándolle medidas de calado e, 

finalmente, sen que se teña posto en marcha ningunha?  

. Que medidas vai tomar a curto e medio prazo para atender e tentar paliar as 

consecuencias da alarmante improdutividade dos bancos de libre marisqueo da ría de 

Arousa?  
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. Nos últimos cinco anos levou a cabo algún estudo que poida botar luz sobre as 

causas desa improdutividade? De ser así, cais son as conclusións do mesmo? Déronse a 

coñecer ao sector? 

. De non ter encargado ningún estudo, tal e como lle solicita dende hai anos o 

sector, cal é a razón?  

. Está disposto o Goberno galego a acometer medidas decisivas para tratar de 

reverter a situación actual? De ser así, cando? 

 

Santiago de Compostela, 10 de outubro 2024 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Monserrat Prado Cores  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández na data 10/10/2024 14:26:33 

 

María Montserrat Prado Cores na data 10/10/2024 14:26:49 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carmen Rodríguez Dacosta, Elena Espinosa Mangana e Silvia Longueira 

Castro, deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante a Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

Máis de oito anos  levan  loitando, en Ourense,  as familias de persoas  con 

discapacidade para que a  Xunta de Galicia  constrúa e poña en funcionamento 

un centro de atención para persoas con discapacidade, de titularidade e xestión 

pública directa, do que xa dispoñen o resto de  provincias galegas. 

 

Loitan, estas familias,  polo dereito das persoas con discapacidade ou 

diversidade a recibir atención nun centro público de calidade terapéutico-

ocupacional preto das súas casas, sen ter que se desprazaren de provincia. E 

co fin de que  as  persoas con diversidade ou discapacidade acaden os 

mesmos  dereitos para os seus fillos e fillas que o resto das persoas galegas. 

 

Nestes momentos e despois de moitos atrancos  estase rematando a súa 

construción no barrio de Barrocas, sen que ata o momento a Xunta de Galicia 

garanta aos pais e nais que  a súa xestión será pública e directa. 

 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista consideramos urxente que a Xunta de 

Galicia a través da Consellería de Política Social aporte as explicacións que 

merecen as familias e afectados directos que levan tantos anos loitando polos 

seus fillos e fillas  e que o Goberno galego lles garanta dunha vez por todas 

que a xestión do CAPD será público e de xestión directa. 

 

Ante esta situación, as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 
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1. Ante o remate das obras do CPAD de Ourense, garante a Xunta de Galicia 

que a titularidade será pública e a xestión directa? 

 

2. Será, por tanto, a Xunta de Galicia a que se encargará da xestión do CAPD 

de forma directa, sen ningún tipo de subcontratación? 

 

Parlamento de Galicia, 10 de outubro de 2024 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 10/10/2024 13:00:20 

 

Elena Espinosa Mangana na data 10/10/2024 13:00:31 

 

Silvia Longueira Castro na data 10/10/2024 13:00:41 
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Á Mesa do Parlamento 

Sonia Vidal Lamas, Montserrat Valcárcel Armesto, Ariadna Fernández 

González, Secundino Fernández Fernández e Luis Bará Torres, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

escrita, sobre o Real Decreto 1051/2022 e a situación das labregas e labregos en Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Real Decreto 1051/2022, que prohibe o uso do prato invertido para a 

aplicación de xurros e puríns, representa un novo golpe á xa de por si delicada situación 

que enfronta o sector agrario galego, en particular as pequenas explotacións familiares 

que constitúen a base da nosa economía rural. Esta medida, imposta sen unha 

adaptación á realidade produtiva galega e sen unha alternativa viable que sexa accesible 

para as nosas labregas e labregos, engade unha nova capa de complexidade e custos á 

súa actividade diaria, afectando negativamente á súa viabilidade económica e ao 

equilibrio do medio rural. 

Os gandeiros da Galiza enfróntanse a varias consecuencias graves se a Xunta 

non toma medidas alternativas para permitir a utilización do prato invertido na 

aplicación de purín, dado que teñen a potestade para facelo. Sen o uso do prato 

invertido, os gandeiros veranse obrigados a adquirir novos equipos máis custosos, como 

inxectores ou aplicadores de banda, que implican un elevado investimento. Moitas 

explotacións galegas, que xa funcionan con marxes de beneficio moi axustadas, non 

poderán asumir estes gastos adicionais sen apoio financeiro. 
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A prohibición do prato invertido, sen unha alternativa viable, podería facer que 

as explotacións galegas perdan competitividade en comparación con outras rexións que 

teñan máis flexibilidade ou apoio institucional. A falta de adaptación á normativa 

aumentará os custos loxísticos, o que afectará as marxes de beneficio das pequenas 

explotacións familiares. Sen medidas de apoio ou adaptación, moitas explotacións 

familiares galegas poderían verse obrigadas a pechar, xa que non terán os recursos 

necesarios para cumprir coas novas normativas. Isto contribuiría ao despoboamento do 

rural e á perda de actividade económica no rural galego. 

O Real Decreto 1051/2022 busca reducir a contaminación por nitróxeno no 

chan, pero ao non adaptarse ás condicións do agro galego, pode derivar nun impacto 

negativo na sustentabilidade das explotacións. Segundo informes do Centro de 

Investigacións Agrarias de Mabegondo (CIAM), o uso do prato invertido podería ser 

compatible coa preservación ambiental na Galiza, dada a particularidade climática e as 

características do solo galego. Non adoptar estas recomendacións científicas sería 

ignorar un enfoque máis adaptado á realidade local. 

 A inacción por parte da Xunta sería vista como unha deixadez de funcións, xa 

que ten a capacidade de adoptar medidas máis axeitadas á realidade do rural galego. Se 

non se toman decisións que flexibilicen ou adapten a normativa, as labregas e labregos 

sentirán unha clara desprotección por parte das institucións galegas. 

En resumo, se a Xunta non implementa medidas alternativas baseadas nos 

informes do CIAM e nos factores específicos do agro galego, os gandeiros enfrontarán 

maiores custos, a perda de competitividade e o risco de peche de explotacións, o que 

afectaría profundamente o rural galego tanto a nivel económico como social. 

Desde o Bloque Nacionalista Galego, consideramos que este Decreto, tal como 

foi promulgado, supón unha mostra máis do desleixo das administracións estatais e 

autonómicas cara ao sector agrario galego, que en lugar de recibir o apoio necesario, 
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vese constantemente sometido a normas que non teñen en conta a súa realidade. En 

particular, a Consellaría de Medio Rural, no canto de asumir a súa responsabilidade na 

defensa das nosas labregas e traballar para adaptar a normativa ás particularidades 

galegas, adoptou unha actitude de desleixo absoluto, deixando aos pequenos produtores 

desprotexidos ante os efectos desta regulación. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1. Que medidas ten previsto adoptar a Xunta de Galiza para garantir que as 

explotacións galegas poidan adaptarse ao Real Decreto 1051/2022 sen ver 

comprometida a súa viabilidade económica? 

2. Está disposta a Consellaría de Medio Rural a solicitar unha moratoria 

temporal na aplicación deste Decreto mentres se desenvolven axudas específicas para o 

sector gandeiro galego e as medidas de excepcionalidade? 

3. Que recursos económicos ou subvencións directas vai habilitar a Consellaría 

de Medio Rural  para axudar ás explotacións galegas na adquisición de maquinaria 

alternativa ao prato invertido? 

4. Por que razón a Consellaría de Medio Rural non elaborou un plan de apoio 

técnico e de formación para as labregas e labregos que facilite a transición cara ás novas 

tecnoloxías de esparexemento de puríns? 

5. Como pensa a Xunta de Galiza garantir que as pequenas explotacións 

familiares, que teñen menos recursos, poidan facer fronte aos custos adicionais 

derivados desta normativa? 
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6. Que xestións ten realizado ou prevé realizar a Xunta de Galiza ante o Goberno 

central para adaptar este Real Decreto á realidade galega e esixir compensacións 

axeitadas para as nosas labregas e labregos? 

7. Que medidas concretas vai tomar a Xunta de Galiza para evitar que o Real 

Decreto 1051/2022 contribúa ao peche de explotacións familiares e ao despoboamento 

do rural galego? 

8. Considera a Xunta de Galiza que o apoio institucional brindado ata o de agora 

ao sector agrario galego é suficiente, tendo en conta o impacto desta nova regulación 

sobre os custos de produción? 

 

Santiago de Compostela, 10 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Sonia Vidal Lamas 

Montserrat Valcárcel Armesto 

Ariadna Fernández González 

Secundino Fernández Fernández  

Luis Bará Torres 

Deputadas e deputados G.P. do BNG 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Sonia Vidal Lamas na data 10/10/2024 13:27:37 
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Montserrat Valcárcel Armesto na data 10/10/2024 13:27:55 

 

Ariadna Fernández González na data 10/10/2024 13:28:10 

 

Secundino Fernández Fernández na data 10/10/2024 13:28:40 

 

Luis Bará Torres na data 10/10/2024 13:28:59 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, Carmela González Iglesias, Daniel Castro García, 

Daniel Pérez López e Paulo Ríos Santomé, deputados e deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa 

á necesidade de regular o baleirado e limpeza dos encoros de competencia autonómica 

de xeito inmediato. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

As choivas que levan caído durante as últimas semanas fan presaxiar un outono 

e inverno de novo moi complicado para o sector marisqueiro galego. Nomeadamente, as 

intensas borrascas dos últimos días ofreceron imaxes xa coñecidas, como o altísimo 

nivel de auga e mesmo o desbordamento de moitos ríos no noso país, especialmente nas 

provincias da Coruña e Pontevedra. 

Nas circunstancias actuais, cun sector marisqueiro á baixa pola merma de 

capturas cando menos da última década e devastado polos episodios metereolóxicos do 

pasado ano e tamén deste 2024, medra o temor da incidencia de novos períodos de 

precipitacións intensas e dunha nova perda de produción que podería ser definitiva en 

moitos casos. 

A Consellaría de Mar nunca admitiu que na caída incesante de produtividade 

dos bancos marisqueiros das rías galegas tivese nada a ver a súa  falta de inacción e de 

medidas, reclamadas en innumerábeis ocasións polo propio sector. Moi ao contrario, 

nos numerosísimos debates parlamentares ao respecto e tamén en múltiples 

comparecencias públicas, os seus responsábeis sempre a achacaron precisamente a 
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factores externos, como as choivas intensas, o aumento do aporte de auga dos ríos ou a 

baixa salinidade das augas precisamente por mor do incremento de auga doce. 

Malia a súa propia argumentación, ata o de agora non foi quen de poñer medidas 

de ningún tipo que puidesen impedir ou cando menos paliar que esa afectación fose a 

menor posíbel e, pola contra, diante de anos de solicitudes por parte das propias 

confrarías, doutros colectivos sociais e tamén deste Grupo Parlamentario, negouse de 

xeito rotundo a implementar calquera tipo de acción encamiñada a minorar as 

consecuencias dun incremento de aporte de auga doce nos bancos marisqueiros. 

Deste xeito, o Grupo Parlamentario que sustenta ao Goberno galego votou en 

contra unha e outra vez das propostas que temos presentado a respecto de elaborar un 

protocolo de baleirado dos encoros, malia que a lexislación vixente avala nitidamente 

que a Xunta de Galiza é a Administración que debe non só velar polo correcto 

funcionamento dos encoros, senón tamén garantir que ese funcionamento non teña 

incidencia sobre as persoas e os bens e que non se provoquen alteracións na calidade da 

auga que causen danos á fauna e flora, en particular ás poboacións de peixes e especies 

protexidas. 

A persistencia na negativa a actuar a este respecto pon en tea de xuízo as 

intencións, tantas veces proclamadas polas autoridades do noso país en materia de 

pesca, de querer melloras para o sector e para os propios recursos marisqueiros e négalle 

toda lexitimidade á hora de autonomearse como os maiores defensores do noso mar. 

É obvio que as confrarías nunca foron escoitadas cando moitas veces 

denunciaron, mesmo con documentación gráfica, que se producen baleirados en 

pleamar, que se producen sen aviso previo e que as consecuencias son terríbeis para os 

bancos marisqueiros e mesmo para a seguridade das súas propias traballadoras e 

traballadores. 
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O establecemento de pautas claras de actuación  por parte das empresas que 

xestionan os encoros non só é obrigatorio dende o punto de vista do exercicio das 

competencias exclusivas da Xunta de Galiza, tanto no referido ás augas das concas 

hidrográficas intracomunitarias como no relativo ao marisqueo, senón que é 

absolutamente necesario en aras á transparencia e a non contribuír a empeorar unha 

situación que xa é extremadamente febre nestes momentos. 

A Administración, para alén da elaboración e posta en marcha das medidas, debe 

ser quen de vixiar, e mesmo sancionar, todas as actuacións que poidan intervir de xeito 

negativo na calidade da auga das rías e na actividade pesqueira e marisqueira que se 

desenvolve nelas. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Que actuacións vai levar a cabo o Goberno galego para impedir que o 

desaugado e limpeza dos encoros da súa competencia sigan afectando en épocas de 

choivas intensas aos bancos marisqueiros das rías galegas?  

 . Cal é a razón de que a día de hoxe, malia as competencias da Xunta de Galiza 

na materia, a lexislación vixente e as insistentes solicitudes por parte de confrarías, 

outras entidades sociais e grupos políticos, non teña aínda elaborado un protocolo de 

baleirado e limpeza dos encoros da súa competencia? 

 . Ten previsto levalo a cabo? De ser asi, cando? 

 . É consciente de que na situación actual dos bancos marisqueiros, calquera 

alteración na calidade das augas pode ter unha incidencia irreversíbel? Tendo isto en 

conta, que vai facer para tratar de evitalo? 

 . Considera que as empresas xestoras dos encoros deben ter responsabilidades e 

asumir o pago de compensacións ás persoas afectadas se causan dano á súa contorna e 
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ás rías nos procesos de desaugado e limpeza? De ser así, está disposto a recollelo no 

correspondente regulamento? 

 

Santiago de Compostela, 10 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Paulo Ríos Santomé  

Carmela González Iglesias 

Daniel Castro García 

Daniel Pérez López 

Deputados e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández na data 10/10/2024 13:25:54 

 

Paulo Ríos Santomé na data 10/10/2024 13:30:47 

 

Carmela González Iglesias na data 10/10/2024 13:31:23 

 

Daniel Castro García na data 10/10/2024 13:32:03 

 

Daniel Pérez López na data 10/10/2024 13:32:48 
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Á Mesa do Parlamento 

Ariadna Fernández González e Luis Bará Torres, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre 

as vías de servizo da PO-533. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

As vías de servizo da estrada de titularidade autonómica PO 533 Lalín-Alto do 

Faro, dan servizo aos concellos dezaos de Lalín, Dozón e Rodeiro e teñen como obxecto 

derivar os vehículos pesados para evitar atascos e posibles incidencias derivadas deste 

tipo de tráfico pesado, por motivos de visibilidade ou pola reducida velocidade á que 

circulan. 

Os concellos citados, en concreto nesa zona que atravesa a estrada PO 533, 

teñen unha elevada carga de circulación de vehículos para uso agrícola coma tractores, 

ensiladoras ou camións, pola existencia de grande número de explotacións gandeiras da 

zona, polo que estas vías de servizo son de elevado uso.  

O amaño destas vías de servizo, que xa se ten solicitado por parte dos concellos 

afectados sen resultado algún en pasados anos, onde os mandatos dos tres municipios 

eran ostentados por alcaldes do PP, é necesaria dado o estado de deterioro no que se 

atopan. É preciso proceder a limpar as cunetas e refacer o firme en profundidade, 

ancheando ambas as dúas partes da vía, garantindo que poidan ser usadas pola 

maquinaria coa que agora se traballa no sector agrogandeiro, que non ten características 

semellantes á utilizada con anterioridade e para a que non foron creadas estas vías, que 

soportan 20 toneladas.  
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Nesa mesma vía PO-533, á altura das Tecedeiras é precisa a retirada dunha 

ponte levadiza que está en desuso por falla de acceso á ela e a súa invasión por a 

matogueira que non se evita, sendo posible evitar incidencias de ser eliminado dito 

elemento. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1. Prevé a Xunta de Galiza arranxar as vías de servizo da estrada PO 533 entre 

Lalín e o Alto do Faro? De ser así cando se levará a cabo? 

2. Levarase a cabo a retirada da ponte levadiza que está á altura das Tecedeiras? 

3. Anchearanse estas vías de servizo para adaptalas aos vehículos que transitan 

por elas na actualidade? 

 

Santiago de Compostela, 10 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Ariadna Fernández González 

Luis Bará Torres 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ariadna Fernández González na data 10/10/2024 13:52:59 
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Luis Bará Torres na data 10/10/2024 13:53:07 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, Carmela González Iglesias, Daniel Castro García, 

Daniel Pérez López e Paulo Ríos Santomé, deputados e deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa 

á necesaria toma de decisións para determinar as causas da escaseza de polbo nas rías 

galegas e establecer medidas para a súa recuperación. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Consellaría de Mar leva anos incidindo nunha nefasta xestión dos recursos 

pesqueiros e marisqueiros das nosas rías e, malia as advertencias do sector e a 

constatación, campaña tras campaña, da diminución de capturas, continúa na súa teima 

de non levar a cabo estudos e non establecer medidas para a súa mellora e recuperación. 

Vémolo, ano a ano, cunha desfeita cada vez maior no sector marisqueiro e 

vémolo, tamén dende hai tempo en especies como a nécora, o camarón, a centola ou o 

polbo. 

Neste último caso, parte do propio sector a proposta de ampliar a veda, que 

tamén levan anos contemplando, os mesmos que leva poñendo enriba da mesa da 

Consellaría a necesidade de cubrir economicamente esa ampliación. A Consellaría ata o 

de agora non se deu por aludida e é aínda nestes días, despois de varias campañas 

detectando cambios no comportamento da especie e diante dos datos que dende a 

apertura da veda no mes de xullo van a peor, cando anuncia cambios no plan de xestión 

do polbo. 
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Resulta cando menos irresponsábel que despois de que se teña comprobado que 

nos últimos anos as femias desovan cada vez máis tarde e de permitir que se aperturaran 

as vedas con gran cantidade de polbos ovados, aínda non se tiveran tomado medidas.  

Temos que lembrar que no Parlamento xa acordaramos unanimemente, a 

iniciativa deste Grupo Parlamentario e en varias ocasións, que o Goberno galego debía 

levar a cabo estudos para determinar as causas da escaseza do polbo nas augas galegas, 

proceder á revisión das condicións a establecer no Plan Experimental -dende o número 

de nasas ata as cotas máximas de captura, o período de veda ou as medidas contra o 

furtivismo- e dispoñer das medidas de cobertura económica que permitan establecer 

paralizacións temporais, extensión da veda ou atender ao sector diante de calquera outra 

decisión de recuperación da especie. 

Malia aos acordos, a Consellaría de Mar leva anos estirando a posibilidade de 

que os datos melloren e os datos din, tamén dende hai anos, que non hai melloría e que, 

de seguir polo camiño actual, só se están a conseguir cada vez menos capturas e que o 

abandono das nasas sexa contemplado por un número de profesionais cada vez maior. 

A actitude teimuda, e totalmente imprudente, de agardar a que as cousas 

cambien por si soas na campaña seguinte, máxime nun escenario de cambio climático 

como o actual, só é a mostra máis evidente da falla de planificación da Administración e 

dun desleixo cada vez maior, non só en canto aos profesionais senón tamén en canto ao 

mantemento e recuperación dos recursos.  

No que levamos da actual campaña 2024-25, os datos volven reiterar que o 

estado da pesquería do polbo, de non se estableceren xa medidas, vai camiño de se 

esgotar e, ao igual que vén pasando con outros recursos, a Consellaría de Mar segue 

alongando unha agonía á que se lle podería ter posto remedio hai máis de dez anos. 
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Urxen, pois, medidas. Por un lado, de xeito inmediato e por outro, de non se 

teren comezado xa, a posta en marcha de estudos que indiquen de onde proceden os 

problemas actuais e como se poden solucionar ou, cando menos, paliar. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Que valoración fai o Goberno galego da redución de capturas de polbo nas rías 

galegas nos últimos anos? 

. Que valoración fai da redución de capturas, de novo, dende o comezo da actual 

campaña, no mes de xullo?  

 . Que medidas ten adoptado para dar cumprimento aos acordos unánimes do 

Parlamento galego, relativos ás actuacións a levar a cabo para a recuperación do polbo 

nas nosas rías? 

 . Teñen dado comezo as investigacións e os estudos para determinar as causas da 

escaseza da especie nas rías? De non ser así, por que razón? 

 . Considera que son necesarias levalas a cabo canto antes para poder establecer 

as medidas que resulten máis acaídas para a recuperación do polbo? 

 . Vai axilizar, de ser o caso, a súa elaboración? De se teren iniciado xa, vai 

incrementar os recursos humanos e económicos para poder concluílos canto antes? 

 . Vai establecer algún tipo de medidas para a a vindeira campaña? Cais? 

 . De se contemplar unha ampliación da veda, vai destinar os recursos 

orzamentarios suficientes para cubrir económicamente aos profesionais? 

 

Santiago de Compostela, 10 de outubro de 2024 
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Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Paulo Ríos Santomé  

Carmela González Iglesias 

Daniel Castro García 

Daniel Pérez López 

Deputados e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández na data 10/10/2024 16:06:23 

 

Paulo Ríos Santomé na data 10/10/2024 16:09:34 

 

Carmela González Iglesias na data 10/10/2024 16:10:00 

 

Daniel Castro García na data 10/10/2024 16:10:41 

 

Daniel Pérez López na data 10/10/2024 16:11:16 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Iria Taibo Corsanego e Daniel Castro García, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta escrita, sobre a valoración que a Xunta fai do informe anual 2023 da Valedora 

do Pobo a respecto do incumprimento dos dereitos lingüísticos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No pleno do 9 de outubro a Valedora do Pobo presentou en sede parlamentaria o 

informe anual 2023. 

Un dos apartados do informe é o referido ás queixas vinculadas aos dereitos 

lingüísticos. 

Cómpre destacar no informe a conclusión reiterada, máis un ano, de que non 

está garantido o dereito a usar o galego, oralmente e por escrito, nas relacións coa 

Administración xeral do estado no ámbito territorial da Comunidade Autónoma nin no 

acceso aos seus medios electrónicos. 

Asemade, o resumo das queixas da área de dereitos lingüísticos tamén confirma 

que desde diferentes departamentos do goberno da Xunta se seguen a vulnerar os 

dereitos lingüísticos das galegofalantes. 

Quer sexa a título individual quer sexa desde a Mesa pola Normalización 

Lingüística, constan no informe da Valedora do Pobo 2023 queixas referidas a 

AMTEGA, á Dirección Xeral de Comercio, á Consellería de Infraestruturas e 
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Mobilidade ou á apertura preferente en castelán dos portais e canles de comunicación da 

Administración coa cidadanía. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Que medidas vai activar a Xunta para garantir a presenza do galego en todos os 

usos, en cumprimento da lexislación vixente, e así garantir os dereitos lingüísticos? 

- Que está a facer a Xunta para que se garanta o dereito a usar o galego, 

oralmente e por escrito, nas relacións coa Administración xeral do Estado? 

 

Santiago de Compostela, 10 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Iria Taibo Corsanego 

Daniel Castro García 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas na data 10/10/2024 16:25:07 

 

Iria Taibo Corsanego na data 10/10/2024 16:26:29 
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Daniel Castro García na data 10/10/2024 16:26:48 
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Á Mesa do Parlamento 

Sonia Vidal Lamas, Secundino Fernández Fernández e Ariadna Fernández 

González, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta 

para resposta escrita, sobre a situación crítica na que se atopan os agricultores en relación 

coa recollida de pataca e millo forraxeiro. 

 

Exposición de motivos 

Nos últimos meses, os agricultores galegos están a vivir unha das peores crises que 

se lembran no sector agrogandeiro, especialmente en relación á recollida da pataca e do 

millo forraxeiro, cun impacto devastador que afecta tanto á economía rural como ao tecido 

social e produtivo do país.  

Na comarca da Limia, que representa un dos principais centros de produción 

agrícola da Galiza, a situación é insostible. As fortes precipitacións acumuladas nas últimas 

semanas impediron que moitos agricultores puideran acceder ás súas fincas para realizar a 

recollida da pataca. Os terreos, anegados pola auga, non permiten a entrada de maquinaria 

e, por tanto, a recollida das colleitas estase retrasando ou directamente non se pode levar a 

cabo. Isto está provocando unha perda cuantiosa e irreparable da produción, que se traduce 

en graves consecuencias económicas para as familias que dependen directamente desta 

actividade.  

A pataca, produto estratéxico nesta comarca, está en risco de quedar nos campos, 

perdéndose non só o traballo de todo un ano, senón tamén ingresos vitais para a subsistencia 

dos agricultores e a estabilidade do sector.  
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No caso do millo forraxeiro, a situación é igualmente preocupante, afectando en 

particular as provincias de Lugo e A Coruña, onde as condicións climatolóxicas extremas 

causaron danos moi significativos. As colleitas de millo, que xogan un papel esencial na 

alimentación do gando, viron reducida a súa produción nunha gran porcentaxe, o que 

compromete a sustentabilidade das explotacións gandeiras que dependen deste recurso para 

alimentar o seu gando durante o inverno. A perda de toneladas de millo supón, ademais, un 

incremento dos custos de alimentación para os gandeiros, que xa de por si están soportando 

prezos elevados e un aumento nos custos de produción.  

A esta conxuntura de crise súmanse outros factores estruturais como a falta de apoio 

por parte das administracións públicas que non están a ofrecer as axudas necesarias para 

paliar esta situación. As medidas de emerxencia para facilitar a recollida e a creación de 

infraestruturas axeitadas para o control das inundacións son urxentes e, a día de hoxe, 

inexistentes. Tamén se fai patente a necesidade de políticas de planificación agraria máis 

eficaces, que teñan en conta o impacto do cambio climático e a necesidade de garantir a 

soberanía alimentaria da Galiza.  

O BNG insta ás administracións competentes a que tomen medidas inmediatas para 

apoiar aos agricultores e gandeiros afectados, mediante a activación de axudas directas, a 

posta en marcha de plans de recuperación e o investimento en infraestruturas de drenaxe 

que eviten que situacións como esta volvan repetirse no futuro. Así mesmo, solicitamos que 

se tomen en serio as advertencias dos profesionais do sector, que levan tempo reclamando 

solucións ante os cambios climatolóxicos e a súa influencia sobre o noso modelo produtivo.  

Galiza, e en particular as comarcas afectadas, non poden permitirse perder unha 

parte fundamental da súa economía e identidade rural. É o noso deber protexer o sector 

primario galego, piar fundamental da nosa cultura, do noso tecido económico e da nosa 

soberanía como país.  
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Por todo iso formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1. Que medidas ten previsto tomar a Xunta de Galiza para axudar aos agricultores 

da Limia que non poden acceder ás súas fincas debido ás inundacións e están a sufrir perdas 

irrecuperables nas colleitas de pataca? 

2. Existe algún plan de apoio económico ou compensación directa para os 

agricultores das provincias de Lugo e A Coruña que están a sufrir grandes perdas na colleita 

de millo forraxeiro? 

3. Está a Xunta de Galiza en contacto coas autoridades estatais ou europeas para 

solicitar axudas extraordinarias ou activar fondos de emerxencia que permitan paliar as 

perdas causadas pola situación meteorolóxica nas zonas afectadas? 

4. Que medidas urxentes ten previsto implementar a Xunta para mellorar as 

infraestruturas de drenaxe nas zonas agrícolas máis afectadas polas inundacións, co fin de 

evitar que esta situación se repita en futuros anos? 

5. Que estratexias ten pensado impulsar a Xunta para protexer o sector agrícola 

galego fronte aos efectos do cambio climático, que cada vez máis afecta ás colleitas como a 

do millo e a pataca? 

6. Ten a Xunta planificado establecer un calendario específico de reunións cos 

agricultores e cooperativas das zonas afectadas para analizar a situación e buscar solucións 

conxuntas a curto e medio prazo? 

 

Santiago de Compostela, 10 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Sonia Vidal Lamas 

Secundino Fernández Fernández 

Ariadna Fernández González 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Sonia Vidal Lamas na data 10/10/2024 16:41:17 

 

Secundino Fernández Fernández na data 10/10/2024 16:41:21 

 

Ariadna Fernández González na data 10/10/2024 16:41:30 
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila, Ariadna Fernández González e Iago Suárez 

Fernández, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, sobre o aumento de discursos de odio dirixidos á 

mocidade e a necesidade de impulsar campañas de sensibilización e formativas para a 

súa detección e neutralización dos mesmos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Rematar coa violencia contra a infancia e a mocidade debe ser unha das 

prioridades que teñan as distintas administracións públicas para os vindeiros anos.  

Tamén supón un grande reto para toda a sociedade que non se normalicen 

noticias en prensa escrita ou audiovisual de abusos sexuais, agresións físicas ou 

psicolóxicas a menores, tanto no ámbito familiar, escolar, deportivo, etc. 

Pero na actualidades toda a sociedade debe enfrontar un problema a maiores, os 

Discursos de Odio, que chegan ás máis novas a través dos medios de comunicación e 

redes sociais coa intención de inflixir dano, promovendo o odio, a discriminación, 

contra grupos determinados ou incitando á violencia. 

O discurso de odio, ao contrario da liberdade de expresión, non ten que ver co 

dereito ao libre desenvolvemento da personalidade das persoas, porque lesiona o 

respecto á moral, atenta á vida privada e aos dereitos doutras persoas. Nin sequera se 

pode considerar como unha opinión que deba ser expresada. Cando unha persoa emite 

un discurso de odio é preciso restrinxir a súa liberdade de expresión de xeito 

proporcional e debe facerse legalmente. Con respecto a esta cuestión, non é doado que 
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os mecanismos xudiciais sexan áxiles para paralizar este tipo de mensaxes xa que estas 

soen facerse paulatinamente e dunha maneira moi sutil. 

Legalmente a liberdade de expresión está protexida, aínda que os comentarios 

sexan chocantes ou incluso molesten, xa que calquera persoa ten dereito a dicir o que 

pensa, mais non protexen aos de apoloxía ao odio, á violencia, á guerra e aqueles que 

teñen que ver co abuso ou pornografía infantil. 

Neste contexto as menores de idade están expostas a diario a discursos de odio 

nas redes sociais que manexan a diario, onde nas distintas plataformas (Facebook, 

Instagram, X ou WhatsApp) os seus usuarios producen millóns de pezas de contido por 

segundo e aínda que estea previsto á súa regulación de xeito interno, o seu seguimento e 

control é dificultoso. Elimínanse pois, das plataformas, aqueles ataques directos ás 

persoas por cuestión de raza, etnia, sexo, discapacidade, afiliación relixiosa, identidade 

de xénero, enfermidade grave, orixe, orientación sexual e status migratorio. Pero, malia 

que as entradas vanse reducindo, moitas chegan ata as autoridades cando existen 

denuncias. 

Tamén debemos ter en conta a entrada en xogo de novas tendencias políticas da 

ultradereita que fomentan o odio contra outras forzas políticas e contra grupos de 

persoas ou habitantes perfectamente identificables, que rematan producindo altercados e 

ataques físicos que incitan aos seus seguidores a enfrontamentos con outras persoas 

destes grupos diana, perigando incluso a súa vida. 

Polo tanto, queda claro que é necesario abrir unha liña de traballo por parte das 

administracións (local, autonómica, estatal e incluso europea para establecer marcos 

legais) de xeito que sensibilice a toda a sociedade para ser quen de identificar os 

discursos de odio, rexeitalos e por suposto, denuncialos. 
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É certo que esta sensibilización debe comezar a nivel educativo nas escolas. 

Precísase defender unha educación que poida capacitar a toda a comunidade educativa 

para ser capaz de examinar, cuestionar e cambialos conceptos sociais e culturais 

negativos. Debemos dar pasos cara á convivencia e á valoración positiva da pluralidade 

e combatendo a discriminación e a violencia nas aulas. 

Pero non só debemos centrarnos na educación, que consideramos a base nesta 

cuestión, e ampliar horizontes á sensibilización tamén ás familias e ao resto da 

sociedade. Teremos así a oportunidade de construír un mundo máis xusto, pacífico e 

cohesionado.  

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Vai o goberno da Xunta de Galiza impulsar unha campaña de sensibilización 

nos centros educativos, entre o alumnado e as súas familias así como no resto da 

sociedade a través das asociacións veciñais e outros colectivos sociais, que lles dea 

ferramentas para detectar os discursos de odio e poder neutralizalos e rexeitalos? 

- Que accións pensa levar a cabo o Goberno Galego para proporcionar a todo o 

persoal docente, dentro dos centros educativos, da formación precisa para detectar 

discursos de odio dirixidos a alumnos/as ou grupos de alumnado que produzan dano, 

promovendo o odio, a discriminación ou incitando á violencia? 

- Vai crear prazas específicas de educación social ou psicoloxía con experiencia 

nesta área, por localidades ou comarcas para impulsar as distintas accións de 

sensibilización precisas para estender entre o alumnado ou outros sectores de 

poboación? 

- Vai o goberno da Xunta dar respaldo e formación a grupos de alumnado que 

queira participar nestas campañas de sensibilización fóra dos centros educativos? 
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- Vai crear unha Comisión de debate e planificación para impulsar estas 

campañas, onde estean representados os sectores educativos e persoas expertas da 

diversidade, da tecnoloxía, da comunicación e redes sociais, así como normativa legal 

aplicable? 

- Vai o goberno da Xunta de Galiza establecer indicadores que permitan valorar 

os resultados destas campañas de formación e sensibilización a medio e longo prazo? 

 

Santiago de Compostela, 9 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila 

Ariadna Fernández González 

Iago Suárez Fernández 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Fernández Davila na data 09/10/2024 13:17:24 

 

Ariadna Fernández González na data 09/10/2024 13:19:29 

 

Iago Suárez Fernández na data 09/10/2024 13:20:19 
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Á Mesa do Parlamento 

Alexandra Fernández Gómez, Cristina Fernández Davila, Brais Ruanova 

Vilas-Boas e Carmela González Iglesias, deputadas e deputado do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a 

necesidade de corrixir as carencias severas dos catálogos de profesionais para atender ao 

alumnado con necesidade educativas especiais dos centros educativos de Vigo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Asociación de Directoras e Directores de Colexios Públicos de Vigo 

(Adicopuvi) vén de denunciar as carencias, cada vez maiores, que afrontan os centros de 

ensino par atender ao alumnado con necesidades educativas e de apoio especiais. Esta 

asociación reúne a uns 30 centros educativos da cidade, o que lles permite contar cunha 

visión pormenorizada e ampla do que está sucedendo nos centros educativos, e alertan 

de que nos últimos anos veñen detectando un aumento significativo e sostido da 

porcentaxe de alumnado que ten algún tipo de necesidade educativa que require o apoio 

de profesionais en Pedagoxía terapéutica, en Audición e Linguaxe ou en Orientación. En 

concreto calculan que os centros presentan case un 10% de alumnado con NEAE, e un 

10% de alumnado máis que precisaría algún tipo de axuda e apoio educativo específico.  

En paralelo o que están detectando é que este aumento das necesidades non está 

a ser acompañado dende a Xunta de Galiza con maiores recursos para atender aos 

alumnado axeitadamente. Ao contrario, o que denuncian dende Adicopuvi e tamén 

dende a Federación Olívica de Asociacións de Nais e Pais, é que os recursos cos que 

conta foron en retroceso. Cada vez teñen que facer máis, con menos recursos, con 
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consecuencias terribles son o alumnado máis vulnerable e con maiores necesidades de 

apoio.  

A comunidade educativa consideran que a situación é límite e insostible e 

coinciden en sinalar que as iniciativas como os programas PROA ou Acompaña, son 

parches ante unha situación de déficit estrutural de profesionais e propaganda da 

Consellería para tapar a realidade que se vive nas aulas.  

Tamén denuncian a imposibilidade de acordar coa Consellería unha solución 

que garanta a equidade, que debería conlevar unha actualización do catálogo de 

profesorado, centro por centro, para responder ás necesidades reais que se vive nos 

centros.  

Algúns exemplos de centros de infantil e primaria con carencias graves de 

profesorado no concello de Vigo son:  

- O EEI Aragón, en que se eliminou a mestra de apoio e iniciou o curso con falta 

de mestres de AL e PT.  

- O IES Valadares demanda como mínimo, un docente máis, 2 PT máis, 1 

coidadora e 1 orientadora.  

- No CEIP Igrexa Candeán e o CEIP Santa Mariña reclaman unha especialista 

AL. No EEI Vilalaura reclaman unha segunda coidadadora e que se están incumprindo 

as ratios, polo que precisarían máis peofesorado.  

- No CEIP Paraixal falla unha persoa especialista AL, No CEIP Emilia Pardo 

Bazán eliminaron a especialista PT e de AL a pesar de que as necesidades seguen sendo 

altas. 

-  No CEIP Carballal denegouse a PT de atención preferente e unha coidadora, e 

a mestra de Al apenas vai unhas horas.  
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- No EEI Monte da Guía precisan de máis persoal, tanto de PT e Al como de 

coidadoras.  

- No CEIP Sobreira supéranse as ratios en infantil, sen que se fixesen os 

desdobres de aulas.  

- No CEIP Mestres Goldar demandan máis horas de mestres, de PT, de AL e de 

orientación.  

- No CEIP Chans fan falla máis horas de PT de AL e de orientación.  

Estes son só algúns exemplos de situacións moi graves en que a falla de persoal 

está afectando de forma moi notable á calidade educativa. A evidencia de que a 

situación é insostible é que veñen de convocar de forma conxunta, Adicopuvi e 

FOANPAS, unha manifestación baixo o lema “Infancia=Diversidade. Por unha escola 

inclusiva”.  

Por todo isto dende o Bloque Nacionalista Galego esiximos que a posición da 

Xunta de Galiza non pode seguir sendo a indiferenza e os recortes. É urxente unha 

rectificación por parte da Consellería con competencias en educación e unha aposta 

decidida, e con recursos, para garantir o dereito de todos os nenos e nenas a unha 

educación integradora e equitativa. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Que vai facer a Xunta de Galiza ante a demanda común de Adicopuvi, 

FOANPAS e a sociedade da necesidade dun reforzo urxente dos cadros de persoal dos 

centros educativos? 
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OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

4 

 

- Vai a Xunta de Galiza a impulsar a actualización do catálogo de profesorado, 

centro por centro, para responder ás necesidades reais que se vive nos centros vigueses? 

- Que vai cambiar a Xunta de Galiza ante o rexeitamento da comunidade 

educativa dos recortes e a falla de recursos para atender aos nenos e nenas máis 

vulnerables e con máis necesidades? 

- Vai a Xunta de Galiza a atender as demandas dos centros? 

 

Santiago de Compostela, 10 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Cristina Fernández Davila 

Brais Ruanova Vilas-Boas 

Carmela González Iglesias 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 10/10/2024 18:00:26 

 

Cristina Fernández Davila na data 10/10/2024 18:03:43 

 

Brais Ruanova Vilas-Boas na data 10/10/2024 18:04:34 

 

Carmela González Iglesias na data 10/10/2024 18:05:08 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Lara Méndez López, Julio Ernesto Abalde Alonso e Silvia Longueira 

Castro, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta 

por escrito. 

 

O conselleiro de Educación daba conta da situación que se está a dar no CEIP 

Plurilingüe Castro de Ouro de Alfoz en sede parlamentaria. 

 

Lonxe de admitir a realidade e dar conta do que ten previsto realizar a Xunta de 

Galicia para solucionar esta situación o conselleiro sacaba peito da situación 

que se esta a dar no centro educativo. 

 

Falaba de que se partían de dúas premisas falsas e que se facía unha mala 

interpretación do que recolle o decreto, RESOLUCIÓN do 10 de xaneiro de 

2024, da Dirección Xeral de Centros e Recursos Humanos, pola que se dá 

publicidade do texto do Acordo entre esta Consellería e as organizacións 

sindicais CC.OO., ANPE e UGT-SP Ensino sobre medidas que melloraran o 

funcionamento do sistema educativo as condicións laborais do persoal 

funcionario e laboral docente da Comunidade Autónoma de Galicia que imparte 

as ensinanzas reguladas na Lei orgánica 2/2006, de 3 de maio, de educación. 

 

As premisas as que facía referencia era ante o sistema de agrupamento e 

sobre as axudas dos nenos con necesidades especiais, incidindo ou ben que 

eran falsas ou que se facía unha mala interpretación das mesmas. 

 

A realidade e que son as ANPA, as comunidades educativas e os concellos os 

que están a denunciar constantemente esta situación. concentrándose os luns 

diante do colexio para esixir a Xunta de Galicia solucións. 
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A propia ANPA  trasladaba un comunicado que di de maneira literal o seguinte: 

 

A ANPA do CEIP plurilingüe Castro de Ouro de Alfoz denuncia a carencia de 

profesorado no inicio do curso escolar 24/25 dende a asociación anúnciase o 

inicio de mobilizacións ante o incumprimento por parte da Consellería de 

Cultura, Educación, Formación Profesional e Universidades dos acordos sobre 

agrupamentos previstos para o curso 2024/2025 e a supresión da praza de 

especialista en pedagoxía terapéutica no Centro de Alfoz a ANPA do CEIP 

plurilingüe Castro de Ouro de Alfoz, despois de ser informados dende o centro 

educativo, e confirmado pola propia inspección, do incumprimento por parte da 

Consellería de Cultura, Educación, Formación Profesional e Universidades dos 

acordos sobre agrupamentos previstos para o curso 2024/2025, manifesta o 

seu total rexeitamento a esta situación. No día de hoxe, coincidindo co inicio do 

curso, foron testemuñas do malestar das familias, agravado polo anuncio de 

que “ademais de non mandar un mestre a maiores para cumprir o acordo de 

ratios de agrupamento, atopámonos que nos eliminan a especialista en 

Pedagoxía Terapéutica coa que contaba o centro, todo isto nun curso no que 

aumentou o alumnado” indican dende a asociación.  

 

O CEIP Plurilingüe Castro de Ouro, é un dos 8 centros da provincia de Lugo 

afectados polo incumprimento do acordo de melloras respecto á ratio da 

RESOLUCIÓN do 10 de xaneiro de 2024 (publicado o 17 de xaneiro de 2024) 

onde se recolle no punto 2.7 que nas aulas que escolaricen alumnado de 

diferentes niveis, ciclos e/ou etapas educativas serán de aplicación as ratios 

contemplados no acordo de agrupamentos do alumnado de 10 de xullo de 

2009. Dende a ANPA recordan que “o noso centro conta co número de alumnos 

por agrupamento de distinto ciclo necesarios para a aplicación deste acordo”, 

subliñando ademais que “o centro poida contar con alumnos con necesidades 

específicas de apoio educativo” algo incompatible coa eliminación de 

especialistas. Así mesmo, pregúntanse “que vai a pasar cando falte algún 
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profesor”, pois Dende a Xefatura xustifican que non sería preciso xuntar 

grupos, xa que hai profesores de garda ou especialistas que segundo a 

distribución das xornadas poderían cubrir esa necesidade, “algo que no noso 

centro non se cumpriría coa eliminación da especialista en Pedagoxía 

Terapéutica”. 

 

O pasado mes de xuño, a anpa do CEIP Castro de Ouro enviou á Xefatura 

Territorial da Consellería de Cultura, Educación, Formación Profesional e 

Universidades un escrito indicando a situación na que se atoparía o centro 

neste curso 24/25, “sen recibir ningún tipo de resposta por parte da Xefatura 

Territorial”, todo iso a pesares do aumento de matrícula. Dende a asociación 

indican que se trata dun “agravio contra os colexios do rural e particularmente 

contra o noso centro que non estamos dispostos a aceptar, polo que esiximos á 

Xefatura Territorial que se manteña a praza de especialista en Pedagoxía 

Terapéutica e se cumpran os acordos anteriormente citados” e reflexados na 

RESOLUCIÓN de 10 de xaneiro de 2024, da Dirección Xeral de Centros e 

Recursos Humanos, pola que se da publicidade do texto do Acordo entre esta 

consellería e as organizacións sindicais C.OO., ANPE e UXT-SP Ensino sobre 

medidas que melloran o funcionamento do sistema educativo e as condicións 

laborais do persoal funcionario e laboral docente da Comunidade Autónoma de 

Galicia que imparte as ensinanzas reguladas na Lei Orgánica 2/2006, de 3 de 

maio, de educación. Ante esta situación, a Anpa do CEIP Castro de Ouro de 

Alfoz, á espera da resposta da Xefatura Territorial, ten inicialmente convocada 

unha concentración á entrada do centro educativo, ás 9:30 horas do luns 16 de 

setembro, “non descartando outro tipo de iniciativas encamiñadas á defensa do 

ensino público dos nosos fillos e fillas”. 

 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista nin entendemos nin compartimos a 

actitude da Xunta de Galicia e sumámonos ás reivindicacións que lle están a 

pedir a Consellería de Educación para que dea resposta as súas necesidades. 
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Por todo isto, as deputadas e o deputado que asinan formulan a seguinte 

pregunta para a súa resposta escrita: 

  

 

Ten previsto a Xunta de Galicia rectificar, cubrir as necesidades do centro e 

cumprir co reflectido na RESOLUCIÓN do 10 de xaneiro de 2024, da Dirección 

Xeral de Centros e Recursos Humanos, pola que se da publicidade do texto do 

Acordo entre esta Consellería e as organizacións  sindicais CC.OO., ANPE e 

UGT-SP Ensino sobre medidas que melloraran o funcionamento do sistema 

educativo as condicións laborais del persoal funcionario e laboral docente da 

Comunidade Autónoma de Galicia que imparte as ensinanzas reguladas na Lei 

orgánica 2/2006, de 3 de maio, de educación? 

 

 

 

 

 

Santiago de Compostela, 10 de outubro do 2024 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Lara Méndez López na data 10/10/2024 18:10:52 

 

Julio Abalde Alonso na data 10/10/2024 18:11:00 

 

Silvia Longueira Castro na data 10/10/2024 18:11:10 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Lara Méndez López, Julio Ernesto Abalde Alonso e Carlos López Font, 

deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por 

escrito. 

 

O Concello de Foz foi un referente nos anos 40 como o primeiro porto de pesca 

e cabotaxe da provincia, onde a actividade pesqueira era unha das actividades 

importantes, xerando riqueza e postos de traballo moitos deles ocupados por 

mulleres. 

 

O feito de ter esta importante actividade impulsou distintas obras, tanto para 

mellora a canle de entrada ao porto, coa construción do muro da rapadoira 

primeiro no ano 1936 e o espigón despois a finais dos anos 60, como para 

ampliar a capacidade e puntos de amarre coa creación da explanada portuaria, 

agora en desuso. 

 

O Real decreto 3214/1982, de 24 de xullo, publicado no BOE do 27 de 

novembro de 1982, estableceu o traspaso das funcións e servizos en materia 

de portos á Comunidade Autónoma de Galicia. A partir deste real decreto o 

porto de Foz queda adscrito á Xunta de Galicia. 

 

A Lei 22/1988, de 28 de xullo, de Costas, é o marco xurídico que define a 

protección e a utilización do dominio público marítimo-terrestre e especialmente 

a ribeira do mar. O artigo 49 define a adscrición de bens de dominio público 

marítimo-terrestre ás Comunidades Autónomas para a construción de portos. 

No artigo 50 determínase o que acontece cando o espazo adscrito xa non é 

utilizado para un fin portuario, como acontece no caso de Foz Os bens de 

dominio público marítimo-terrestre adscritos a unha Comunidade Autónoma 
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conforme ao previsto no anterior artigo, que non sexan utilizados para o 

cumprimento dos fin aos que se adscribirán, ou que sexan necesarios para a 

actividade económica ou o interese xeral, segundo os artigos 131 e 149 da 

Constitución, reverterán ao Estado, previa audiencia da Comunidade 

Autónoma, poio procedemento que se determine regulamentariamente, e 

daráselles o destino que en cada caso resulte procedente. 

 

A Lei 22/1988 no seu artigo 18 establece que poderán ser desafectos os 

terreos deslindados como dominio público que por calquera causa perderan as 

súas características naturais de praia, acantilado ou zona marítimo terrestre 

previo informe preceptivo do Concello e da Comunidade Autónoma. No artigo 

19 establécese que os terreos desafectos incorporaranse ao Patrimonio do 

Estado e, cando no se xulgue previsible a súa desafectación, poderán ser 

cedidos gratuitamente ao Concello, condicionándose a cesión a que teñan 

unha finalidade de servizo público dentro das competencias municipais. 

 

Isto é, a Lei de Costas obriga á Xunta de Galicia a devolver ao Estado os 

espazos portuarios que xa non están en uso, podendo ser cedidos con 

posterioridade aos Concellos unha vez desafectados, cesión que terá carácter 

gratuíto segundo a lei. 

 

A Xunta de Galicia, a través do ente público Portos de Galicia, está cobrando 

ao Concello de Foz 120.000 euros anuais en concepto de taxas pola piscina 

municipal, a actual depuradora de augas residuais, a nave do Clube Kayak, as 

instalación de obras ou parque de seguridade viaria, ademais da ocupación da 

explanada para a celebración das festas patronais, a Festa Normanda, o 

Entroido ou o mercado semanal dos martes. 

 

A Xunta de Galicia está a requirir de forma fraudulenta o pago de 120.000 

euros anuais pola utilización dun espazo portuario que xa non ten ese uso. En 

setembro do ano 2021 a Federación Galega de Municipios e Provincias 
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(FEGAMP) chegou a un acordo con Portos de Galicia e a Xunta de Galicia para 

resolver esta situación, co obxectivo final de que os Concellos reciban de forma 

gratuíta os espazos portuarios en desuso tal e como permite a Lei de Costas. 

 

Portos de Galicia marcou o 15 de outubro de 2021 como data límite para que 

os Concellos presentaran as súas solicitudes e o Concello de Foz fixo os 

trámites en tempo e forma. Máis de dous anos e medio despois, Portos de 

Galicia segue sen resolver o seguinte trámite: valoración de Portos de Galicia 

da solicitude presentada polo Concello e elaboración de plano por parte de 

portos daqueles terreos dos solicitados que sexa posible declarar a 

innecesariedade en base os criterios técnicos fixados. 

 

A falta de cumprimento de Portos de Galicia e da Xunta da lexislación vixente e 

dos acordos tomados coa FEGAMP provoca un evidente prexuízo económico 

ao Concello de Foz, de 120.000 euros anuais, ademais da imposibilidade de 

ordenar e xestionar o estacionamento de autocaravanas que se encontra 

situado en terreos en desuso de Portos de Galicia. 

 

Por todo isto o Concello de Foz levou a Pleno unha moción pedindo os 

seguintes puntos: 

 

1. Instar a Portos de Galicia e á Xunta de Galicia a que cumpran coa maior 

celeridade posible os acordos tomados coa Federación Galega de 

Municipios e Provincias en setembro de 2021 e que remitan con 

urxencia a declaración de innecesariedade de terreos do dominio 

público portuario para continuar cos trámites de reversión, 

desafectación e modificación do deslinde marítimo-terrestre e os 

espazos portuarios en desuso sexan cedidos gratuitamente ao Concello 

de Foz. 
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2. Instar ao Parlamento de Galicia a que modifique a Lei 6/2017 de Portos 

de Galicia e exima do pago de taxas aos concellos galegos pola 

utilización de espazos portuarios —especialmente en aqueles en 

desuso- cando as concesións ou actividades temporais dos Concellos 

teñan un evidente interese público. 

 

3. Reclamar a Portos de Galicia o importe devengado polo Concello de Foz 

en concepto de taxas portuarias por actividades e concesións con 

posterioridade ao 15 de outubro de 2021 en aqueles terreos dos que o 

Concello de Foz solicitou a súa xestión. 

 

4. Trasladar o presente acordo a Portos de Galicia, á Consellería do Mar da 

Xunta de Galicia, á Federación Galega de Municipios e Provincias 

(FEGAMP), ao Parlamento de Galicia e á Dirección Xeral da Costa e o 

Mar do Ministerio de Transición Ecolóxica e Reto Demográfico. 

 

Por todo isto, a deputada e os deputados que asinan formulan a seguinte 

pregunta para a súa resposta escrita: 

 

Ten previsto a Xunta de Galicia atender as peticións do Concello de Foz, no 

ámbito da cesión dos terreos ao Concello así como as achegas que lle ten 

transferido o Concello á Xunta de Galicia en concepto de taxas? 

 

 

 

Santiago de Compostela, 10 de outubro do 2024 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Lara Méndez López na data 10/10/2024 18:13:41 

 

Julio Abalde Alonso na data 10/10/2024 18:13:50 

 

Carlos López Font na data 10/10/2024 18:13:58 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carmen Rodríguez Dacosta e Lara Méndez López, deputadas pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta escrita. 

 

Por segunda vez neste ano, os agricultores da Limia están a sufrir condicións 

meteorolóxicas adversas. A presidenta de empresarios, gandeiros e 

agricultores Adegal  explicaba ante os medios de comunicación que onde 

actualmente debería haber tractores e máquinas recollendo a colleita de pataca 

só hai leiras asolagadas. Dicía literalmente «Fáltanos por recoller o 90 % dá 

colleita, estamos a falar de perdas millonarias». É dicir, que dos 120 millóns de 

quilos que se ían recoller este ano, só hai pouco máis de quince nos almacéns. 

Calculan en 57 millóns de euros as perdas.  

 

Para os agricultores da Limia este é un novo contratempo, xa o Grupo 

Parlamentario Socialista presentou e debateu en sede parlamentaria, este ano, 

as perdas producidas polos agricultores da Limia en particular na produción do 

Cereal.  

 

O problema xorde porque as mesmas choivas que arruinaron a colleita de 

cereal foron as que impediron plantar a tempo a colleita de pataca, que 

comezou moito máis tarde do normal. Así que, á hora de recollela, tamén 

houbo que esperar máis do habitual. E agora chegan os interminables días de 

choiva, que converten en misión imposible o acceso ás leiras. 

 

A estas alturas calcúlase que entre o 80 e o 90 % da colleita segue nas leiras. 

E estas están impracticables. Calculan que deixar na terra o 90 % da produción 

supón afrontar perdas duns 38 millóns de euros, ás que hai que sumar o 

investimento feito no cultivo, que rolda os 19 millóns de euros. 
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A mesma opinión foi manifestada pola IXP pataca de Galicia.  

 

Dende Adegal lembran que o sector primario é o piar económico da comarca e 

que, tal e como denunciaron na primavera, parte do problema vén de que as 

terras se asolagan por mor da deficiente drenaxe das cunetas, das canles 

secundarias, dos ríos e da canle principal. Por iso, insisten en demandar, unha 

vez máis, a limpeza e mantemento das infraestruturas agrarias.  

 

Dende ou Grupo Parlamentario Socialista lembramos que a Xunta de Galicia 

aínda non enviou ao Ministerio de Agricultura o proxecto para a execución das 

obras de limpeza da canle principal e secundarios na lagoa de Antela tal como 

se comprometeran non ano 2021. 

 

Por  iso, as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita contestación ás 

seguintes preguntas: 

 

1. Que actuacións pensa adoptar o Goberno galego ante as perdas que están a 

sufrir os agricultoras da comarca de Limia en Ourense por mor das condicións 

metereolóxicas adversas?  

 

2. Van realizar unha valoración dos danos e perdas que sufriron este ano os 

agricultores da Limia en relación coa produción do cereal e da pataca? 

 

3. Ante esta situación catastrófica para os agricultores da Limia, pensa o 

Goberno galego emitir unha liña de axudas directas?  

 

4. Cando van remitir ao Ministerio de Agricultura o proxecto para a execución 

das obras de limpeza da canle principal e secundarios na lagoa de Antela tal 

como se comprometeron non ano 2021?  

 

Parlamento de Galicia, 10 de outubro de 2024 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 10/10/2024 18:14:45 

 

Lara Méndez López na data 10/10/2024 18:14:54 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paloma Castro Rey, Elena Espinosa Mangana e Silvia Longueira Castro, 

deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

O pasado día 24 de setembro 2024, o xerente da área sanitaria de Pontevedra 

manifestou nunha entrevista realizada nun medio de comunicación que polo 

menos cinco servizos hospitalarios permanecerán no Hospital 

Provincial mentres non se reforme o actual Montecelo, manifestando que isto 

tardaría máis de dous años. 

 

Dentro das áreas que van sufrir un atraso no traslado citaba as de 

hospitalización de Oncoloxía, Psiquiatría, parte de Medicina Interna, Coidados 

Paliativos e varias das unidades nas que se practican cirurxías ambulatorias. E 

afirmaba que o traslado se faría da seguinte forma: 

 

a) Oncoloxía, trasladaranse as consultas pero a planta de hospitalización, 

manterase no Provincial ata que se termine de reformar o actual Montecelo. 

 

b) Medicina Interna,  trasladase só unha porcentaxe das camas reservadas 

para ingresos.  

 

c) Urxencias Pediátricas, Pediatría, Obstetricia, Xinecoloxía e Neuroloxía 

pasarán dende o inicio ao novo Montecelo. 

 

d) Psiquiatría,  Coidados Paliativos e Cirurxía ambulatoria permanecerán no 

Provincial. 
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 A maiores o xerente da área sanitaria sinalou que “lo óptimo sería que los 

recursos se quedaran concentrados en el nuevo hospital y el Montecelo ya 

reformado, pero si estas infraestructuras no son capaces de satisfacer toda la 

demanda de prestaciones sanitarias, lo ideal sería mantener con pulso el 

Hospital Provincial” 

 

Dende o Grupo Socialista manifestamos a nosa profunda preocupación polas 

afirmacións vertidas polo xerente da área sanitaria, xa que, por unha banda, 

deixan aberta a posibilidade de incumprir o Plan de Usos do Novo Montecelo e 

por outra, evidencian a discriminación dunhas áreas sanitarias respecto 

doutras, como a de Psiquiatría ou Cirurxía ambulatoria. 

 

E por iso, polo que solicitamos ao goberno da Xunta que cumpra integramente 

o Plan funcional do Gran Montecelo aprobado pola Xunta de Galicia o 23 xuño 

de 2017,  e se comprometa a que unha vez finalizado o traslado, manter o uso 

socio sanitario do Hospital Provincial como vén desenvolvendo historicamente 

este espazo. 

 

Ante esta situación, as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

1. Vai cumprir o Goberno galego o Plan funcional do Gran Montecelo aprobado 

pola Xunta de Galicia o 23 xuño de 2017? 

 

2.Vai manter este goberno, unha vez finalizado o traslado, o uso socio sanitario 

do Hospital Provincial como vén desenvolvendo historicamente este espazo? 

 

  

Santiago de Compostela, 10 de octubre de 2024 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Elena Espinosa Mangana na data 10/10/2024 13:37:52 

 
Silvia Longueira Castro na data 10/10/2024 13:38:03 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paloma Castro Rey, Elena Espinosa Mangana e Silvia Longueira Castro, 

deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

No Debate do Estado da Autonomía do ano 2021 aprobouse por unanimidade, 

por  iniciativa do Grupo Parlamentario Socialista, a resolución final 12ª: 

 

«O Parlamento galego insta a Xunta de Galicia a que impulse, en colaboración 

coas asociacións de mulleres do rural, a elaboración en 2022 do Estatuto da 

Muller Rural Galega e dun Plan Estratéxico para a Muller Rural de Galicia que 

contribúan á promoción integral das mulleres, á súa plena participación social e 

á igualdade de oportunidades real. 

 

Este plan, que deberá partir dun estudo rigoroso da situación socioeconómica 

das mulleres do rural galego, deberá incluír, cando menos, accións dirixidas a 

promover o acceso das mulleres á formación e ao emprego, así como o 

desenvolvemento da súa actividade emprendedora no medio rural.» 

 

A ruralidade é un factor de vulnerabilidade que tamén se debe ter en conta nas 

políticas de igualdade. Neste senso, para seren eficaces son precisas políticas 

transversais para o territorio rural con perspectiva de xénero. O rural é un 

espazo masculinizado para o que á hora de pensar solucións aos problemas as 

mulleres non adoitan ter a consideración de protagonistas. Permanecen 

ausentes da acción política, da axenda social e económica nas vilas e aldeas, 

pechadas no ámbito doméstico-privado, onde, ademais, consolidan o rol 

reprodutivo e de coidadora. 
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O crecente despoboamento das áreas rurais constatado ano a ano nas 

diferentes estatísticas do IGE obriga a poñer todos os esforzos, por parte da 

Xunta de Galicia, nas mulleres do rural galego. 

 

 E a pesares de que parecía que iamos avanzar neste senso, o certo é que tres 

anos despois da aprobación da resolución na que a Xunta de Galicia se 

comprometía á creación do estatuto da muller rural e do mar e á elaboración 

dun plan estratéxico para a muller rural e do mar, ningún deles existe. 

 

O primeiro ademais aparece reflectido  na Lei de igualdade do ano 2023, pero 

non de xeito particular senón aglutinando tamén as mulleres do mar, unha 

cuestión que se atopou co rexeitamento das principais entidades asociativas 

galegas de mulleres rurais e de mulleres do mar. 

 

 Do segundo, nada se sabe ata o de agora, comezando por un inexistente 

aínda que obrigado estudo da situación socioeconómica das mulleres do rural 

galego. 

 

Ante esta situación, as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

1.Vai o Goberno galego cumprir antes de que remate o actual período de 

sesións, a resolución 12ª do Debate do Estado da Autonomía do ano 2021 

aprobada por unanimidade por iniciativa do Grupo Socialista e os artigos 147, 

179 e 180  da Lei 7/2023, do 30 de novembro, para a igualdade efectiva de 

mulleres e homes de Galicia? 

 

2.Como xustifica este goberno o incumprimento do compromiso acadado no 

ano 2022 de elaborar un plan estratéxico para a muller rural e outro para a 

muller do mar? 
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3.Cando ten o Goberno galego previsto aprobar sendos documentos? 

Santiago de Compostela, 10 de octubre de 2024 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paloma Castro Rey na data 10/10/2024 16:52:39 

 

Elena Espinosa Mangana na data 10/10/2024 16:52:47 

 

Silvia Longueira Castro na data 10/10/2024 16:52:57 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Paloma Castro Rey, Elena Espinosa Mangana e Silvia Longueira Castro, 

deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa mesa a seguinte pregunta para  a súa resposta  escrita. 

 

Todos somos conscientes da tendencia progresiva na que se atopa o 

crecemento demográfico en Galicia, a maiores os últimos  datos do IGE 

amósannos que as galegas teñen de media unha esperanza de vida de 86 

anos mentres que os galegos non superan os 80. 

 

A pesares de que as mulleres maiores continúan contribuíndo 

significativamente na vida política, civil, económica, social e cultural, as súas 

achegas e experiencias seguen sendo invisibles e desatendidas, limitadas 

polas desvantaxes de xénero acumuladas ao longo da vida. 

 

A intersección entre a discriminación baseada na idade e o xénero agrava as 

desigualdades novas e existentes, incluídos os estereotipos negativos que 

combinan discriminación por idade e sexo. Isto vese claramente en diferentes 

aspectos: 

 

- Saúde: Os datos dinnos, por unha banda, que as mulleres viven con mellor 

saúde máis anos o que fan que exerzan o rol de coidadoras e, por outra, que  

nas enfermidades mentais, como a depresión e a ansiedade, a incidencia é 

case 3 veces superior en mulleres ca en homes. 

 

- Recursos económicos: Diferenzas na traxectoria laboral das mulleres maiores 

respecto dos homes, repercuten en que elas se atopan en situación de 

inferioridade económica, na actualidade as mulleres galegas reciben en 
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concepto de pensión de xubilación 489 € menos que os homes, e no caso da 

pensión non contributiva de xubilación, as mulleres galegas reciben case tres 

de cada catro das 24.286 pensións deste tipo que se expiden mensualmente 

en Galicia. 

 

 - Soidade: Unha persoa de cada cinco sofre soidade non desexada en Galicia 

(19,8 %) un 20 % das mulleres fronte a un 19 % dos homes. Para previr, 

detectar e paliar situacións de soidade no desexada é necesario ter en conta a 

perspectiva de xénero. 

 

- Violencia e malos tratos: A violencia e malos tratos cara ás mulleres maiores 

é unha realidade invisibilizada, é necesario establecer medidas específicas 

para visibilizala, empezando por coñecer os datos desta realidade. 

 

- Fenda dixital: Cada vez máis persoas maiores incorpóranse ao mundo dixital, 

pero aínda existe unha dobre fenda dixital por xénero e idade. As mulleres 

maiores tiveron máis impedimentos para se socializaren nas tecnoloxías da 

información e da comunicación. Nun mundo dixitalizado, o uso ou non destas 

tecnoloxías é un factor máis de desigualdade e exclusión, que dificulta o 

acceso a servizos e recursos de distinto tipo. 

 

Dende o Partido Socialista entendemos que fan falla políticas de planificación, 

deseño e avaliación dirixidas a mellorar a calidade de vida das mulleres 

maiores aplicando a perspectiva de xénero para ter en conta as súas 

necesidades e demandas. Así como, contar con indicadores para o seguimento 

e avaliación destas políticas que  permitan coñecer o impacto destas nas 

mulleres galegas. 
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Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Por iso, as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita contestación ás 

seguintes preguntas: 

 

1. Entende este goberno que a intersección entre a discriminación baseada na 

idade e o xénero agrava as desigualdades novas e existentes? 

 

2. Que medidas esta a tomar este goberno dirixidas a mellorar a calidade de 

vida das mulleres galegas maiores? 

 

Santiago de Compostela, 10 de octubre de 2024 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paloma Castro Rey na data 10/10/2024 17:23:15 

 

Elena Espinosa Mangana na data 10/10/2024 17:23:25 

 

Silvia Longueira Castro na data 10/10/2024 17:23:34 

 

C
SV

: R
EX

IS
TR

O
-O

xX
3d

jd
VK

-9
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

44335

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-2
AM

gL
w

tc
o-

3
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

mailto:gp-socialista@parlamentodegalicia.gal
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-OxX3djdVK-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2AMgLwtco-3


BOLETÍN OFICIAL DO  
PARLAMENTO DE GALICIA

Edición e subscricións:  
Servizo de Publicacións do Parlamento de Galicia. Hórreo, 63. 15702. Santiago de Compostela.  
Telf. 981 55 13 00. Fax. 981 55 14 25  
Dep. Leg. C-155-1982. ISSN 1133-2727 

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-2
AM

gL
w

tc
o-

3
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2AMgLwtco-3

		2024-10-18T12:06:47+0200
	Parlamento de Galicia
	Rexistro electrónico




